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Podravje, Slovenija Podravje, Slovenija �� Nenadzorovana rast panjev in čebelnjakov – obseg paše se krči Nenadzorovana rast panjev in čebelnjakov – obseg paše se krči

Imamo 20-krat preveč čebelImamo 20-krat preveč čebel
»Mnogi zmotno mislijo, da bodo z gojenjem čebel pomagali čebelam. Ob tako visoki gostoti medonosnih čebel, 
kot jo imamo, vsaka dodatna čebelja družina pomeni manj hrane tako za medonosno čebelo kot divje opraše-
valce (čmrlje, čebele samotarke, muhe trepetavke, metulje ...),« opozarja Danilo Bevk, raziskovalec na Nacio-
nalnem inštitutu za biologijo in predsednik društva Čmrljica. Več na straneh 6 in 7.
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Povprečna mesečna neto plača 
v Sloveniji je bila predlani 1.424 
evrov. Povprečje presegajo samo 
štiri mestne občine, poleg že ome-
njenih Ljubljane in Novega mesta 
še Krško (1.458 evrov) in Koper 
(1.478 evrov).

Ljubljana ima dobro plačana 
delovna mesta, ker je prestolnica, 
center ekonomske in politične 
moči. Tam so ministrstva in organi 
v njihovi sestavi, sedeži večine po-
družnic tujih multinacionalk, več 
dobro stoječih podjetij slovenskih 
lastnikov, tudi sindikalne centra-
le in sedeži največjih političnih 
strank. Obenem ima največ zdra-
vstvenih ustanov na čelu z UKC. 
Gre za koncentracijo oz. centrali-
zacijo najboljše plačanih delovnih 
mest v državi.

Dolenjska ima srečo, 
ker ima Krko in Gen

Novemu mestu statistiko dvi-
guje Krka, ki je lani poslovala z 
1,8 milijarde evrov prihodkov. Za 

primerjavo: dve največji spodnje-
podravski podjetji Perutnina Ptuj 
in Talum obe skupaj takšen pro-
met ustvarita v treh letih. Krka je 
po prihodkih večja od celotnega 
ptujskega gospodarstva, ki je v 
2020 ustvarilo 1,3 milijarde evrov 
prihodkov.

Še bolj udarne so številke o po-
slovanju skupine Gen, ki ima sedež 
v Krškem, kjer je tretja najvišja pla-
ča med mestnimi občinami. Gen 
je lani na ravni skupine ustvaril tri 
milijarde evrov prihodkov in 200 
milijonov evrov dobička. Povpreč-
na mesečna neto plača v Krškem: 
1.458 evrov.

Samo štiri od dvanajstih sloven-
skih občin se po podatkih Sursa 
uvrščajo nad mejo povprečne pla-
če (2022), medtem ko jih je osem 
pod povprečjem. To so Kranj, Ma-
ribor, Celje, Nova Gorica, Murska 
Sobota, Slovenj Gradec, Velenje in 
Ptuj.

Plače v regiji pod 
državnim povprečjem 

Pregledali smo še plače po ob-
činah spodnjepodravske regije. V 
vsaki so delovna mesta na občini, 
v šoli, vrtcu in trgovini ter pri lo-
kalnih podjetnikih. Nekateri med 

njimi imajo večja podjetja, dru-
gi manjša. Največ gospodarskih 
družb je v mestu. Leta 2022 je na 
Ptuju poslovalo okoli 1.460 podjetij 
in samostojnih podjetnikov, ki so 
zaposlovali 9.300 delavcev. Ormož 
je imel skupaj 408 podjetnikov, pri 
katerih je imelo delo 1.400 ljudi, v 
Kidričevem je 255 gospodarstveni-
kov skupaj zaposlovalo 3.300 ljudi. 
Največja kidričevska delodajalca 
sta Talum in Boxmark Leather. Na 
Hajdini lokalni podjetniki dajejo 
delo okoli 800 ljudem, v Markovcih 
je v gospodarstvu nekaj čez 700 
delovnih mest, v Gorišnici dobrih 
600.

Foto: Bobo

Plače na Ptuju so v primerjavi z drugimi mestnimi občinami najnižje. Med plačo v Ljubljani in na Ptuju je razlika 345 evrov. Ptujske plače so 150 evrov 
pod državnim povprečjem. Sicer pa je celotna slika plač v 19 občinah Spodnjega Podravja skrb vzbujajoča, vse plače so podpovprečne.

Spodnje Podravje � Povprečne neto plače krepko pod državnim povprečjem

Povprečna plača Podlehničanov niti 1.200 evrov
Ptuj ima med 12 slovenskimi mestnimi občinami najslabše plačana delovna mesta. Povprečna mesečna neto plača 
zaposlenega na Ptuju je bila po podatkih Statističnega urada (SURS) v letu 2022 1.272 evrov, medtem ko so zaposle-
ni v Ljubljani povprečno mesečno na račun dobili 1.617 evrov, zaposleni v Novem mestu pa 1.599 evrov.

Plače pri delodajalcih v občinah 
spodnjepodravske regije so vse, 
z izjemo ene občine, precej pod 
slovenskim povprečjem, ki je 1.424 

Večina folklornih skupin, ki še 
niso obupale nad izbirnim siste-
mom, se udeležuje srečanj v orga-
nizaciji Javnega sklada za kulturne 
dejavnosti. Srečanja so neke vrste 
cilj delovanja folklornikov, ko želijo 
v tistem enem večeru predstaviti 
celoletno delo oz. trud vsaj zad-
njih nekaj mesecev, obenem pa se 
te prireditve, ki so tekmovalnega 
značaja, običajno štejejo v nabor 
pri točkovanju za pridobitev občin-
skih sredstev. Občinskemu nivoju 
sledi regijski, najboljše ter najizvir-
nejše skupine pa stopijo še na oder 
državnega srečanja.

Toda letos regijskih srečanj 
odraslih folklornih skupin ne bo, 
ostajajo le otroška. »Razlogov za 
umik regijskih srečanj je več. Soo-
čamo se z veliko hiperprodukcijo 
dogodkov v tem obdobju. Nadalje, 

roki med območnimi in regijski-
mi srečanji so kratki, skupine so 
zato izražale nezadovoljstvo, da 

jim v tako kratkem času ne uspe 
implementirati nasvetov strokov-
nih spremljevalcev. Med razlogi 
pa je tudi racionalizacija fi nančnih 
sredstev,« je pojasnila Tjaša Ferenc 
Trampuš, producentka za folklor-
no dejavnost JSKD.

Selekcija za državno raven bo 
posledično izvedena na podlagi 
posnetkov, ki si jih bosta ogledala 
državna strokovna spremljevalca.

Varčevanje ni prava pot
A z odločitvijo Sklada se vsaj ne-

kateri folklorniki iz Podravja ne stri-
njajo. Med njimi je tudi neutrudljiva 
folkloristka in mentorica Nežka 
Lubej. »Žalostno je, da so regijska 
srečanja odraslih folklornih skupin 
ukinjena. Vsaka folklorna skupina 
že vsaj od novega leta razmišlja o 

Slovenija, Podravje � Varčevanje v ljubiteljski kulturi pokazalo zobe

Regijskih srečanj odraslih folklornih skupin ne bo
Vaje in nastopi so vezivno tkivo ljubiteljskih pevcev, gledališčnikov, folklornikov. Vsi se v vsa-
ki panogi posebej srečujejo tudi v okviru srečanj, ki jih organizira Javni sklad za kulturne 
dejavnosti. A slednji je letos skrčil fi nančno mošnjo za srečanja odraslih folklornih skupin na 
regijskem nivoju.

Foto: OI JSKD Ptuj

območnem srečanju, daje vse od 
sebe, da lahko pokaže pripravljeni 
program, nato pa večina skupin 
nima možnosti, da se pokaže.« O 
varčevanju, ki naj bi bilo razlog za 
ukinitev srečanj, pa pravi, da bi si 
moral Sklad prizadevati za prido-
bitev dodatnega denarja: »Vsaj pri 
otroški folklori naj svoj delež dopri-
nese ministrstvo za šolstvo!«

Na Slovenskem naj bi po oceni 
Sklada delovalo okrog 200 odra-
slih folklornih skupin. Kot v vseh 
drugih ljubiteljskih dejavnostih je 
tudi na področju folklore opazen 
upad števila ljubiteljskih kulturni-
kov. Tjaša Ferenc Trampuš meni, 
da gre za globalni trend, saj se 
mladi po končanem izobraževanju 
v manjši meri vključujejo v društve-

ne dejavnosti kot pred leti. »Za 
pridobivanje novih članov lahko 
največ storijo skupine same, s svo-
jim delom – v prvi vrsti z dobrimi 
in kakovostnimi programi, ki jih 
dajejo na ogled javnosti, z dobrim 
umetniškim vodstvom – dobri-
mi pedagogi, ki skrbijo za plesno 
in glasbeno rast pri svojih članih 
folklornikih.« JSKD na tem podro-
čju nudi številna izobraževanja in 
pomoč vodjem folklornih skupin, 
pravi Ferenc Trampuševa, a zago-
tovo ukinitev regijskih srečanj ni v 
pomoč nobenemu.

Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Nežka Lubej opaža, da pravih 
priložnosti za srečanje odraslih 
folklornih skupin na širšem obmo-
čju Štajerske ni. Zavzema pa se za 
idejo, da bi jeseni ob podpori župa-
na organizirali srečanje v Vidmu.

Najnižje povprečne 
neto plače, Sp. Podravje
Občina Znesek (€)
Središče 1.266
Dornava 1.265
Ormož 1.262
Zavrč 1.260
Žetale 1.253
Sv. Tomaž 1.250
Cirkulane 1.245
Videm 1.236
Juršinci 1.231
Destrnik 1.221
Sv. Andraž 1.211
Trnovska vas 1.207
Podlehnik 1.199

Vir: SURS, 2022

Povprečne neto plače 
pri delodajalcih v 
mestnih občinah
Občina Znesek (€)
Ljubljana 1.617
Novo mesto 1.599
Koper 1.478
Krško 1.458
Slovenija 1.424
Kranj 1.471
Maribor 1.403
Celje 1.391
Nova Gorica 1.387

Murska Sobota 1.355
Slovenj Gradec 1.351
Velenje 1.339
Ptuj 1.272

Vir: SURS, 2022

evrov. Povprečje presegajo samo 
v Zavrču (1.457 evrov), a je treba 
pojasniti, da so ta delovna mesta 
dejansko v tujini. Pri delodajalcih 
v občini Središče ob Dravi je pov-
prečna plača 1.362 evrov, v Dornavi 
1.345, Markovcih 1.317, Podlehniku 
1.308, Svetem Tomažu 1.301, Cirku-
lanah 1.284, Kidričevem 1.279, na 
Ptuju 1.272 in v Ormožu 1.261 evrov. 
Povprečna mesečna neto plača za-
poslenih pri delodajalcih na obmo-
čju Žetal in Juršincev je 1.205 evrov, 
Hajdine 1.186, Gorišnice 1.182, De-
strnika 1.173, Vidma 1.163, Majšper-
ka 1.152, Svetega Andraža 1.045 in 
Trnovske vasi 1.044 evrov.

Ptujčani povprečno 
zaslužijo 1.379 evrov

In zdaj še k plačam, kot jih pov-
prečno zaslužijo občani v posame-
znih občinah. Večina ljudi je zapo-
slenih izven občine, v kateri prebi-
vajo. Nekateri imajo delovna mesta 
bližje, drugi se na delo vozijo v več-
ja slovenska mesta, najpogosteje 
v Maribor in Ljubljano, pa tudi čez 
državno mejo v Avstrijo. Tretji so na 
delu od doma še dlje po svetu, na 
evropski ali kateri drugi celini.

Podatki Sursa kažejo, da so pov-
prečne plače občanov v Spodnjem 
Podravju v vseh občinah nižje, kot 
je povprečje za Slovenijo. S pov-
prečnim zneskom neto plače 1.379 
evrov so še najbližje povprečju 
(1.424 evrov) Ptujčani. Sledijo Haj-
dinčani, kjer je povprečna plača de-
lovno aktivnih občanov 1.338 evrov, 
Kidričani s 1.325, Gorišničani s 1.311, 
Markovčani s 1.309 in Majšperčani 
s 1.300 evri. Povprečne mesečne 
neto plače delovno aktivnih obča-
nov iz občin Cirkulane, Destrnik, 
Dornava, Juršinci, Ormož, Središče 
ob Dravi, Sveti Andraž, Sveti To-
maž, Trnovska vas, Videm, Zavrč in 
Žetale so med 1.200 in 1.300 evri, 
podrobneje jih navajamo v tabeli. 
Najmanj povprečno mesečno zaslu-
žijo Podlehničani – 1.199 evrov.

Mojca Zemljarič
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Kje so občani bolj 
in kje manj zadovoljni

Na vrhu lestvice, ki meri zado-
voljstvo občanov z delom župa-
na, se zadnji dve leti dobro drži 
novi župan Murske Sobote Da-
mjan Anželj. Raziskava Niname-
die ga je uvrstila na tretje mesto. 
Za njim je župan Novega mesta 
Gregor Macedoni, ki občino vodi 
drugi mandat. Na petem mestu 
je župan Celja Matija Kovač, ki je 
jeseni 2022 na čelu knežjega mes-
ta zamenjal dolgoletnega prvega 

moža Bojana Šrota. Šesto mesto 
na lestvici zaseda mestna občina 
Krško z županom Janezom Ke-
rinom, ki enako kot župan Celja 
občino vodi prvi mandat. Na sed-
mem mestu je Ptuj z županjo Gaj-
škovo, osmem Koper, devetem 
Nova Gorica, desetem Maribor, 
enajstem Velenje in dvanajstem 
Kranj. Mestni občini Maribor in 
Kranj sta konstantno na repu le-
stvice, kar pomeni, da občani z 
delom županov Saše Arsenoviča 
in Matjaža Rakovca niso najbolj 
zadovoljni.

Mojca Zemljarič

V Sloveniji imamo 12 mestnih 
občin. Agencija Ninamedia že 
nekaj let opravi analizo, kako so 
z delom županov mestnih občin 
zadovoljni občani. Glede na re-
zultate zadnjih treh merjenj se 
je odlično odrezal župan Slovenj 
Gradca Klugler, ki je na čelu obči-
ne drugi mandat. Rezultat glede 
na delo, ki ga je opravil, niti ne 
preseneča. S pomočjo evropskih 
sredstev so v koroški prestolnici 
v preteklem fi nančnem obdob-
ju EU zgradili pokrito kopališče, 
zgradili stanovanjski blok s 54 
neprofi tnimi stanovanji, urejali 
kolesarske povezave in mestno 
jedro, razširili poslovno cono ter 
vlagali v posodobitev javnega 
vodovodnega sistema. Županu 
Kluglerju sta točke priljubljenosti 
nedvomno prinesla projekta ko-
pališča in stanovanjskega bloka, 
ki sta dejansko neposredno na-
menjena ljudem. A tudi v Slovenj 
Gradcu nimajo vsega. Enako kot 
Ptuj se že leta vrtijo okoli vpraša-
nja obvoznice, v zvezi s katero je 
nekaj nesoglasij. Čakajo tudi na 

hitro cesto (tretjo razvojno os), 
ki jih bo povezala z avtocestnim 
omrežjem.

Če bi uredili vsaj ceste, 
bi bila kakšna točka več

Ptujska županja Nuška Gajšek 
se je na vrh lestvice zavihtela 

Ptuj, Slovenija � Kako so občani zadovoljni z delom županov mestnih občin

Zadovoljstvo Ptujčanov z županjo z leti zbledelo

Foto: ČG

Županja Nuška Gajšek je prvo leto po prevzemu funkcije 
(2019) „razturala“ in premagala moški županski kolek-
tiv. Šest let kasneje jo najdemo na drugi polovici lestvice.

Prvo leto po prevzemu funkcije so bili občani Ptuja z delom županje Nuške Gajšek po podatkih agencije Ninamedia 
zelo zadovoljni. Med tedanjimi 11 župani mestnih občin so ji dali najvišjo oceno. Gajškova je prehitela celo ljubljan-
skega kolega, izkušenega mačka v politiki in gospodarstvu, Zorana Jankovića. Zadovoljstvo Ptujčanov z delom žu-
panje glede na rezultate Ninamedie počasi bledi. Drugo leto mandata je bila na tretjem mestu, leta 2021 na osmem 
in letos na sedmem.

nim delom so jo letos postavili na 
sedmo mesto od dvanajstih. Če bi 
uredili samo prometno infrastruk-
turo, bi verjetno dobila županja 
kakšno točko več. Tudi visoki stro-
ški komunalnih in ostalih storitev 
mestnega servisa so dejavnik, ki 
ga ljudje žal občutijo v negativnem 
smislu.

takoj po nastopu funkcije. Leta 
2019 je suvereno prehitela celotno 
moško družbo, celo župana pre-
stolnice Zorana Jankovića. Ta se 
pri vrhu lestvice sicer drži vsa leta, 
medtem ko so Ptujčani z delom žu-
panje Gajškove glede na podatke 
raziskave iz leta v leto manj zado-
voljni. Z oceno zadovoljstva z nje-

Med župani mestnih občin so občani že tri leta zapored 
najbolj zadovoljni z delom slovenjgraškega Tilna Klugerja. Tudi 
Janković se trdno drži stopničk, po enkrat je imel bronasto in 
zlato medaljo, zadnja tri leta pa srebrno.

Foto: Osebni arhiv

Foto: S. Radej

Mariborčani z delom župana Saše Arsenoviča glede na 
rezultate raziskave Ninamedie niso najbolj zadovoljni, 
kar ga ves čas uvršča na rep dvanajsterice.

Zakon o varstvu kulturne de-
diščine sicer izrecno ne prepove-
duje postavitve sončnih elektrarn 
na objekte pod spomeniškim 
varstvom. Vendar pa je v primeru, 
da gre za varovano območje ali 
stavbo, ki je kulturni spomenik, 
obvezna pridobitev mnenja oz. 
soglasja Zavoda za varstvo kul-
turne dediščine (ZVKD). Ta lahko 
izdajo soglasja zavrne ali pa določi 
pogoje za izvedbo. Med pogoji so 
npr. rdeči paneli namesto črnih, ki 
pa so okoli 30 % dražji. Mariborska 
območna enota ZVKD je lani za ob-
močje Spodnjega Podravja izdala 
eno zavrnitev, letos pa štiri.

Zavrč izpadel iz razpisa 
zaradi nasprotovanja 
ZVKD

Med njimi je tudi občina Zavrč, 
ki ni dobila soglasja za postavi-
tev sončne elektrarne na streho 
osnovne šole, ki sicer ni spomeni-
ško zaščitena, stoji pa na območju 
varovane kulturne dediščine; v 
njeni bližini so dve cerkvi in poko-
pališče. Črni paneli naj bi »kvarili« 
veduto, moteče naj bi bilo tudi 
bleščanje. »Namestitev je bila za-
vrnjena zaradi neskladja posega z 
varstvenim režimom na območju 
završke občine. Glede na varovane 
sestavine spomenikov namestitev 

Spodnje Podravje � Nove pasti opevanega zelenega prehoda za investitorje

Kulturovarstveniki proti panelom na strehah varovanih hiš

Foto: EK

Na streho šolske stavbe v Zavrču namestitev sončne elektrarne ni možna, saj stoji na varovanem območju kultur-
ne dediščine – v bližini so dve cerkvi in pokopališče.

Sončne elektrarne tudi v Spodnjem Podravju rastejo kot gobe po dežju, predvsem na račun državnih 
subvencij, kljub temu pa jih ni mogoče umeščati kar povsod. Ne le zaradi marsikje prešibkega omrežja, 
pač pa zaradi omejitev, ki jih na varovanih območjih postavlja Zavod za varstvo kulturne dediščine.

nega območja, prav tako povzroča 
negativne spremembe zaradi barv-
ne neskladnosti in razlike v struk-
turi med fotonapetostnimi moduli 
in kritino, ki se kaže v odsevnosti 
modulov,« so zapisali. Postavitev 
sončnih elektrarn po njihovem sta-
lišču tako med drugim ni dopust-
na, kadar takšen poseg negativno 
vpliva na veduto posamezne eno-
te, vidno z javnih površin.

Omejitve pri postavljanju sonč-
nih elektrarn oz. panelov na strehe 

na kulturno varovanih območjih 
veljajo tudi v drugih državah, čla-
nicah EU. 

V Avstriji jih je tako dovoljeno 
namestiti, če se barva in odbojnost 
prilagajata okoliškim kritinam. V 
Nemčiji (vseh zveznih državah) so 
pogoji podobni kot v Avstriji, na 
Nizozemskem ne smejo biti vidni z 
javnih površin, v Češki pa panelov 
ne dovoljujejo na kulturnih spome-
nikih.

Estera Korošec

V središču Ptuja paneli ne pridejo v poštevV središču Ptuja paneli ne pridejo v poštev
V ptujskem mestnem jedru namestitev sončnih elektrarn ni 

možna, saj so po pojasnilih mariborske območne enote ZVKD strehe 
v historičnem mestnem jedru zaščitene in pojmovane kot eden izmed 
bistvenih elementov podobe zgodovinskega urbanega središča. 
Postavitev panelov bi povsem spremenila strešno krajino Ptuja in 
vedute. Pogled z južne strani, kjer bi bila postavitev panelov zaradi 
izkoristka najprimernejša, je ena izmed treh največkrat turistično 
promoviranih vedut v Sloveniji. Sončne elektrarne bi omenjeno veduto 
v celoti degradirale. »Pomembno je tudi dojemanje strešin z ulice, saj 
gre na Ptuju po večini za srednjeveški gradbeni fond. Ptuj v gradbenem 
smislu lahko primerjamo z avstrijskim Gradcem, kjer je streha pod 
Unescovo zaščito,« so zapisali na mariborski območni enoti ZVKD.

Foto: ČG 

sončnih celic ni možna,« so pojas-
nili na mariborski območni enoti 
ZVKD. Zaradi negativnega mnenja 
Zavoda se občina ni mogla prijavi-
ti na spomladanski javni razpis za 
sofi nanciranje sončnih elektrarn. 
Projektno dokumentacijo zdaj že 
spreminjajo; za jesenski rok prip-
ravljajo umestitev panelov na stre-
ho občinske zgradbe in športnega 
parka. V tem primeru ne bodo pot-
rebovali soglasja pristojne enote 
Zavoda. Še pred nekaj leti bi sicer 

občina najverjetneje lahko na stre-
ho šolske stavbe namestila sončne 
elektrarne, saj smernic oz. pogojev 
na tem področju še ni bilo. V mar-
sikaterih slovenskih krajih so zato 
sončne elektrarne tudi tam, kjer 
glede na nova določila sploh ne bi 
smele biti. V obmejni občini Zavrč 
tovrstne investicije pred leti niso 
prišle v poštev, saj sončnih elek-
trarn ne bi imeli na kaj priklopiti. 
Močnejšo transformatorsko po-
stajo bodo dobili komaj letos.

Omejitve v več 
evropskih državah

ZVKD je komaj lani izdal smerni-
ce za umeščanje sončnih elektrarn 
na stavbe ali območja kulturne 
dediščine: »Nameščanje ima nega-
tiven vpliv na bistvene varovane 
sestavine kulturne dediščine, kot 
so: lokacija, vedute in celovitost 
prostorske zasnove. Povzroča 
neskladja s prepoznavno podobo 
naselja, krajine ali drugega varova-
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Zadnja seja v občini Gorišnica 
se je končala v dobri uri, na dnev-
nem redu pa je bilo 13 točk. Pri 
prav nobeni obravnavani tematiki 
svetniki niso imeli pomislekov ali 
morebitnih vprašanj. Med drugim 
so potrdili nagrajence letošnjega 
občinskega praznika in program 
poletnih prireditev. Še najbolj za-
nimiva je bila predzadnja točka 
– informacije župana Boruta Ko-
larja. Povedal je, da se z 20. majem 
športna dvorana v Gorišnici zapira 
za uporabo, začela se bo namreč 
težko pričakovana menjava dotra-
janega parketa. Ta termin je po 
mnenju Kolarja najbolj optimalen, 
saj bo šola samo en mesec brez 
športnih prostorov. Do poletnih 
počitnic bodo bolj pogosto koristili 
površine Športnega parka, v sla-
bem vremenu pa bo učencem na 
voljo tudi manjša telovadnica. »Žal 
ne moremo čakati do konca šol-
skega leta, saj bi radi dela zaključili 
do konca avgusta. Terminski plan, 
ki smo ga izbrali, pa bo prav goto-
vo najmanj moteč tako za učen-
ce kot zaposlene v šoli,« je dejal 
Kolar. Zaradi zaprte telovadnice 
bodo morali devetošolci najti dru-
go lokacijo za valeto. Odpovedana 
je tudi tradicionalna proslava ob 
slovenskem državnem prazniku v 
organizaciji občine in šole. Zaradi 
razmer bodo najverjetneje izvedeli 

spletno proslavo, podobno kot v 
času kovida. Brez prostora za re-
kreacijo bodo nekaj časa domača 
športna društva in klubi. Rokome-
tni klub bo imel zadnjo tekmo tik 
pred zaprtjem dvorane. 

Velika težava so 
poškodovane bankine

Kolar je pri tej točki povedal tudi, 
da so delavci režijskega obrata že 
začeli uporabljati novi traktor. V 
Zamušanih in Tibolcih so zmulčili 

površine vseh jarkov, v katerih se 
ob slabem vremenu zadržujejo 
večje količine vode. »Prizadevamo 
si vzpostaviti red na hudourniških 
vodotokih, da jih bomo lahko v pri-
hodnje lažje vzdrževali. Odvažamo 
ves odvečni material. Kmalu bomo 
začeli tudi kositi travo,« je pojasnil 
župan občine Gorišnica. Izpostavil 
je tudi poškodovane bankine v dol-
žini okoli 50 kilometrov. Občina si 
bo prizadevala za sanacijo po eta-
pah, najprej se bodo lotili dela v 
Tibolcih. Bankine so zelo dotrajane 

na cesti od Gorišnice proti Moška-
njcem, tam je cestišče zelo ozko, 
srečanje dveh vozil pa izjemno 
oteženo oz. skoraj nemogoče. Sa-
nacijo ceste načrtujejo še letos. Je 
pa občini uspelo zamenjati 18 po-
škodovanih kanalizacijskih pokro-
vov, prav tako je naročila čiščenje 
sedmih najbolj kritičnih ponikalnic. 
V Muretincih so zamenjali nekaj 
manjših pokrovov meteornih vod, 
pa tudi pokrov črpališča, iz katere-
ga se je širil smrad.

Estera Korošec

Gorišnica � Še ena »hitra« seja brez razprave in dilem

Sredi maja se zapira športna dvorana 
Seje občinskega sveta v Gorišnici so vse krajše, brez daljših razprav, tudi svetniki postavljajo vse manj vprašanj. Glavna 
debata med njimi se namreč odvije že nekaj dni pred sklicano sejo, na tako imenovanem kolegiju župana, ki včasih traja 
tudi več ur. Tam praviloma svetniki dobijo vse odgovore na morebitna vprašanja in dileme, hkrati pa na sejah, kjer so 
tudi predstavniki medijev, ni neželenih vprašanj. 

Tako ugotavljajo tudi na Gimna-
ziji Ormož, kjer izvajajo tri izobra-
ževalne programe, in to program 
gimnazije, predšolske vzgoje in 
zdravstvene nege. Za prvi letnik 
vsakega od njih so v šolskem letu 
2024/25 razpisali po 28 prostih 
mest. Do 23. aprila, ko so bodoči 
dijaki še lahko prenesli svoje pr-
votne prijave na druge programe, 
je po besedah šolske pedagogi-
nje Polone Kosec Krajnc situacija 
sledeča: »Za gimnazijski program 
imamo 31 prijav, za zdravstveno 
nego 29, za predšolsko vzgojo pa 
23. Odločili smo se, da bomo vpis 
omejili na gimnazijskem progra-
mu, na zdravstveni negi pa ne.«

Ormož � Tudi v prihodnjem šolskem letu naval na Gimnazijo Ormož

Omejitev vpisa za gimnazijski program
Čeprav se v Sloveniji nadaljuje trend povečanega zanimanja za nižje poklicno izobraževanje, pa gimnazije še zmeraj 
ostajajo visoko na lestvici želenih srednješolskih programov.

Sv. Trojica � Poslovanje Zavoda za turizem 

Manj odvisen od proračuna
Trojiški zavod za turizem bi se lani ustavil v rdečih številkah, 
če v letu poprej ne bi ustvaril presežka. Tako bodo izgubo, ki 
je znašala nekaj manj kot 4.100 evrov, pokrili s predlanskim 
presežkom.

Foto: SD

Lara Loparič je svetnikom predstavila poslovanje Zavoda za turizem Sveta 
Trojica.

A svetniki so z njegovim delovanjem kljub temu zelo zadovoljni; 
direktorici Lari Loparič so se namreč na zadnji seji občinskega sveta 
zahvalili za njen trud in vse v lanskem letu izvedene aktivnosti ter jo 
spodbudili k takšnemu delu še naprej. Kot javna služba je bil zavod 
ustanovljen za spodbujanje razvoja turizma, kulture in športa v Sveti 
Trojici z načrtovanjem, organiziranjem in izvedbo. Poleg tega se zavod 
ukvarja tudi s tržno dejavnostjo, torej si sam služi denar, in sicer s 
prijavo na razpise, prodajo vstopnic za prireditve, najemom stojnic in 
Samostanske kleti, ki jo ima v upravljanju, pa tudi s sponzorskimi in 
donatorskimi sredstvi.

18.000 evrov od prodaje vstopnic
Za sofi nanciranje svoje osnovne dejavnosti je lani iz trojiškega 

proračuna prejel 95.000 evrov, kar je 25.000 evrov manj kot v letu 
2022, ko se je v zavodovo blagajno steklo 120.000 evrov občinskega 
denarja. Zato štirih tisočakov minusa direktorici nihče ni zameril, saj 
je s poslovanjem dokazala povečanje tržne dejavnosti in usmeritev k 
cilju, ki je občinsko upravo vodil v ustanovitev zavoda, da se namreč v 
čim večji meri fi nancira sam.

Poleg dogodkov v že omenjeni Samostanski kleti je zavod lani 
organiziral tudi več drugih prireditev, kot so Nedelje ob jezeru, 
TrojicaFest ter Trilogija in Zimska pravljica. Vseh prihodkov skupaj je 
bilo za 190.000 evrov, kar je za slabih 18.000 evrov ali 10,7 odstotka 
več kot predlani, kar gre, kot že rečeno, predvsem na račun tržne 
dejavnosti, ki je »prislužila« dobrih 70.000 evrov. Iz specifi kacije tržne 
dejavnosti, ki jo je predstavila direktorica, je razvidno, da je zavod 
18.000 evrov zaslužil s prodajo vstopnic, 7.700 evrov so dobili od 
ponudnikov na prireditvah, 15.500 od dogodkov v Samostanski kleti, 
kot so degustacije in poroke, 29.000 od sponzorjev, 24.500 pa od 
donatorjev.

TrojicaFest postaja velik zalogaj
Loparičeva je povedala, da bo zavod v letošnjem letu nadaljeval 

s tradicionalnimi prireditvami, ki so se »dobro prijele«, ob tem pa 
opozorila, da zlasti TrojicaFest, ki v štirih dneh v Sveto Trojico privabi 
med 12.000 in 15.000 obiskovalcev, postaja prevelik zalogaj za tako 
majhno ekipo zavoda, v kateri je samo ona redno zaposlena, vsi ostali 
sodelavci pa so večinoma prostovoljci. Zaradi pomanjkanja kadra se še 
ni mogla dovolj posvetiti promociji drugih prireditev, kot sta Pomlad 
na jasi in Kiblfl ajšFest, izletov v Sveto Trojico, zdravilnega parka, jo pa 
veseli, da je uspešno steklo povezovanje z lokalnimi društvi, ki prav 
vsa sodelujejo na prireditvah. Pri tem je še posebej izpostavila društvo 
kmečkih žena in deklet, ki je lani praznovalo 40-letnico delovanja. 
Med novostmi je prodajalnica lokalnih izdelkov, ki so jo odprli v pisarni 
zavoda za turizem, za letos pa si želi, da bi slednjič zaživela samostojna 
spletna stran zavoda VisitTrojica.

Senka Dreu

Foto: Wikipedia

Foto: EK

Gorišniški župan Borut Kolar na vsaki seji tako svetnike kot širšo javnost seznani z aktualnimi zadevami.

Sodelovalo bo več kot 250 delo-
dajalcev in drugih ključnih partner-
jev s področja trga dela. Pričaku-
jejo precejšen obisk, saj je sejem 
brezplačen in namenjen različnim 
ciljnim skupinam obiskovalcev: od 
šolajoče se mladine in študentov 

do brezposelnih in tistih, ki so za-
posleni, pa iščejo nove zaposlitve 
… Obiskovalci bodo dobili aktu-
alne vsebine z različnih področij 
dela, tudi s področja zaposlovanja 
tujcev in informacije o možnostih 
zaposlovanja ter življenja v tujini. 

To bo priložnost tudi za pridobi-
vanje informacij s področja delov-
nopravne zakonodaje, pokojnin-
skega zavarovanja, usposabljanja, 
izobraževanja in štipendiranja.

Na sejmu se bodo predstavili 
tudi delodajalci iz našega okolja. 

Direktor ZRSZ Območne enote 
Ptuj Tomaž Žirovnik je dejal, da 
bo sejem dobra priložnost tako za 
delodajalce kot iskalce zaposlitve, 
namenjen pa bo izjemno širokemu 
krogu obiskovalcev.

DK

Slovenija � Največji zaposlitveno-karierni dogodek

Sejem zaposlitvenih možnosti
9. maja Zavod RS za zaposlovanje skupaj z Ministrstvom za notranje zadeve na Gospodarskem razstavišču v Ljublja-
ni organizira Sejem zaposlitvenih priložnosti. 

Pred tem mora šola opraviti ne-
kaj formalnih postopkov: najprej 
bo sklep o omejitvi vpisa potrdil 
svet zavoda, kar naj bi se zgodilo 
v prihodnjih dneh, nato pa mora 
svoj žegen dati še šolsko ministr-
stvo. Računajo, da bodo kandida-
te o omejitvi vpisa obvestili proti 
koncu maja, temu pa bosta sledila 
dva kroga izbirnega postopka, ki 
morata biti zaključena do 3. julija. 
»Dijaki lahko nato med samim šol-
skim letom še menjajo izobraževal-
ni program, če ugotovijo, da zanje 
ni ustrezen, ali se odločijo za ena-
kega na drugi šoli, a seveda le, če 
so tam še na voljo prosta mesta.«

SD

Foto: SD

Gimnazija Ormož bo omejila vpis v prvi letnik le za novince v gimnazij-
skem programu, za ostala dva programa pa ne.
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Sindikat kmetijstva in živilske 
industrije je poleg delodajalskih or-
ganizacij edini podpisnik kolektivne 
pogodbe, ki določa minimume, ki 
jih morajo upoštevati delodajalci 
pri zagotavljanju pogojev dela, 
izplačilu plač (minimalne osnove), 
malice, regresa … »Sedaj potekajo 
tudi pogovori o zvišanju plačila za 
malico, ki je v naši branži določe-
na pri minimalno 5,5 evra. Upam, 
da nam uspe, saj so delodajalci 
izredno trd oreh, prav tako pa po-
tekajo pogajanja o višjih osnovnih 
plačah.« Namreč če je minimum vi-
šine regresa za malico določen pri 
5,5 evra in neobdavčen maksimum 

pri 7,96 evra, se, kot opažajo v sin-
dikatu, veliko podjetij drži spodnje 
meje. Ker pa je regres za malico 
postal neke vrste socialni korektiv 
plač, si v sindikatu prizadevajo, da 
bi se znesek zvišal. Še večji zalogaj 
je dvig osnovnih plač, ki so določe-
ne v kolektivni pogodbi za posa-
mezne tarifne razrede oz. delovna 

mesta. Najnižja osnovna plača po 
kolektivni pogodbi za kmetijstvo in 
živilsko industrijo v prvem tarifnem 
razredu znaša 587,41 evra. »Prese-
nečena sem, da se veliko gospo-
darskih družb drži teh minimumov. 
Borimo se, da bi se osnovne plače 
zvišale, saj se ravno od osnov obra-
čunajo različni dodatki.«

Podravje � Sindikat kmetijstva in živilske industrije ob prazniku delavcev

»Delodajalci želijo lojalnost zaposlenih, a plačali bi minimum«

Foto: Črtomir Goznik

Prag tveganja revščine za enočlansko gospodinjstvo je lani po izračunih 
statističnega urada znašal 903 evre na mesec, medtem ko minimalna neto 
plača v letu 2024 za polni delovni čas znaša okrog 902 evra mesečno. Sto-
pnja tveganja revščine je bila lani 12,7-odstotna in se je v primerjavi z letom 
prej zvišala za 0,6 odstotne točke. Z dohodkom, nižjim od praga tveganja 
revščine, je živelo približno 264.000 oseb oz. 13.000 več kot v 2022.

Sindikalni dom na Ptuju s stensko poslikavo, ki je ostalina železničarskega doma, daje vtis, da še obsta-
jajo organizacije, ki jim je mar za pravice zaposlenih. A to ni le vtis, zagotavljajo v Sindikatu kmetijstva 
in živilske industrije, ki deluje na Ptuju. »Tukaj smo za zaposlene, naše člane, jim nudimo brezplačno 
pravno pomoč, pregled plačilnih list, se dogovarjamo za izboljšave kolektivne pogodbe, do sprememb 
katere bo predvidoma prišlo v prihodnjem mesecu,« zagotavlja Tina Korpič, območna sekretarka za 
Spodnje Podravje in Pomurje. 

Delavci prikrajšani pri 
izplačilu dodatkov

V Sloveniji sicer velja, da mora 
vsak zaposleni za polni delovni čas 
na račun prejeti vsaj minimalno 
plačo, ki letos znaša 1.254 evrov 
bruto oziroma 902 evra neto 
(izplačilo za nekoga brez vzdrže-
vanih družinskih članov in delovne 
dobe). K izplačilu minimalne plače 
pa zaposlenemu pripada še izpla-
čilo dodatkov. In tukaj nastane 
osrednja težava. Namreč deloda-
jalci dodatke obračunajo glede na 
osnovno plačo in ne na minimalno 
plačo, čeprav tudi slednjo v celoti 
izplača delodajalec (nikakor razlike 
med osnovno in minimalno plačo 
ne pokrije država). »V naši branži 
bi ogromno pomenilo, da bi se 
najnižja osnovna plača izenačila z 
višino minimalne plače, ki jo mora 
delodajalec izplačati. Namreč do-
datek za popoldansko delo znaša 
10 %, na primer dodatek za nočno 
delo, ob praznikih in nedeljah 50 %, 
za nadurno delo 30 %, dodatek za 
delovno dobo 0,5 % za vsako leto. 
In razlika je, ali se ti dodatki obra-
čunajo od osnovne ali minimalne 
plače.« Osrednji ali vsaj dolgoročni 
cilj sindikata tako živilske industrije 
kot tudi krovnega združenja Zveze 

svobodnih sindikatov Slovenije je 
torej izenačitev najnižje osnovne 
plače in minimalne plače. Ob tem 
pa Korpičeva dodaja: »Ne razu-
mem delodajalcev, ki na eni strani 
želijo, da so zaposleni lojalni fi rmi, 
na drugi strani pa bi to plačali z mi-
nimumom.« Namreč lojalnost se 
ne kaže le v manjših odhodkih in 
prihodih zaposlenih, ki zagotovo 
pomenijo izgubo produktivnosti, 
temveč tudi v manj bolniških od-
sotnostih, večji odgovornosti ali 
zavezanosti zaposlenih … 

Sindikat, ki je glas delavcev, je 
tudi po 200 letih od začetkov sin-
dikalnega boja še vedno nujen, je 
prepričana Tina Korpič. »Naša moč 
pa je odvisna od števila članov. Mi 
smo edini reprezentativni sindikat 
v dejavnosti in v večini živilskih 
podjetij v Spodnjem Podravju smo 
tudi prisotni, na primer v Perutni-
ni Ptuj kot največjem zaposloval-
cu na našem območju, Ptujskih 
pekarnah, Kmetijski zadrugi Ptuj, 
Puklavec Family Wines, Sadjarstvu 
Ormož … Želimo si, da bi nas za-
posleni kot njihovega zagovornika, 
zastopnika spoznali v čim večjem 
številu. Kot pravi sindikalno geslo: 
Združeni smo močnejši.« 

Mojca Vtič

Tudi vrsto let po zaključku obno-
ve tržnice, ki predstavlja osrednji 
prostor mesta, debate o urejenosti 
in funkcionalnosti ne pojenjajo. 
Predlogov in poskusov, kako ta 
prostor narediti bolj funkcionalen, 
branjevke in ostale prodajalce pa 
prepričati, da se vrnejo tja, je bilo 
več. Pa vendar se doslej ni zgodilo 
nič. Prodaja domačih izdelkov in 
drugih artiklov, ki jih ponujajo na 
stojnicah, se še vedno izvaja na 
Novem trgu, nasproti Blagovnice. 
Branjevci pravijo, jih tam obišče 
več mimoidočih in je prodaja bolj-
ša. Čeprav tudi ta prostor ni opti-
malen. A tisti, ki so jim ga namenili 
na sami tržnici arhitekti in takratna 
občinska oblast, za peščico proda-
jalcev, ki (pohvalno) še vztrajajo s 
prodajo, ni primeren iz več razlo-
gov.

Svetnica Sergeja Puppis Freeba-
irn je vnovič opozorila tako na kriti-

Ptuj � Dileme okrog videza in funkcionalnosti ne pojenjajo

Videza tržnice ne smejo spreminjati vsaj 25 let

Foto: ČG

V pokritem delu je problem zračnega vleka, kar bodo skušali urediti.

Mnenja o podobi ptujske tržnice nekoč in danes so deljena. Občani in obiskovalci pa so 
veliko bolj enotni glede nefunkcionalnosti oziroma uporabnosti območja. Dejstvo je, da 
tržnica že dolgo ne služi več prodaji izdelkov, pač pa je to prireditveni prostor z gostin-
skim lokalom.

prostor pokritega dela tržnice, kar 
lahko negativno vpliva na izkušnjo 
obiskovalcev in prodajalcev. Zato 
smo že apelirali na arhitekta k prip-
ravi rešitve, ki bi omogočila izbolj-
šanje zračnega kroženja in s tem 
funkcionalnosti tržnice.«

To seveda še zdaleč ni edini 
problem ptujske tržnice. Urediti 
ustrezne pogoje za delo branjevk 
in drugih prodajalcev je ključno in 
bi lahko vsaj delno izboljšalo stanje 
ter oživilo ta del mesta. Sence pa 
še vsaj nekaj let ne bo. Pokrita stre-
ha, ki naj bi rešila ta segment, je tik 
pred zaključkom projekta čudežno 
izpadla iz načrtov. Tako je prostor 
tudi za prireditve praviloma upora-
ben le ob lepem, a ne prevročem 
vremenu. Drevesa bodo seveda 
rasla še vrsto let, da bodo končno 
služila svojemu namenu.

K sreči za zdaj obratuje vsaj go-
stinski lokal, s katerim je bilo prav 
tako kar nekaj težav. Dejstvo je, da 
se je ob snovanju načrtov za ureja-
nje tega prostora premalo pozor-
nosti posvetilo uporabnosti, kar se 
odraža še danes in se bo očitno še 
nekaj časa. Ob bolj tehtnem pre-
misleku in vztrajnosti, vizionarstvu 
pa bi lahko sočasno s to investicijo 
uredili tudi resen problem pomanj-
kanja parkirnih mest v centru Ptu-
ja.

Dženana Kmetec

ke glede izgleda kot nefunkcional-
nosti tržnice: »Ob tem, da pogod-
ba ne dovoljuje posegov v tržnico 
25 let, predlagam, da se občina 
dogovori za sestanek z arhitektom 

in se poskusi dogovoriti za aneks k 
pogodbi, ki bi dovoljeval vsaj neke 
manjše spremembe za izboljšanje 
videza in funkcionalnosti.«

Na kritike glede videza iz ptu-
jske občine sploh niso odgovorili. 
Kot so dejali, iz vprašanja sploh 
ni razvidno, za kakšno estetsko 
problematiko gre: »Glede na arhi-
tekturno stroko je mestna tržnica 
oblikovno dobro zasnovana, saj je 
leta 2021 prejela Plečnikovo nagra-
do za realizacijo. Prav tako je preje-
la 1. nagrado – GandPrix v kategori-
ji urbanih ureditev na Balkanskem 
arhitekturnem bienalu 2021 in se 
uvrstila v ožji izbor 40 del za nag-
rado Evropske unije za sodobno 
arhitekturo 2022.« 

Videz je eno, 
uporabnost nekaj 
popolnoma drugega

Kljub nagradam, ki so vezane 
na sam videz in urejenost pros-
tora, pa se tudi na Mestni občini 
Ptuj zavedajo težav, povezanih s 
funkcionalnostjo: »Zavedamo se 
problematike zračnega vleka skozi 

Zaposleni oz. člani sindikata se na Sindikat kmetijstva in živilske 
industrije najpogosteje obrnejo z vprašanji glede dovoljenega obsega 
nadurnega dela, pregleda plačilnih list, sindikat zagotavlja tudi 
brezplačno pravno pomoč in druge ugodnosti za člane. Večjih oz. 
izstopajočih kršitev sindikat pri delodajalcih ne zaznava, ves čas 
pa skušajo izboljšati položaj delavcev. Tako so marca pomagali pri 
sklenitvi dogovora za voznike PC Logistika Perutnine Ptuj. Ključne 
točke pogajanj so bile dvig plač, povračilo stroškov za prehrano, 
letni dopust, izmensko delo ter nadurno delo. Pogajalski skupini sta 
sistemase dogovorili za nadaljevanje pogajanj za oblikovanje novega 
plačnega sistema, ki bo sprejemljiv za obe strani. Dogovor o novem 
plačnem sistemu bo sklenjen in uveljavljen s 1. junijem 2024.

Foto: osebni arhiv

Tina Korpič, območna sekretarka za Spodnje Podravje in Pomurje pri Sin-
dikatu kmetijstva in živilske industrije
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Grad Borl si po več letih, ko so bila njego-
va vrata zaklenjena, lahko obiskovalci po-
novno ogledajo. V upravljanje ga je prevzel 
novoustanovljeni občinski zavod Belana. S 
tem se je ministrstvo za kulturo lepo ogni-
lo stroškom vzdrževanja. Res je, da je grad 
v občini Cirkulane in lokalna kulturno-zgo-
dovinska znamenitost. Cirkulančani so 
nanj ponosni, zlasti danes, ko je del gradu 
dobil novo preobleko. Kljub temu pa bre-
me lokalne skupnosti z vzdrževanjem gra-
du, še posebej s privabljanjem gostov, ki 
bi na gradu pustili tudi kakšen evro, ne bo 
lahko. Vsi stroški z gradom bodo padli na 
občino oziroma njen javni zavod, čeprav bi 
bilo pošteno, da bi država, četudi je grad 
formalno oddala, za redno vzdrževanje 
še vedno kaj primaknila. Kultura je dejav-
nost, ki izključno s tržnega vidika ne more 
preživeti, ampak jo je treba podpirati z 
javnimi sredstvi. Nemalo ljudi se sprašuje, 

Medtem ko so se v Cirkulanah odprtja obnovljenega dela gradu že veselili, v Dornavi na ta trenutek še čakajo. Država je v delno obnovo 
obeh grajskih očakov v zadnjih petih letih vložila nekaj milijonov evrov. Celovite prenove, ki bi kulturnima spomenikoma na Ptujskem 
polju in skalni vzpetini na obronku Haloz nad Dravo vrnila sijaj, se ni nadejati, saj država denarja za ta namen nima.

Cirkulane, Dornava � Obnovljena gradova (bo)sta postala fi nančno breme občin

Stroški obratovanja enega gradu najmanj 100.000 ev

Na svečan
Vrečko, dr
skoraj leto

Foto: MK

Ministrica Asta Vrečko je 22. marca letos prišla tudi na odprtje prenovljenega dela gradu Borl.

ali je prav, da je ministrstvo vse fi nančne 
obveznosti rednega vzdrževanja preložilo 
na pleča občinskega proračuna.

Vzdrževanje gradu obveznost 
občinskega zavoda

Enaka zgodba se bo pisala v Dornavi, 
kjer nekateri domačini prav tako nestrpno 
pričakujejo odprtje prenovljene grajske 
oranžerije. Prerez traku so ob prisotnosti 
ministrice za kulturo opravili pred slabim 
letom dni, kljub temu so vrata oranžerije 
in gradu ostala zaklenjena. Občina je med-
tem ustanovila javni občinski zavod ter 
imenovala začasno direktorico. Naslednji 
korak bodo verjetno usklajevanja z drža-
vo glede upravljanja obnovljenega dela 
grajskega posestva. Na kulturnem ministr-
stvu so pojasnili, da uradne pobude glede 
upravljanja gradu s strani občine Dornava 
še niso prejeli. Ko in če bo država grad pre-
dala v upravljanje občinskemu zavodu, bo 
ta prevzel vse redne stroške vzdrževanja, 
so jasno navedli na ministrstvu za kulturo: 
„Pogoj za oddajo dela dvorca v upravlja-

Raziskovalec na Nacionalnem inštitutu 
za biologijo in predsednik društva Čmrljica 
– slovensko društvo za varstvo opraševal-
cev Danilo Bevk že leta opozarja na pomen 
divjih opraševalcev, ki da so v očeh javno-
sti spregledani, Janez Prešern, ki je vodja 
skupine za čebelarstvo v okviru oddelka 
za živinorejo na Kmetijskem inštitutu Slo-
venije, pa izpostavlja, da naravno gostoto 
medonosnih čebel na Slovenskem prese-
gamo za 20-krat. Število čebeljih družin na-
rašča, a ne zaradi boljših razmer, temveč 
odkar je čebelarjenje postalo moderno, 
priljubljeno. Slednje tudi zaradi pozitivne 
promocije, ki so jo deležne čebele, saj da je 
vsaka tretja žlica hrane odvisna od opraše-
vanja, ter razmišlja Alberta Einsteina, ki je 
dejal, da bo takrat, ko bodo izumrle čebe-
le, kmalu za njimi izumrlo tudi človeštvo.

Divji opraševalci učinkovitejši 
od čebel

A kot opozarja Danilo Bevk, je učinko-
vitost divjih opraševalcev (to je čmrljev, 

Slovenija, Podravje � Vsak novi panj pomeni manj hrane za čebele in divje opraševalce

Število čebel raste, obseg paše se krči
V času največjega opraševanja so na plan ponovno vzniknili pomisleki o prenaseljenosti medonosnih čebel v 
Sloveniji ter o spregledanosti divjih opraševalcev, ki opravijo vsaj polovico opraševanja v kmetijstvu. V Če-
belarski zvezi Slovenije se do morebitne prenaseljenosti ne opredeljujejo, so pa napovedali »resno in obširno 
raziskavo, ki bo pokazala realno stanje«.

Vir: MKGP

Največ čebelarjev je bilo po podatkih kmetijskega ministrstva v letu 2021, in sicer 11.459, ko 
je čebelarilo pol odstotka državljanov oz. vsak 184. prebivalec Slovenije. Največ čebelnjakov 
je bilo registriranih leto kasneje – 15.770, ocenjeno število čebeljih družin pa je preseglo 
število 213.000, kar pomeni, da je v Sloveniji brenčalo tudi okrog 10 milijard delavk. 

čebel samotark) mnogo večja kot medo-
nosnih čebel, prav tako oprašujejo v manj 
prijaznih vremenskih okoliščinah. »Mnogi 
tudi zmotno mislijo, da bodo z gojenjem 
čebel pomagali čebelam. Ob tako visoki 
gostoti medonosnih čebel, kot jo imamo, 
vsaka dodatna čebelja družina pomeni 
manj hrane tako za medonosno čebelo 
kot divje opraševalce (čmrlje, čebele sa-
motarke, muhe trepetavke, metulje ...).« 
Seveda Bevk ne zanika pomena čebe-
larstva, a poudarja, da če želimo dolgo-
ročno zagotoviti zanesljivo opraševanje 
rastlin, je trenutni pristop napačen ter da 
bi bistveno več pozornosti morali posve-
titi ohranjanju divjih opraševalcev, pa tudi 
zagotavljanju oz. ohranjanju rastlinstva, 

ki pomeni hrano za medonosne čebele in 
divje opraševalce. Eden najpomembnejših 
virov hrane so cvetoči travniki, ki pa jih na-
domeščajo sejane trave ter monokulture.

Naravna gostota čebel 
presežena 20-krat

Ob vse manj pašnikih za opraševalce pa 
za nameček že zadnjih 20 let nenadzoro-
vano narašča število panjev in čebelnja-
kov. Naravna gostota medonosnih čebel 
pa je z 200.000 čebeljimi družinami prese-
žena za 20-krat, je nedavno ocenil Prešern. 
Če odštejemo območja, ki niso primerna 
za čebelarjenje, denimo območja gora, je 
njihova gostota še večja, je opozoril. »Lo-

K pomanjkanju paše prispevata tudi intenzivno kmetijstvo v obliki monokultur in pa (pre)pogosta košnja tra
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Foto: Pixabay

nje je, da upravljavec prevzame obveznost 
rednega vzdrževanja, kritja obratovalnih 
stroškov in drugih stroškov, za katere se 
stranki dogovorita s pogodbo. Ministrstvo 
v tem primeru sredstev za delovanje zavo-
du ne bo zagotavljalo.“

Redno vzdrževanje letno 
stane okoli 30 tisočakov

Redni stroški vzdrževanja grajskega 
posestva v Dornavi so sedaj skrb ministr-
stva. Letno ti stroški znašajo okoli 30.000 
evrov, za vzdrževanje od leta 2016 skrbita 
zakonca Cigula iz Dornave. Če bo upravlja-
nje gradu prevzel občinski javni zavod, bo 
ministrstvo od vzdrževanja dvignilo roke. 
„Redno vzdrževanje nepremičnin, ki bodo 
predane v upravljanje zavodu, bo v pristoj-
nosti upravljavca oziroma zavoda. Ministr-
stvo za kulturo kot lastnik ostaja odgovor-
no za investicijsko vzdrževanje in nadaljnje 
prenove,“ so povedali v Ljubljani.

Nadaljnja obnova, 
če bo denar

Krivični bi bili, če bi navedli, da je mini-
strstvo popolnoma brez posluha za reše-

Zakaj ne bi za državne gradove skrbel pokrajinski muzejZakaj ne bi za državne gradove skrbel pokrajinski muzej
Nekateri so mnenja, da bi lahko za upravljanje gradov v sodelovanju s Pokrajinskim muzejem Ptuj-Ormož v celoti 

poskrbela država. Lokalne skupnosti pa bi v gradovih kljub temu našle prostor za udejanjanje svojih idej in vsebin (tudi 
na račun kakšnega manjšega finančnega prispevka). 

Država je lastnica gradov Borl in Dornava, prav tako je lastnica ptujskega gradu. Je glavna financerka dejavnosti 
Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož (PMPO), saj mu je podelila pooblastilo za opravljanje državne javne službe muzejev. 
Muzej zaposluje 34 sodelavcev. Ministrstvo pokriva stroške plač 29 zaposlenih, ena plača je strošek proračuna Mestne 
občine Ptuj, dve plači pokrivajo občini Ormož in Sveti Tomaž ter muzej iz lastnih sredstev (namesto občine Središče 
ob Dravi), prav tako muzej z lastnimi sredstvi pokriva stroške še dveh plač v celoti. Od 34 zaposlenih je strokovnih 
sodelavcev 26. Prihodki PMPO so lani znašali blizu dva milijona evrov, od tega so nakazila države znašala nekaj manj kot 
1,4 milijona evrov ter prispevki občin 240.000 evrov. Muzej je lani posloval z 80.000 evri izgube. V tej luči in ob dejstvu, 
da so eno od svojih galerij na Ptuju nedavno zaprli, je sicer razumeti, da si dodatnih obveznosti, tudi finančnih, ne želijo 
prevzeti. Morda bi pa kadre in njihove obveznosti lahko tudi kaj drugače razporedili.

Foto: Črtomir Goznik

F t Pi b

vrov na leto

Foto: MZ

nosti ob zaključku prenove oranžerije v Dornavi 11. julija lani so bili med gosti ministrica za kulturo Asta 
ržavni sekretar Matevž Čelik Vidmar in soprog predsednice države Aleš Musar. Od takrat je minilo 
o dni in oranžerija javnosti še ni dostopna.

vanje problematike gradov, ki kličejo po 
obnovi, saj so povedali, da bodo tudi v 
prihodnje skrbeli za investicijsko vzdrževa-
nje in postopno obnovo – če bodo seveda 
imeli denar. Vsekakor pa do lokalnih skup-
nosti ni pošteno, da se od njih zahteva 
prevzem vseh z gradom povezanih teko-
čih stroškov, kar na letni ravni znaša nekaj 
deset tisoč evrov. K temu je treba prišteti 
stroške delovanja javnega zavoda s plačo 
direktorja, kar pomeni še nekaj deset ti-
sočakov letno. Čez palec bo grad občino 
v enem letu bremenil z vsaj sto tisoč evri, 
kot so si v Cirkulanah že preračunali. Da bi 
bilo v Dornavi kaj drugače, se ni nadejati.

Lani za Dornavo 
228.000 evrov

Ministrstvo za kulturo je lani na južni 
fasadi gradu Dornava, to je na vhodnem 
pročelju, zamenjalo okna in balkonska 

vrata. Strošek vgradnje novega stavbnega 
pohištva je bil 78.000 evrov. Za zamenjavo 
najbolj kritičnih oken so se odločili, da so 
preprečili nadaljnjo škodo, ki bi nastajala v 
objektu. „Stavbno pohištvo na dvorcu je 
že dalj časa v slabem stanju. Posebej ogro-
žena so bila okna in balkon na južni fasadi 
osrednjega trakta, kjer je slavnostna dvo-
rana z ohranjenimi baročnimi stenskimi 
poslikavami. Okna so bila povsem pre-
perela, zato je v notranjost prostorov ob 
nalivih in neurjih vdirala voda. Če sanacije 
in zamenjave dotrajanih oken in vrat ne 
bi izvedli v najkrajšem času, je obstajala 
nevarnost, da bi ob naslednjem večjem 
neurju in zmrzali ponovno v notranjost 
vdrla voda, kar bi še dodatno uničilo origi-
nalno spomeniško substanco dvorca,“ so 
pojasnili na ministrstvu. Poleg zamenjave 
oken in balkonskih vrat so lani popravili še 
škodo na strehi, ki jo je povzročilo neurje, 

ter obnovili vzhodni zid v parku ob dvorcu. 
Vključno z rednim vzdrževanjem dvorca in 
parka so za vse našteto namenili 228.000 
evrov.

In kako kaže vlaganjem 
v prihodnje?

„Ministrstvo za kulturo kot lastnik osta-
ja odgovorno za investicijsko vzdrževanje 
in nadaljnje prenove.“ Toda: „Za celovito 
prenovo pa so potrebna obsežna sredstva, 
ki jih v kratkem času ni mogoče zagotoviti. 
Obnova dvorca bo potekala postopoma 
glede na razpoložljiva sredstva in vsebino, 
ki bo imela zagotovljenega ustreznega 
upravljavca ali najemnika. Tudi postopno 
odprtje dvorca bo prispevalo k zagotovitvi 
nadaljnjih sredstev za obnovo,“ so za naš 
časopis povedali v službi za odnose z jav-
nostmi ministrstva za kulturo.

Mojca Zemljarič

Vir: Jernej Kavšek, MKGP

V Halozah čebelja konkurenca prevelikaV Halozah čebelja konkurenca prevelika
Tatjana Vedlin, predsednica Čebelarskega društva Majšperk in skrbnica 

preko 100 čebeljih družin, se strinja, da je čebel glede na obseg paše 
ponekod preveč. »Narava čedalje večje populacije čebelic ne prenese, 
to vidim tudi v Halozah, kjer imam stacionarne čebelnjake in kamor 
brez vprašanja mobilne čebelnjake vozijo tudi večji čebelarji. Žal se ne 
spoštuje pašnega reda, ki veleva, da je za postavitev čebelnjaka najprej 
treba vprašati čebelarsko društvo, prvega sosednjega čebelarja, nato 
še lastnika zemljišča, ob preštevilčnosti na nekem območju pa se tudi 
narava spreminja oz. pomembno vpliva na pašo in letino. Na primer letos 
je pozeba močno vplivala na nabiranje medu in čebelji živelj, namreč po 
spomladanski vročini, so čebele dobesedno otrpnile in ena generacija čebel 
je umrla.«

Foto: Čebelarstvo Vedlinkalno se lahko povzpne krepko čez 40 dru-
žin na kvadratni kilometer.« 

Največja gostota čebeljih družin v Slove-
niji je v Vipavski dolini, v delu Prekmurja, 
na Mengeškem polju nad Ljubljano.

Poostren nadzor in obvezno 
izobraževanje

V Čebelarski zvezi Slovenije se o mne-
njih omenjenih strokovnjakov ne želijo 
opredeljevati, pravijo pa, da vprašanje raz-
položljivosti hrane za različne opraševalce 
ne nudi enostavnega odgovora. »Čebele, 
čmrlji in drugi opraševalci obiskujejo raz-
lične rastline, včasih tudi ob različnih delih 
dneva.« Naraščajoče število čebeljih dru-

žin pa komentirajo: »Dejstvo je, da se po 
podatkih kmetijskega ministrstva (ki vodi 
register števila čebeljih družin) število če-
beljih družin v Sloveniji povečuje, ob tem 
je treba vedeti, da so v prvih letih popisa 
čebelarji sporočali le število gospodarskih 
družin, brez rezervnih, danes pa popisu-
jemo vse čebelje družine. Vse to kaže na 
potrebo po resni in obširni raziskavi, ki bo 
pokazala, kakšno je realno stanje. Zato 
bomo na Čebelarski zvezi Slovenije orga-
nizirali strokovno razpravo za vse ključne 
deležnike v čebelarstvu in stroki ter s tem 
spodbudili raziskovanje v tej smeri.«

Pojasnili so še, da mora vsak čebelar po 
obstoječi zakonodaji registrirati svoj če-
belnjak v registru čebelnjakov, prav tako 
mora letno sporočati stanje števila družin 

v svojih čebelnjakih, voditi dnevnik veteri-
narskih posegov ter imeti opravljeno izo-
braževanje o smernicah dobrih higienskih 
navad v čebelarstvu ali vzpostavljen lastni 
HACCAP-sistem. »Čebelarska zveza Slove-
nije se že nekaj let bori, da bi država za-
konsko uredila, da bi bil pogoj za vpis v re-
gister čebelnjakov opravljen izpit iz čebe-
larstva. Predlagamo tudi poostren nadzor 
pri popisu števila čebeljih družin, saj je to 
edini način do vpogleda v dejansko stanje 
števila.« Namreč resne raziskave, na pod-
lagi katere bi lahko odgovorili na dilemo, 
ali je v Sloveniji preveč čebel ali ne, ni. »Jih 
je pa vsaj ponekod gotovo veliko glede na 
nosilnost okolja,« je v pogovoru za portal 
N1 previdno dejal Bevk.

Mojca Vtič
Foto: Mojca Vtič

avnikov, na katerih cvetlice velikokrat nimajo časa zacveteti.
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»Še vedno vrh naše sezone predstavlja-
jo poletni in prvi jesenski meseci, čeprav 
se tudi to počasi spreminja, saj se je obi-
skanost Ormoža v zimskem času povečala. 
Decembra 2022 smo beležili 100-odstotno 
rast in jo lani obdržali na podobni ravni,« 
razlaga Andrej Vršič, direktor Javnega za-
voda za turizem, kulturo in šport Ormož, 
ta rezultat pa pripisuje številnim aktivnos-
tim zavoda ob koncu leta.

Več tujih kot domačih gostov
Številke torej kažejo, da se sezona po-

daljšuje, več je tudi nočitvenih kapacitet 
v Destinaciji Jeruzalem Slovenija in posle-
dično nočitev, povečanje števila obisko-
valcev, ki iz leta v leto narašča, pa je po 
njegovem prepričanju tudi zasluga aktivne 

promocije Destinacije na domačih in tujih 
trgih. Vršič obenem poudarja, da na uspeš-
nost vsake turistične sezone močno vpliva 
tudi vreme. »Lanske obsežne poplave so 
tako povzročile slabši obisk zlasti tujcev, 
saj so v nekaterih državah celo izdali pripo-
ročilo, da naj njihovi državljani ne potujejo 
v Slovenijo.«

Med tujimi turisti prevladujejo Nemci 
in Avstrijci, torej nemško govoreči go-
stje, zato je na Ormoškem še posebej po-
membno, da se mladi v čim večjem številu 
poleg angleščine učijo tudi nemškega je-
zika, sledijo pa Nizozemci, Čehi, Madžari, 
Hrvati, Italijani, Francozi in Belgijci. »Med-
tem ko je Ormož predlani obiskalo 7.736 
turistov, ga je lani že 8.842, kar pomeni 
12,5-odstotno rast. Že dve leti opažamo 
porast tujih obiskovalcev, kar pravzaprav 

sovpada z ugotovitvami turističnih delav-
cev po vsej državi. Veseli pa nas, da delež 
domačih gostov, ki je bil pred pandemijo 
nizek, nato pa je močno narasel, ostaja na 
istem nivoju, kar dokazuje, da je turizem 
okreval. Očitno so Slovenci prepoznali 
našo destinacijo kot zanimivo za obisk. Ka-
korkoli, stanje se je stabiliziralo in beleži-
mo dokaj enakomerno rast tako domačih 
kot tujih turistov.« V rekordnih mesecih 
junija, julija, avgusta in septembra so naš-
teli 4.914 prihodov, kar predstavlja dobrih 
55 odstotkov vseh prihodov, med njimi pa 
je bilo več kot 66 odstotkov tujih turistov.

Dobrih 22.000 evrov od turistične takse
Lani je bilo v Ormožu 15.658 prenočitev 

turistov, predlani pa 15.281, kar predstavlja 
2,46-odstotno rast. Od tega sta bili kar dve 
tretjini nočitev opravljeni v že omenjenih 

Ormož je lani obiskalo 8.842 turistov, od tega 3.749 domačih in 5.093 tujih. Med slednjimi je 
bilo tradicionalno največ Nemcev in Avstrijcev. Zabeležili so skoraj 150 odstotkov več priho-
dov kot pred petimi leti, to pa so rezultati, s katerimi so na zavodu za turizem, če seveda ne 
upoštevamo dveh za turizem katastrofalnih »covidnih« let, zelo zadovoljni. 

štirih rekordnih mesecih. Razen novembra 
in decembra je prenočilo precej več tujih 
kot domačih gostov, kar se sklada s slo-
venskim povprečjem. »Povprečna doba bi-
vanja v Ormožu je bila lani 1,77 dneva: tujci 
so ostali 1,94 dneva, Slovenci pa dan in pol. 
Na splošno dolžina bivanja gostov pada, 
in to ne le v naši destinaciji, pač pa tudi 
v slovenskem merilu, kar pomeni, da se 
navade turistov spreminjajo, saj so veliko 
bolj mobilni, radovedni in pripravljeni na 
svoj dopust ter se premikajo med kraji in 
jih raziskujejo. Turisti potujejo večkrat na 
leto in ostajajo manj dni na določeni desti-
naciji. Slovensko povprečje glede dolžine 

bivanja je z 2,6 dneva sicer višje od našega, 
kar pa gre zlasti na račun smučarskega in 
zdraviliškega turizma, kjer gostje ostanejo 
dlje časa.«

Vsota od pobrane turistične takse, ki jo 
plača vsak gost, ki v destinaciji prespi vsaj 
eno noč, za leto 2023 znaša 22.143 evrov, 
od katerih je šlo 17.714,40 evra v občinsko 
blagajno, 4.428,60 evra pa je kot promo-
cijsko takso dobila Slovenska turistična or-
ganizacija. Polno turistično takso je plača-
lo 79 odstotkov gostov, osem odstotkov 
polovično, 13 odstotkov gostov pa je bilo 
plačila takse oproščeno.

Senka Dreu

Foto: DJS

Destinacijo Jeruzalem Slovenija je lani obiskalo 150 odstotkov več turistov kot pred petimi leti.

Ormož � V zavodu za turizem zadovoljni z lanskim izplenom

Turisti prihajajo večkrat za manj časa
V Destinaciji Jeruzalem skupaj 485 ležišč

V Destinaciji Jeruzalem Slovenija (DJS), ki zajema občine Ormož, Središče ob 
Dravi in Sveti Tomaž, je skupaj na voljo 461 ležišč in še 24 pomožnih. Od tega jih 
je največ v Ormožu, in sicer je uradno prijavljenih 422 ležišč. Po podatkih stati-
stičnega urada v občini Središče ob Dravi še ne ponujajo prenočitvenih storitev, 
medtem ko lahko v Svetem Tomažu prespi 24 gostov. 

Rimljani bodo sedaj na Hajdini ponovno 
dobili svoj „dom“. Kako so živeli, bodo 
prikazali v objektu Vicus Fortunae oziro-
ma Stičišču srečnih doživetij. Zgradili ga 
bodo na mestu, kjer je stala stara hiša, ki 
so jo to pomlad porušili. Občina je izved-
bo gradbenih del zaupala podjetju M.Z. 
gradbeništvo, vrednost del je 450.000 
evrov. Gradnjo bi končali letos, naslednje 
leto načrtujejo opremljanje objekta. S pro-
jektom je občina uspešno kandidirala na 
razpisu ministrstva za gospodarstvo ter iz 
Načrta za okrevanje in odpornost pridobi-
la 335.000 evrov. Vrednost celotnega pro-
jekta, vključno z opremo in programskimi 
vsebinami, so ocenili na 633 tisočakov. Po 
hajdinskem Središču srečnih doživetij bi 
se gostje predvidoma lahko sprehodili čez 
dve leti.

Ideja o Rimljanih zorela kar 
nekaj časa

Idejna vodja in avtorica projekta Vicus 
Fortunae je predsednica Turističnega 

društva (TD) Mitra Hajdina Sonja Brlek 
Krajnc. „Ideja je rasla in se oblikovala ne-
kaj let, seveda tudi skozi pogovore in ob 
spremljanju primerov dobrih praks. Na 
osnovi 30-letnih izkušenj dela v turizmu se 
je porodila zamisel, kako bi lahko predsta-
vili rimsko zgodovino, da bo zanimiva tudi 
najzahtevnejšemu segmentu gostov. Ved-
no več je individualnega turizma, gostje so 
zahtevnejši, želijo nekaj več. Rimsko mes-
to Petoviona je segalo tudi na Hajdino, še 
danes je ohranjen prvi mitrej. Naš del se 
je imenoval Vicus Fortunae – Četrt bogi-
nje sreče ali pa če smo malo pogumnejši, 
lahko rečemo tudi srečna četrt. Tako smo 
projekt tudi poimenovali,“ je pojasnila So-
nja Brlek Krajnc.

Uspeh s prijavo na evropska sredstva ni 
prišel čez noč, ampak so po besedah so-
govornice v projekt vložili nekaj let dela. 
Obenem predstavlja tudi skrb in obvezo v 
prihodnje, da bodo vloženi denar upraviči-
li in da bo objekt živel. Zdaj izvajajo prvo 
fazo, v prihodnje, ko in če bo na voljo de-
nar, želijo izvesti še drugo.

Hajdina � Predstavili bodo zgodovino stare Petovione

Nastaja četrt boginje sreče
Občina Hajdina bo na nekdanji Mariničevi domačiji uredila turistični 
objekt, v katerem bodo obiskovalci lahko spoznali življenje v nekdanji 
rimski Petovioni. Hajdina je bila poseljena že v času starega Rima, ena od 
znamenitosti svetovnega kova iz tistega časa je svetišče boga Mitre. Na 
Hajdini ohranjen kip bikonosca v mitreju je edinstven v svetovnem merilu.

Foto: SB, MZ

Na tem mestu bo stal objekt Vicus Fortunae – Stičišče srečnih doživetij, v katerem bodo Hajdinčani predstavljali rimsko zgodovino.

O življenju Rimljanov skozi 
doživljajsko izkušnjo

„Seveda smo zadovoljni, da smo s prija-
vo uspeli, še posebej, ker je to eden večjih 
projektov, ki jih je ministrstvo odobrilo. 
Osnova projekta je prvi mitrej, svetišče iz 
drugega stoletja našega štetja, posveče-
no bogu Mitri, bogu sonca. Po do sedaj 
znanih podatkih gre za najstarejši in prvi 
zgrajeni mitrej v rimski Petovioni. Konec 
19. stoletja je bil prvi odkrit, predstavljen 
je na mestu najdbe. Poseben je po mar-
sičem, tudi po spomenikih, sploh po bi-
konoscu, ki je upodobljen v grbu občine 
Hajdina in logotipu turističnega društva. 
Gre za spomenik, ki mu po velikosti v sve-

tu ne najdemo enakega. Vsekakor gre za 
kulturnozgodovinsko dediščino, ki je po-
membna v svetovnem merilu. V mitreju 
bomo ohranili klasičen način vodenja z og-
ledi in razlago. V prostorih novega objekta 
bomo rimsko obdobje, verovanje, tedanji 
način življenja različnih družbenih slojev in 
različne dejavnosti tistega časa predstavili 
z doživljajsko izkušnjo. Tako bodo obisko-
valci lahko dobili občutek rimskega časa, 
še posebej z interakcijo. V največji možni 
meri bomo sledili verodostojnosti. Temu 
sicer pravijo eksperimentalna arheologija, 
ki dopušča precej svobode, a je treba biti 
pazljiv, da ne bi nastal zabaviščni park ali 
da ne izkrivljamo zgodovinskih dejstev. 
Programe bomo lahko prilagajali skupi-

nam obiskovalcev, zlasti po starosti. Ne 
bomo se posvečali toliko rimski vojski, 
ampak vsakdanjemu življenju Rimljanov. 
Prav gotovo bo treba na dejavnosti neko-
ga zaposliti, saj na prostovoljni bazi vsega 
dela ne bo moč opraviti. Glede na načrte 
z razvijanjem turizma bomo spodbudili 
ponudnike, da bi povečali nočitvene ka-
pacitete in gostinsko ponudbo. Seveda so 
v naši sredini dobrodošli tudi rokodelci in 
obrtniki, saj bi se s pomočjo društva dalo 
tudi kaj prodati, bodisi izdelke kot spomin-
ke bodisi izvesti prikaz rokodelskih opravil 
kot doživljajsko izkušnjo,“ je o projektu 
povedala predsednica TD Mitra Hajdina 
Sonja Brlek Krajnc.

Mojca Zemljarič

Predsednica TD Mitra Hajdina in 
avtorica projekta o Rimljanih Sonja 
Brlek Krajnc-
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Na tem mestu bo stal objekt Vicus Fortunae Stičišče sre

avavtotoriricaca pprorojektkta a o o RiRimlmljajaninih h SoSonjnja a
BrBrlelek k KrKrajajnc
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Najbolj kritični točki sta v Bel-
skem Vrhu in Hrastovcu, kjer plazo-
va še vedno ogrožata stanovanjski 
hiši. Hiša Tine Recek je bila popla-
vljena, gmota zemlje pa se je usta-
vila le nekaj metrov od objekta. 
Še sreča, saj bi drugače plaz, ki je 
izruval drevesa, prestavil ograjo in 
kokošnjak, s seboj odnesel še hišo. 
Precejšnja razpoka se je pojavila 
še na drugi strani, pod hišo. Tudi 
nekaj metrov od stanovanjske hiše 
družine Punčec v Belskem Vrhu je 
zemlja razpokana. Na občini so se 
odločili, da bodo obe kritični točki 
reševali prioritetno. Za sanacijo 
plazu v Belskem Vrhu so trenu-
tno v postopku izbire izvajalca, 
gradbena dela pa naj bi se začela 
še pred poletjem. Za plaz pod sta-
novanjsko hišo Recek v Hrastovcu 
pa so trenutno v izdelavi projekti. 
Občina namerava letos začeti še 
sanacijo plazov na lokalnih cestah 
Pestike–Skok–Lorbe ter Turški 
Vrh–Nusko in Turški Vrh–Korenjak, 
pod terasami. 

V programu dela je tudi moder-
nizacija ceste od Belskega Vrha 
proti Vočaku. Po pojasnilih župana 
Slavka Pravdiča bo realizacija odvi-
sna od lastnikov zemljišč ob trasi. 

»Če bomo pridobili brezplačne 
služnosti za izvedbo, bomo dela 
začeli še letos. V nasprotnem pri-
meru bomo dali prednost drugim 
cestam, kjer so občani pripravljeni 
brezplačno prenesti služnost na 
delih svojih zemljišč,« je pojas-
nil Pravdič. Ocenjena vrednost 
projekta je okoli 97.000 evrov. 
Med drugim načrtujejo sanacijo 
potoka Zajza v zadnjem, najbolj 
problematičnem odseku, in sicer 
150 metrov pred iztokom v Turški 
potok. Stroške ureditve si bodo 

delili s sosednjo občino na hrvaški 
strani. S sanacijskimi deli bodo kar 
nekaj domačij tako na slovenski 
kot hrvaški strani meje rešili pred 
poplavami.

Edini plaz, ki so ga uspešno sa-
nirali konec lanskega leta, je plaz 
na lokalni cesti Hrastovec. Gre za 

cesto, ki vodi proti turističnima 
znamenitostma Švabovo in Vrbanj-
šek, zato ima velik pomen tudi za 
razvoj turizma. Dela na strmem 
terenu je izvedlo CP za 192.000 
evrov, od tega je državnih sredstev 
131.000 evrov.

Estera Korošec

Foto: EK

Slavko Pravdič, župan občine 
Zavrč, si prizadeva za čimprejšnjo 
sanacijo plazov.

Zavrč � Občina za sanacijo plazov prejela 1,2 milijona evrov

Plazova še ogrožata stanovanjski hiši
Občina Zavrč namerava letos sanirati pet večjih plazov. Lansko neurje je namreč sprožilo nekaj velikih in več manj-
ših plazov. Za njihovo sanacijo jim je država nakazala 1,2 milijona evrov.

Trnovska vas � Zamenjali bodo vstopne table v občino

Polna zgodb prijaznih ljudi
Ker so že stare in neprivlačne na pogled, je prišel čas za nove 
table ob cestah, ki obiskovalca spomnijo, da je prišel v občino 
Trnovska vas.

Foto: arhiv občine

V skladu s turistično strategijo bodo obiskovalce na osmih vstopnih točkah 
v Trnovsko vas kmalu vabile nove table. 

Oblikovali so jih v skladu z lani sprejeto turistično strategijo, ki so 
jo poimenovali Trnovska, polna zgodb prijaznih ljudi. Turiste bodo 
snubili z zgodbami, denimo o zvarkih coprnice Humske, in jih vključili 
v promocijo tradicionalnega zeliščarstva in kulinaričnih dobrot, zna-
čilnih za trnovske vasi, kot so na primer jedi iz ločkega bütola, stare 
sorte jabolk. 

Da prihajajo v občino, ki je polna zgodb prijaznih ljudi, bo torej 
kmalu vedel vsak, ki se bo pripeljal v ali zgolj skozi Trnovsko vas, saj 
ga bo na to opozorila velika vstopna tabla. Kot je povedal župan 
Alojz Benko, jih bodo postavili osem. »Izbirali smo med dvema po-
nudbama, in sicer med tablami z okviri iz prašnega barvanega jekla in 
tistimi iz nerjavečega ter se odločili za slednjo. Ta je bila res nekoliko 
dražja, za osem tabel bomo plačali približno 8.500 evrov, a računa-
mo, da bo tudi trajnejša.«

Kakšen mesec dni bo trajalo, da jih izdelajo, še pred poletjem pa 
bodo krasile vstopne točke v občino.

SD

Foto: EK

Zaključena sanacija plazu na lokalni cesti Hrastovec, ki vodi proti turistič-
nima znamenitostma Švabovo in Vrbanjšek.

Občina Podlehnik je bila (enako 
Občina Ormož) uspešna na razpisu 
ministrstva za kohezijo in regional-
no razvoj ter pridobila 1,2 milijona 
evrov za izgradnjo podjetniškega 
inkubatorja, poimenovanega PUN-
KT. »Sedaj smo podpisali pogodbo 
za izgradnjo prve faze PUNKT-a, 
kar zajema izgradnjo objekta v 
velikosti 460 m2,« je dejal župan 
Toplak. Celotna vrednost prve faze 

projekta je ocenjena na nekaj manj 
kot 1,5 milijona evrov, kar zajema 
tudi zasaditev oz. ureditev okolice 
in opremo. Na razpis za izgradnjo 
PUNKT-a sta se prijavili dve podje-
tji, in sicer Energrad iz Krškega ter 
izbrano podjetje Cestno podjetje 
Ptuj. »Veseli nas, da smo bili pre-
poznani kot najugodnejši ponu-
dnik, tokrat na področju visokih 
gradenj. Gre za področje, ki smo ga 

v zadnjih dveh letih močno okrepi-
li,« je ob podpisu pogodbe pove-
dal direktor družbe Boris Medved. 
Dodal je, da je projekt velik izziv, 
predvsem zaradi kratke časovnice, 
objekt bo moral biti zgrajen v pol 
leta. »Pričakujem in verjamem, da 
bomo projekt zaključili v zahte-
vani in pričakovani kakovosti ter 
rokih.« Morebitne zamude zaradi 
poletnih dopustov prvi mož druž-

be ne pričakuje. »Temu primerno 
smo se številčno okrepili, prihaja 
nova delovna sila, tako da večjih 
izpadov ne pričakujemo. V zadnjih 
dveh mesecih smo namreč zaposli-
li 20–25 delavcev, predvsem na po-
dročju gradbene operative.« O od-
ločitvi za večjo prisotnost tudi na 
področju visokih gradenj pa pravi. 
»Nizke gradnje in področje vzdrže-
vanja nam omogočata promet, 

Podlehnik � Gradnja PUNKT-a se začenja

Največji izziv bo kratki rok gradnje

Foto: Občina Podlehnik 

PUNKT Podlehnik – začetek gradbenih del je predviden v začetku maja, dela pa bodo zaključena predvidoma do konca oktobra 2024.

Še ta mesec naj bi oživelo, zaživelo gradbišče v središču občine. Župan Sebastian Toplak je namreč z Bo-
risom Medvedom, direktorjem družbe Cestno podjetje Ptuj, podpisal pogodbo o izgradnji podjetniškega 
inkubatorja – PUNKT v vrednosti 1,2 milijona evrov. Dela naj bi se začela takoj po praznikih, saj se rok 
za izgradnjo objekta izteče konec oktobra. 

vzdrževanje realizacije, visoke 
gradnje pa omogočajo razvoj, tudi 
strokovni razvoj, in posledično rast 
družbe. Niso pa visoke gradnje no-
vost za našo družbo.« Ob tem je 
direktor Medved izpostavil zadnje 
investicije – upravna zgradba pod-
jetja Saubermacher v Lenartu, pri-
zidek ZD Slovenska Bistrica, podje-
tniški inkubator Ormož. V Podleh-
niku pa so zadovoljni, da jim je na 
razpisu uspelo pridobiti zanesljivo 
podjetje. »Znani so primeri, ko je 
imela občina zaradi zaveze po izbi-
ri najugodnejšega ponudnika teža-
ve pri realizaciji projekta in s tem s 
črpanjem sofi nancerskih sredstev. 
S tega vidika prepoznavamo Ce-
stno podjetje Ptuj kot kredibilnega 
izvajalca in parterja.« 

Sodelovanje s 
podjetniki je že 
dogovorjeno

V nadaljevanju bodo objavili še 
dva razpisa, in sicer za opremo in 
ureditev okolice, nato pa se nade-

jajo, da bodo izvedli tudi gradnjo 
druge faze objekta, ki pa naj bi ob-
segala 1.500 m2. »Vinarska zadru-
ga Haloze je naročnik projektne 
dokumentacije za izvedbo grad-
nje, sam investitor pa bo odvisen 
od virov fi nanciranja,« je pojasnil 
župan. Občina se namreč oklepa 
možnosti, da bi ji za izgradnjo dru-
ge faze PUNKT-a uspelo pridobiti 
evropski denar v okviru dogovora 
za razvoj regij, razliko do polne 
vrednosti projekta pa bi prispevala 
Vinarska zadruga Haloze.

Najpomembnejše pa je, da 
objekt oz. objekta po izgradnji ne 
bi ostala infrastrukturna spomeni-
ka brez vsebine. »PUNKT bo name-
njen predvsem mladim podjetjem 
domače, bližnje in širše okolice. Že 
v snovanju projekta smo podpisali 
kar nekaj pisem o nameri z obstoje-
čimi podjetniki, ki so pripravljenim 
pomagati mladim, pa tudi z razvija-
jočimi se podjetji. Želimo izkoristiti 
prostor, lokacijo ob avtocesti, da 
bo ta stavba začetni korak k po-
spešenemu razvoju podjetništva.«

Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Direktor CP Ptuj Boris Medved in župan Podlehnika Sebastian Toplak sta 
podpisala pogodbo o izgradnji podjetniškega inkubatorja.
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S svojimi prispevki jo predstavlja-
jo dr. Branko Vnuk, dr. Dejan Zadra-
vec, p. Andrej Feguš, Franc Mlakar, 
Peter Vesenjak in Mihael Toš. Gre 
za pomembno tematiko za Ptuj v 
preteklosti, sedanjosti in prihodno-
sti, so poudarili. V MO Ptuj so letos 
prvič praznovali občinski praznik 
na god sv. Jurija, kar nekateri ozna-
čujejo kot zgodovinsko praznova-
nje. Video prinaša pomembno spo-
ročilo – naj dobro premaga zlo. V 
tem duhu naj bi se v prihodnje tudi 
razvijalo naše mesto.

Sv. Jurij je eden najbolj priljub-
ljenih svetnikov, eden najstarej-
ših zavetnikov, čeprav o njem ne 
vemo veliko. Njegova legenda je 
zgodba, zavita v tančico zgodo-
vine, obstaja več kot 40 različnih 
zapisov o njegovem življenju. Med 
55 viteškimi svetniki sta najbolj 
popularna sv. Mihael in sv. Jurij. 
Sv. Jurij je zaščitnik precejšnjega 
števila cerkva in mest. V Sloveniji je 
po njem poimenovanih 79 cerkva 
in tri mesta. Kdaj je postal zaščitnik 
Ptuja in cerkve, za zdaj ni znano, 
prav tako verjetno nikoli ne bo 
znano, ali je bil prej zavetnik cerkve 
ali mesta. Sv. Jurij je zelo prisoten 
tudi v likovni umetnosti, pojavljati 
se začne že od 13. stoletja naprej, 
v 15. in 16. stoletju pa postajajo 
njegove upodobitve tako številne, 
da jih niti prešteti ne moremo. Za 
Ptuj predstavlja zelo pomemben 
simbol, simbolizira zgodovino mes-
ta. Zgodovina pa je tista, po čemer 
je Ptuj najbolj poznan. Simbolizira 
izredno močne duhovne vsebine, 
ki so pri nas prisotne že tisočletja. 
Prav tako pa simbolizira tudi zma-
go, zmago dobrega nad zlim. To je 
tista pozitivna lastnost, ki jo nosi v 

sebi in naj bi jo imel tudi Ptuj. Zakaj 
je sv. Jurij zaščitnik toliko velikih 
in glavnih mest v Evrope, je težko 
določiti. Zagotovo pa je povezano 
s tem, kaj zastopa sv. Jurij, prema-
gati vse negativno v nas, zmaja, ki 
na nek način muči vsakega od nas. 
To je za neko sožitje v nekem kraju, 
mestu, državi, družbi, cerkvi zelo 
pomembno. Križ sv. Jurija srečamo 
v ptujskem grbu, njegovo upodo-
bitev v cerkvi sv. Jurija. Kip datira 
iz časa okrog leta 1380. Njegov 
avtor ni znan, domnevno pa naj bi 
prihajal iz Češke. Sv. Jurija na konju 
srečamo tudi na gradu v Hradčanih.

V tem času, leta 1376, je Ptuj do-
bil tudi svoj prvi mestni statut. Kip 
so večkrat selili, leta 1988 pa so ga 

dokončno vrnili v proštijsko cerkev. 
Izdelan pa je bil njegov odlitek, ki je 
sestavni del muzejskih zbirk. Leta 
1971 je bil kip. sv. Jurija uvrščen med 
najpomembnejše takratne jugoslo-
vanske umetnine. Razstavljen je bil 
tudi na veliki razstavi o umetnosti 
nekdanje Jugoslavije. Kip so ptujski 
meščani nosili naokrog na vsako-
letni procesiji. Leta 1784 so bile te 
procesije na Ptuju prepovedane.

Pri nas se ni ohranil noben obi-
čaj, povezan s sv. Jurijem. Obstaja 
pa zapis, kako so jurjevali v Ha-
lozah. Zelenega Jurija je vedno 
spremljala tudi glasba. Na piščal, 
haloško žveglo, pa znajo zaigrati le 
še redki. Sv. Jurij je upodobljen na 
vseh mestnih pečatih. Najstarejši 

pečat s podobo sv. Jurija na konju 
je iz leta 1273, drugi nekoliko manjši 
in spremenjen pečat je iz leta 1452, 
tretji pa iz leta 1577.

Novi datum občinskega praznika 
naj bi pozitivno prispeval k pozici-
oniranju našega mesta v tistem, v 
čemer je naše mesto najboljše. Do-
kumentarni video Ptuj in sv. Jurij pa 
neprecenljivi prispevek k boljšemu 
poznavanju zgodovine mesta in 
poslanstva, ki je s tem povezano. 
To je tudi priložnost za ponatis 
knjige Sveti Jurij – zavetnik Ptuja, 
ki so jo v Pokrajinskem muzeju Ptu-
j-Ormož predstavili na Prešernov 
praznik leta 2020. Uredil jo je dr. 
Branko Vnuk.

MG

Knjigarnica

JAZ, ČEBELAJAZ, ČEBELA
Vsako pomlad se vse več govori o čebelah. Vsako po-
mlad ostajajo dlje časa nepokošene javne površine, 
da bi se lahko čebele nahranile. Čebele so dobile svoj 
svetovni dan. Pravijo, da bo z izginotjem čebel izginil 
tudi človek.

 Vremenske, predvsem pa človeške neprilike nepopra-
vljivo ogrožajo čebele in celoten planet. Grozno. Pa si je 
sploh mogoče predstavljati te črne napovedi? O, ja, in 
pri tem nam pomagajo knjige! Knjige, ki skozi napeto, 
skoraj pustolovsko in seveda futuristično, fantazijsko 
pripoved govorijo o naši mogoči, a nemogoči priho-
dnosti. Priznam, da me je zgodba z naslovom Jaz, čebela 
pretresla. A hkrati, kot je običajno v leposlovju za otroke 
in mladostnike, je zgodba z optimističnim razpletom, če 
je to sploh prava beseda za opis nekega bodočega življe-
nja na planetu, ki je naš edini dom.

Avtorica Bren Mac Dibble (1969) je knjigo posvetila 
vsem otrokom, ki se pogumno spoprijemajo s težkimi 
časi in se pokončno borijo za svoje najdražje.

… Iz zvočnikov se zasliši pok. Mestni nočejo, da otroci 
s kmetij preveč časa zapravimo za šolo, zato učne ure 
vrtijo po zvočnikih, medtem ko delamo.

Današnji pouk je namenjen samo nam. Poslušamo o 
zgodovini čebel. Ne o nas. O pravih čebelah, ki so jih tu 
imeli pred tridesetimi leti, pred lakotami.

Mislim, da so bile videti kot škodljivci, takšne žu-
želke. Kot nekateri drugi škodljivci so z malimi krili 
letale od cveta do cveta in nabirale medico, da bi nare-
dile nekaj tako sladkega kot sladkor in to dale ljudem. 
»Med,« vedno znova ponavlja zvočnik, kot da bi bil 
najpomembnejše pri čebelah med, ne pa to delo, ki ga 
opravljam zdaj.

Kakšnega okusa je med, ne vem. Dedek ve. Včasih 
reče: »Sladko kot med.« Ko so prave čebele letale od cveta 
do cveta, so to delo opravljale one. Ena drobna čebelica 
je lahko vsak dan naredila toliko kot dvajset otrok, ki 
zdaj opravljamo njihovo delo. In zvočnik pove, da jih je 
bilo na milijone …

Glavna junakinja je 
desetletna Mirabela, ki 
s sestro Magnolijo in 
dedkom živi v kolibi ob 
plantaži sadnega drev-
ja. Deklica še nikoli ni 
okusila svežega sadja, 
ali sploh hrane, kot so 
je vajeni današnji otro-
ci. Od jutra do večera 
dela, kakor drugi otro-
ci, na plantaži, ročno 
obirajo škodljivce in 
tisti spretni opravljajo 
delo čebel. Sadje ščitijo 
pred nasilnimi, žejnimi 

pticami, pridelek skrbno obirajo, pakirajo, pripravljajo 
za prodajo v mesto. Denarja ne poznajo, vedo pa, da je 
v mestu drugačno življenje. Tam živi njuna mama, ki 
je vsa drugačna, kot naj bi sicer bile matere. Na dekleti 
gleda kot na delovno silo in nobenih, sicer tako ope-
vanih materinskih čustev ni v njej. Seveda, je zgarana, 
zapuščena, trpinčena ženska. Mirabeli je edino zatočišče 
dedek in želja, da bi napredovala od pobiralke škodljiv-
cev do čebele, kakor pravijo otrokom – opraševalcem. 
Življenje deklic postane še bolj zapleteno, ko mama 
odpelje spretno Mirabelo v mesto, kjer bo služila pravi 
denar. Joj, kar srh me je spreletaval pri branju, saj sem 
pomislila, koliko otrok je danes vpetih v osnovno pre-
živetje družine in morajo garati, po drugi strani pa so 
odrasli, ki ne vedo, v kakšno neumnost bi še investirali 
silne milijone …

Knjigo Jaz, čebela (Prevedla Neža Božič. Dob: Miš, 
2023. Zbirka Čiv!) zelo priporočam mladim bralcem in 
vsem odraslim, saj spodbuja k spremembam in opozarja 
na nevzdržnosti, ki lahko prihodnjim generacijam nare-
dijo nevzdržno življenje na tem edinem planetu.

Liljana Klemenčič

Ptuj � Dokumentarni video Ptuj in sveti Jurij

Z zgodovinskim praznovanjem do več pozitivizma
V produkciji Tosch TV je nastal kratek dokumentarni video o sv. Juriju, zavetniku Ptuja in zavetniku župnijske cerkve 
Župnije Ptuj – sveti Jurij, posvečen prazniku MO Ptuj, 23. aprilu, ko tudi goduje sv. Jurij. 

Foto: Črtomir Goznik

V hotelu Mitra so ob prvem prazniku MO Ptuj na praznik sv. Jurija predstavili dokumentarni video Ptuj in sveti 
Jurij. Ob tej priložnosti so odprli tudi razstavo zgodovinskih oblačil Karrik – Designa Natalie Vasilyeve. Zaplesala 
pa je skupina Pellegrina društva Cesarsko-kraljevi Ptuj.

Nika Frelih je študentka 3. letni-
ka orgel na Akademiji za glasbo v 
Ljubljani. Z glasbo je povezana že 
od zgodnje mladosti. Začelo se je 
v Glasbenem centru DoReMi Bled 
z obiskovanjem glasbenih uric, 
klavirja, solfeggia, zbora, orkestra, 
violine in kasneje v Glasbeni šoli 
Radovljica z orglami in petjem. 
Glasbeno pot je nadaljevala na 
Konservatoriju za glasbo in balet 
Ljubljana z orglami pri prof. Nini 
Frank, zatem na Akademiji za glas-
bo v razredu prof. Renate Bauer. 
Lani je bila na študijski izmenjavi 
na Univerzi za glasbo v Leipzigu, 
kjer se je šolala pod mentorstvom 
prof. Martina Schmedinga in Ni-
colasa Berndta. Navdušuje jo tudi 
petje, solistično in zborovsko. Prav 
tako glasbena teorija, komponira-
nje in improviziranje. V ponos so 
ji nagrade za orgle (zlate plakete 
Temsig leta 2018, 2021, 2024) in 
iz solfeggia (zlata plaketa Temsig 
2015). Zmagala pa je tudi na slo-
venski Glasbeni olimpijadi leta 
2016, na mednarodni olimpijadi je 
bila četrta. Udeležila pa se je tudi 

drugih pevskih, klavirskih in or-
gelskih tekmovanj. Njena skladba 
Molitev je bila priporočena v izved-
bo na natečaju Glasba zaprtih ust. 

Nika Frelih zaključuje dodiplomski 
študij na Akademiji za glasbo, dela 
pa v GC DoReMi Bled, kjer poučuje 
glasbene urice, solfeggio in klavir. 

Zelo rada pa tudi korepetira. Ude-
ležuje se mojstrskih tečajev doma 
in v tujini.

MG

Ptuj � Peti kloštrski večer

Nov, odličen orgelski koncert
V minoritski cerkvi sv. Petra in Pavla Ptuj je 20. aprila v okviru V. kloštrskega večera Zasebne glasbene šole v samo-
stanu sv. Petra in Pavla nastopila Nika Frelih, zmagovalka državnega tekmovanja Temsig v disciplini orgle. Odkar je 
ptujskim minoritom uspelo postaviti nove orgle v letu 2023, se vrstijo tudi orgelski koncerti, ki navdušujejo občinstvo.

Foto: Črtomir Goznik

Nika Frelih na orglah je bila gostja V. kloštrskega večera.
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Tine Basle, varstveni ornitolog, 
je pojasnil, da se lastovke letos 
res nekoliko bolj pozno vračajo v 
naše kraje, kot smo vajeni, torej 
praviloma v marcu in aprilu: »Vsaka 
vremenska motnja vpliva na seli-
tev ptic selivk. Za kasnejši prihod 
lastovk je najverjetneje krivo slabo 
vreme, vendar ne samo pri nas, 
ampak kjerkoli na njihovi poti. Naj-
verjetneje so nekatere na poti in jih 
ljudje še lahko pričakujejo.« Letos je 
lahko eden izmed dejavnikov za ka-
snejšo selitev tudi saharski pesek. 
V hladnem vremenu ptice lastovke 
težje letijo, predvsem pa ne morejo 
loviti plena, predvsem žuželk, zato 
nekje v zavetju čakajo na izbolj-
šanje pogojev, da lahko potešijo 
svojo lakoto in nadaljujejo pot do 
območij, kjer bodo gnezdile. Basle 
je sicer poudaril, da na splošno ne 

Podravje � Marsikje letos še vedno niso dočakali vrnitve lastovk 

Lastovke letos nekoliko zamujajo
Za mnoge ljubitelje ptic je spremljanje vrnitve lastovk vsako leto poseben dogodek. Opazovanje njihovega prihoda in 
gradnje gnezd je navdihujoče in poučno doživetje tako za otroke kot odrasle. Lastovke pa se letos na nekatera kmečka 
dvorišča sploh še niso vrnile, zato se marsikdo sprašuje, kaj se dogaja. Odgovore smo poiskali pri Društvu za opazovanje 
in proučevanje ptic Slovenije (DOPPS). 

Foto: Pexel

Med njimi sta tudi Športno dru-
štvo in Šola nogometa Gorišnica, 
ki sta organizirala dobrodelni no-
gometni turnir selekcij U7 in U9. 
V dobrih treh urah so zbrali 4.575 
evrov, ki so jih nakazali na račun RK 
Ptuj. Po besedah Boruta Lindiča, 
vodje Nogometne šole Gorišnica, 
so podobno akcijo organizirali že 
pred petimi leti, ko so zbirali denar 
za fantka Krisa. Tokrat so prepoz-
nali stisko mladoletnih otrok iz 
sosednje občine in se odločili po-

magati po svojih najboljših močeh. 
»Vsekakor smo čutili odgovornost 
in dolžnost, da se odzovemo. Zelo 

veseli smo številnih obiskovalcev, 
ki so prispevali dobrodelne prispev-
ke, za kar se jim iskreno zahvaljuje-

mo. Dogodek je zaznamovalo tudi 
polno čustev,« je povedal Lindič. 
Turnirja so se udeležili NŠ Korant, 
ONŠ Golgeter Hajdina in FC Drava. 
NK Grajena in ŠD Cirkulane so imeli 
druge obveznosti, vendar so kljub 
temu darovali znesek prijavnine. 
Pri izvedbi turnirja so pomagali tudi 
starši mladih nogometašev in drugi 
prostovoljci. Hrano in pijačo pa so 
darovala številna domača in okoliš-
ka podjetja.

EK

Foto: ŠD Gorišnica

Na dobrodelnem turnirju so mladi nogometaši pomagali svojim sovrstnikom.

Gorišnica � Na dobrodelnem turnirju so zbrali 4.575 evrov

»Otroci igramo za otroke«
V minulih tednih so številni pomagali štirim otrokom iz Markovcev, ki so na krut način ostali brez mame. Območno 
združenje RK Ptuj še vedno zbira sredstva na posebnem računu, sedaj so vzpostavili tudi pošiljanje pomoči preko 
SMS-sporočil. Sredstva so zbirala tudi posamezna podjetja in društva.

Majšperk � Gasilci odslej z novim kombijem

Letos kombi, čez tri leta cisterna
Gasilci PGD Majšperk so pomladili vozni park z novim vozi-
lom. Skoraj 15 let star gasilski kombi so nadomestili z novim 
Volkswagnovim vozilom za prevoz moštva 4x4, za katerega so 
odšteli okrog 50.000 evrov. Gre za velik zalogaj, priznavajo gasil-
ci, ki jim ga ne bi uspelo premagati brez pomoči občine, dona-
torjev, botrov in seveda občanov.

Foto: Mojca Vtič

Gasilsko vozilo GVM-1 je bilo namenu predano tik pred prvomajskimi pra-
zniki, druženje pa so gasilci izkoristili še za postavitev majskega drevesa na 
tradicionalen način – na horuk z žvapli.

»Že pred dvema letoma smo sklenili, da nabavimo gasilsko 
vozilo za prevoz moštva, saj ga poleg prevoza gasilskega moštva 
na intervencije, tekmovalnih desetin ter članov na druge gasilske 
dogodke koristimo tudi za prevoz osnovnošolskih otrok, vrtca,« je 
dejal predsednik društva Vlado Gajser. Društvo je za nakup vozila 
prispevalo polovico sredstev, ki so jih pridobili ob raznih društvenih 
dogodkih, raznosu koledarjev, drugo polovico je prispevala občina. 
Čeprav so šele prevzeli ključe novega vozila, pa se majšperški gasilci, 
ki so osrednja enota v občini, že spogledujejo z novimi investicijami 
v vozni park. »Čez tri leta, ko bomo obeležili 100-letnico društva, 
načrtujemo zamenjavo gasilske cisterne 16/15. Cisterna, ki šteje 20 let, 
je namreč premajhna, saj ima prostornino 1.500 litrov vode, medtem 
ko je naš cilj, da nabavimo novo, ki bo zmogla prevoz vsaj 3.000 litrov 
vode.«

Društvo ohranja vitalnost s posodabljanjem gasilske opreme, še 
pomembnejše pa je, da jim uspe ohranjati članstvo. »Imamo kar 47 
gasilcev operativcev, zaradi številčnega podmladka se nam tudi za 
prihodnost ni bati. Tradicionalno imamo dobro zastopane tudi članice 
ter veterane,« je še dejal Gajser, ki je na čelu društva zadnjih sedem 
let, sicer pa dolgoletni mentor nekdaj nepremagljive ženske desetine 
Članic 112.

MV

Ptuj � Medgeneracijski center Zlati kotiček

S pesmijo skozi praznični čas
V Mercatorjevem trgovskem centru Supermestu na Ptuju že od 
leta 2017 deluje medgeneracijski center Zlati kotiček Ptuj. Gre 
za prijeten domači kotiček za druženje zlate generacije, kjer se 
vedno dogaja veliko.

Foto: Črtomir Goznik

S prireditve v Zlatem kotičku, na kateri je zapel ženski pevski zbor Društva 
prijateljev Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož pod vodstvom prof. Nenada 
Petroviča.

„Dolgoživost je lepa stvar, če ti uspe dejansko ohraniti svoje 
dostojanstvo. To pa je lahko samo takrat, ko si zdrav,“ poudarja 
koordinatorica Silva Gorjup. Zlati kotiček ima urejen prostor za 
druženje, učilnico in telovadnico ter galerijo, v kateri med letom 
razstavljajo upokojeni likovniki Ptuja in gostujoči likovniki iz drugih 
krajev Slovenije. Praviloma pa vsak mesec postavijo novo razstavo. V 
teh dneh njegove prostore krasita dve razstavi kolažev in grafi k članic 
in članov Likovne sekcije dr. Šte� e Cobelj DPD Svoboda Ptuj.

25. aprila pa so povabili na predpraznični koncert, ki so ga posvetili 
dnevu upora proti okupatorju in prvomajskemu praznovanju. V goste 
so povabili ženski pevski zbor Društva prijateljev PMPO. Za tokratni 
koncert so iz svojega repertoarja izbrali ljudske, narodne, zabavne 
in domovinske pesmi. Z recitacijami je njihov nastop obogatila 
sopranistka Inge Weigl, s kitaro in pesmijo pa je prijetno predpraznično 
druženje dodatno popestril Mirko Kosi.

MG

Območno združenje Rdečega križa Ptuj še vedno zbira 
sredstva na transakcijskem računu: 
TRR SI56 0420 2000 0348 846
Namen nakazila: POMOČ ŠTIRIM OTROKOM PO NASILNI 
SMRTI MAME, Sklic: SI00 245115
Na 1919 pa lahko darujete s sporočilom PTUJPOMAGAM5
ali PTUJPOMAGAM10.

Foto: EK

Na eno izmed kmetij v Spodnjem Podravju letos prvič v 60 letih niso priletele lastovke. Pogrešajo jih tudi v središču 
ptujskega mestnega jedra.

zaznavajo, da bi populacija lastovk 
začela upadati. Po ocenah v Slove-
niji gnezdi med 200.000 in 300.000 
parov kmečkih in med 50.000 in 
100.000 parov mestnih lastovk. 
Drobne, slabih 20 gramov težke 
ptice pridejo k nam iz prezimova-
lišč v podsaharski Afriki. Njihova se-
litev poteka na tisoče kilometrov, 
pri čemer prečkajo kontinente in 
celo oceane, da bi dosegle svoje 
cilje. Letošnje leto je prav gotovo 
posebno, saj so jih sredi aprila tudi 
v Sloveniji pričakale izjemno nizke 
temperature. Tovrstne razmere so 
lahko za selivke oz. vse žužkojede 
ptice usodne, saj težje pridejo do 
hrane. V hladnem vremenu se na-
mreč žuželke skrijejo, ptice pa po-

tem ne morejo nahraniti svojih mla-
dičev, kar posledično lahko pomeni 
tudi propad zaroda. Ornitologi zad-
nja leta opažajo spremembe glede 
seljenja ptic selivk, eno leto lahko 
pridejo prej v naše kraje, drugo leto 
pa na primer spet nekoliko kasneje. 
Velik vpliv na ta proces imajo lahko 
tudi enkratni ekstremni vremenski 
pojavi. Na slovenski Obali pa so na 
primer prve lastovke opazili že ja-
nuarja, kar je precej nenavadno.

Lastovke prispevajo 
k bolj trajnostnemu 
kmetovanju

Vrnitev lastovk je eden najbolj 
pričakovanih naravnih pojavov po 

zimskem premoru. Te majhne, a 
živahne ptice se vsako leto vrnejo 
v svoja gnezda, ki so jih zapustile v 
iskanju toplih in obilnih območij za 
gnezditev. Poleg svojega simbol-
nega pomena imajo lastovke po-
membno vlogo v ekosistemu. Kot 
žužkojede ptice igrajo ključno vlogo 
pri nadzoru populacije škodljivcev, 
kot so muhe, komarji in druge nad-
ležne žuželke. Njihova prisotnost 
lahko znatno zmanjša potrebo po 
kemičnih sredstvih za obvladovanje 
škodljivcev na kmetijskih površinah, 
kar prispeva k bolj trajnostnemu 
kmetovanju. V Spodnje Podravje so 
se sicer vrnile tudi štorklje, ki pa le-
tos s prihodom ne zamujajo.

Estera Korošec

Lastovke so že stoletja 
simbolizirale srečo, svobodo, 
prenovo in ljubezen. V mnogih 
kulturah so povezane z začetkom 
pomladi in obljubo novih začetkov. 
Njihova zmožnost potovanja na 
dolge razdalje in vrnitve na isto 
mesto vsako leto simbolizira 
trajnost, vztrajnost in upanje.
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Po zapisu predsednice ocenje-
valne komisije, priznane enologi-
nje Tadeje Vodovnik Plevnik, dose-
ženi rezultati potrjujejo, da se da 
s spoštovanjem narave ter s skrb-
nim in umnim delom veliko doseči. 
Povprečna ocena 153 ocenjenih 
vzorcev vin je 18,15 točke, kar Dru-
štvo vinogradnikov in sadjarjev Ha-
loze uvršča v sam vrh ocenjevanj 
v vinorodni deželi Podravje. Pov-
prečna ocena ocenjenih vin poseb-
nih kakovosti pa je 18,86. Društvo 
se je tudi letos izkazalo z odlično 
organizacijo. Edi Hojnik, predse-
dnik organizacijskega odbora 33. 
ocenjevanja Vino Ptuj 2024, je po-
vedal, da so letos ocenjevali vina 
19 sort in da so se vinarji izkazali z 
vini zelo dobre kakovosti. Presene-
tila je visoka ocena zvrsti. Posebni 
traminec iz leta 2012, ledeno vino, 
je prejel oceno 19,72 točke, kar je 
največ na letošnjem ocenjevanju. 

Zvonko Arnečič, predsednik 
Društva vinogradnikov in sadjarjev 

Haloze, se je zahvalil vsem, ki so 
tudi letos sodelovali na ocenjeva-
nju in so kljub zahtevnim pogojem 
pridelave v letu 2023 poskrbeli še 
za en dober vinski letnik, za kar se 
jim bodo zahvalili tudi kupci, ko 
jim bodo ponudili svojo odlično 
kapljico. „Hvala vinogradnikom in 
vinarjem, da vztrajajo na haloških 
strminah, da obdelujejo vinogra-
de in skrbijo za vinsko trto, kajti 
Haloze, Slovenske gorice, griči ne 
bi bili nikoli tako lepi, če na njih ne 
bi rasla vinska trta. So paša za oči, 
turiste, planince, pohodnike, tiste, 
ki želijo preživeti nekaj časa v tem 
okolju,“ je povedal Arnečič, ki je ob 
tem vinogradnike in vinarje pozval, 
naj bodo še naprej vztrajni, kljub 
vsem težavam, s katerimi se v zad-
njih letih srečujejo v vinogradih. 
Čestital je prejemnikom priznanj, 
za prejeta odličja, za kakovost, ki 
so jo pridelali. Zahvalil se je tudi 
članom organizacijskega odbora 
ocenjevanja za dobro opravljeno 

delo. Vse odgovorne v ministrstvih 
in v lokalnih okoljih pa je pozval, 
da je sedaj čas, da pomagajo vino-
gradnikom in vinarjem.

Vina letnika 2023: 
iskriva, sortno značilna 
in prijetnega okusa

Kakovost vin pa bi bila lahko pri 
mnogih vinih še boljša, ugotavljajo 
letošnji ocenjevalci glede na neka-
tere manjše pomanjkljivosti, kot 
nesorazmerje med sladkorjem in 
kislino, prisotnost grenkobe ter 
tudi napak pri kletarjenju. Sicer 
pa so vina letnika 2023 zapeljive-
ga videza, sortno značilnih barv, s 
prepoznavno in poudarjeno dišav-
nostjo, po okusu iskriva, primerno 
polna in prijetnega okusa. Dr. Vla-
dimir Korošec, konzul viteškega 
omizja Ptuj-Ormož, tudi eden od 
podeljevalcev priznanj, je spomnil 
na pomembno vlogo žensk v vino-
gradništvu in vinarstvu, ki je bilo 
v preteklosti po krivici zapostav-
ljeno, čeprav so opravljale težka 
dela v vinogradništvu in vinarstvu, 
ob tem pa skrbele za dom in druži-
no. Na to spominjajo tudi izjemne 
fotografi je fotografskega mojstra 
Stojana Kerblerja. Danes ženske 
srečamo v vseh delovnih okoljih 
na področju vinarstva in vinogra-
dništva. Vino ima nedvomno tudi 
ženski značaj. Vsem velja poklon 
za njihov neprecenljivi prispevek 
pri razvoju vinarstva in vinogradni-
štva, vsem prejemnikom priznanj 
pa za odlična vina. 

Podelitev priznanj je pospremila 
pesem vokalne skupine Mladi ve-
seljaki iz Cirkulan.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Najboljši na 33. ocenjevanju Vino Ptuj 2024, prvaki sort in šampiona

Ptuj � Vino Ptuj 2024, podelitev priznanj

Odličja za zelo dobro kakovost, 
vztrajnost in trdo delo
V refektoriju minoritskega samostana na Ptuju so 24. aprila podelili priznanja letošnjim 
udeležencem 33. ocenjevanja Vino Ptuj 2024, na katerem so ocenili 153 vzorcev vina raz-
ličnih sort, stilov, barv in letnikov z območja Haloz, Slovenskih goric, mariborskega ob-
močja, Prekmurja in Hrvaške. Podelili so jim srebrna in zlata priznanja, razglasili devet 
prvakov sort in zvrsti, ki so prejeli medaljo z znakom Probusa, ter dva šampiona, ki sta 
prejela zlati plaketi Probusa. Ocenjevanje vin Vino Ptuj v minoritskem samostanu poteka 
že od leta 1993.

Devet prvakov sort in dva šampionaDevet prvakov sort in dva šampiona
Prvaki sort in zvrsti so postali: Marjan Kostanjevec, Stojnci, 

zvrst 2023, ocena 18,17; Marjan Kramer, Lancova vas, laški 
rizling 2023, ocena 18,27; Ivo Rajh, Draženci, renski rizling 
2023, ocena 18,33; Tine Kotolenko, Goričak, sovinjon 2023, 
ocena 18,40; Stanko in Milena Vrbančič, Bukovci, rumeni 
muškat, ocena 18,13; S-vino, Veliki Vrh, sivi pinot 2023, ocena 
18,40; družina Pungračič, Drenovec, šardone 2023, ocena 18,43, 
kmetija AS Arnečič, Gradišča, traminec 2022, ocena 18,37 
in Slavko Kotolenko, Goričak, traminec 2023, ocena 18,37. 
Šampion vin rednih trgatev, suha vina, je šardone 2023, ocena 
18,43, družine Pungračič iz Drenovca. Šampion vin rednih 
trgatev, polsuha vina, pa je sovinjon 2022, Tineta Kotolenka iz 
Goričaka.

• avtobusni prevoz po programu, 
• 2 x polpenzion  v hotelu Adria Ankaran 4*, 

• voden ogled Pirana , 
•

,
•

•
• spremstvo, vodenje in organizacijo izleta.
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Rogaška na 1. stopnji ostala brez licence
Konec aprila ali v začetku maja Nogometna zveza Slovenije vsako 

leto objavi rezultate licenciranja prvoligaških klubov za naslednjo sezo-
no. Devet prvoligašev je bilo z vlogo uspešnih, med njimi tudi Aluminij, 
na podlagi neizpolnjevanja fi nančnih, pravnih, športnih in infrastruktur-
nih kriterijev pa je NZS zavrnila vlogo Rogaške. 

Vloge na prvi stopnji obravnava Komisija NZS za licenciranje nogo-
metnih klubov. Pri organizacijski, administrativni in strokovni podpori 
komisiji je aktivno sodeloval tudi licenčni oddelek NZS.

Komisija je pregledala uradno licenčno dokumentacijo in odločala ob 
doslednem upoštevanju pravilnikov NZS in Evropske nogometne zveze 
Uefe za licenciranje nogometnih klubov in fi nančne vzdržnosti, Uefi nih 
standardov ter sklepov organov NZS in Uefe, je NZS zapisal na spletni 
strani.

Na podlagi vseh kriterijev je vlogo Rogaške komisija zavrnila, in sicer 
zaradi neizpolnjevanja fi nančnih, pravnih, športnih in infrastrukturnih 
kriterijev. Komisija je ob tem upoštevala tudi dokumente in dokazila, 
pridobljena od drugih virov, je zapisala nogometna zveza.

Drava za licenco še ni zaprosila
V ženskem tekmovanju so vsi klubi 1. SŽNL prejeli licenco za nastope 

v domačem tekmovanju za prihodnjo sezono. Komisija je podelila se-
dem prvoligaških in tri licence za evropska tekmovanja.

Licenco za prvo ligo in Uefi na tekmovanja so prejeli Mura Nona, Olim-
pija Ljubljana ter Radomlje Medex, za prvo ligo pa Cerklje, Primorje Gaia 
Naturelle, Ljubljana in Krim.

Med prvoligaši to sezono v SŽNL nastopata tudi ekipi Drava Ptuj in 
Gažon, ki pa na prvi stopnji nista zaprosili za licenci. Tudi v lanski sezoni 
so v ptujskem klubu storili podobno, saj nimajo vseh potrebnih mlajših 
selekcij, so pa za licenco zaprosili naknadno in jo tudi dobili.

JM, sta

AtletikaAtletika
Anej Čurin Prapotnik in Maja Anej Čurin Prapotnik in Maja 
Bedrač izjemna v MariboruBedrač izjemna v Mariboru

Stran 14Stran 14
MotokrosMotokros
Gajser iz portugalskega blata z Gajser iz portugalskega blata z 
rdečo številkordečo številko

Stran  14Stran  14

NogometNogomet
Drava se vrača v drugo ligo,  Drava se vrača v drugo ligo,  
do zmag še Zavrč, Hajdina in do zmag še Zavrč, Hajdina in 
PodvinciPodvinci

Stran 15Stran 15
FootgolfFootgolf
Novak do bronastega odličjaNovak do bronastega odličja

Stran 16Stran 16

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.si

Po tekmi je bil med najbolj neza-
dovoljnimi nekdanji šumar, sedaj pa 
igralec Brava Nemanja Jakšić: menil 
je, da bi moral Bravo tekmo v svojo 
korist odločiti že pred izenačenjem. 
Pošteno je dodal, da so bili nato 
Kidričani bližje trem točkam …

Aluminij bo v naslednjem 
krogu v soboto, 11. 5., ob 
15. uri gostoval pri Rogaški.

Tomislav Jagić, Aluminij: „Tekma 
je bila naporna, tudi temperature so 
bile kar visoke. Smo se pa od prve 

minute naprej zavedali, koliko nam 
tekma pomeni in kako potrebne bi 
nam bile tri točke. Na koncu smo 
osvojili eno, ki nam prav tako veliko 
pomeni. Gremo optimistično nap-
rej, do konca sezone sta nam ostali 
še dve tekmi. Tako proti Rogaški v 
gosteh kot proti Domžalah doma 
bomo morali vložiti 100 % energije in 
znanja ter odigrati tako, kot najbolje 
znamo.“

Robert Pevnik, trener Aluminija: 
„Bravo je v trdno v zgornji polovici 
lestvice, zato smo se zavedali zah-

Tekma med Kidričani in Ljubljanča-
ni je bila pomembnejša za domačine, 
ki so v napetem boju za obstanek. 
Domači trener pri tem ni mogel ra-
čunati na Sandra Jovanovića in Tina 
Martića, ki sta zaradi rdečih karto-
nov na tekmi z Muro prejela po dve 
tekmi prepovedi igranja. Tudi sicer 
pa išče pravo enajsterico, ki bi ji us-
pelo prekiniti niz devetih tekem brez 
zmage.

„Že skozi celoten drugi del 
sezone iščemo igralce, ki bi 
bili sposobni točke osvajati v 
seriji. Fantje trenirajo dobro, 
na ogrevanju pred vsako 
tekmo je vidna želja, a se 
med tekmami prikrade v njih 
to pomanjkanje samozavesti 
zaradi slabe serije – 
posledično pa niso igrivi. 
To je psihološka ovira, moje 
delo pa je, da to premagajo 
– morajo si upati igrati in 
ostati odgovorni. Najbolj bi 
bil vesel, če mi ekipe zaradi 
dobrih rezultatov ne bi bilo 
treba menjati pet krogov 
zapored,“ je o tem dejal 
trener Aluminija Robert 
Pevnik.

V posebni situaciji pa so tudi igral-
ci Brava, ki bi lahko imeli z osvojitvi-
jo 4. mesta možnosti za nastope v 
Evropi (če Rogaška ne bi pridobila 
licence tudi na 2. stopnji). „Vse se je 
zgodilo zelo hitro in po pravici po-
vedano se na to pred tekmo z Alu-
minijem nismo preveč ozirali. Zame 
je bilo pomembno, da smo trenirali 
po planu in da nas ta informacija ni 
naredila nervozne. Ne gre pa zane-
mariti psihološkega momenta, čuti 
se priložnost, ki bi lahko vplivala na 
mirnost ekipe,“ je o tem dejal Aleš 
Arnol, trener Brava.

V uvodnih minutah tekma ni 
postregla z napetostjo, kar pa se je 
spremenilo v 17. minuti, ko so gostje 
povedli. Po hitro izvedeni akciji je 
do žoge na desni strani prišel Mark 
Španring, njegovo ostro podajo pa je 
v sredini v gol spretno pretvoril naj-
boljši strelec Brava Matej Poplatnik 
– 0:1. Zanj je bil to enajsti gol sezone, 
četrti v spomladanskem delu sezone.

Po zaostanku so niti igre v svo-
je roke prevzeli šumarji, a so bili v 
zaključkih akcij premalo odločni. Naj-
lepšo priložnost v 1. polčasu so imeli 
v 44. minuti, ko so gostje po podaji 
Sussa blokirali strel Matića z glavo, 
v nadaljevanju pa je Gorenak iz dob-
rega položaja streljal preslabo, da bi 
lahko ugnal Orbaniča.

Drugi del so bolje začeli gostje, 
Lan Jovanović se je v golu šumarjev 
posebej izkazal v 50. minuti, ko je ub-
ranil strel Stankoviča.

Akcijo za izenačenje so domačini 
izpeljali v 59. minuti, ko je Janez Pi-
šek (na dan tekme je praznoval 26. 
rojstni dan) podal do Gašperja Jova-
na, ta je poslal predložek, po kate-
rem je žoga po rahlem dotiku Tina 

Matića prišla do Tomislava Jagića, ki 
jo je s približno desetih metrov zabil 
v gol – 1:1. 

»Pomembno je, da smo 
stopili skupaj«

„Vedno je lepo zabiti gol, upam, 
da jih bom še več in da bom na naj-
boljši možni način pomagal ekipi. Po 
zaostanku se je sicer vedno težko 
pobrati, a smo tokrat imeli potreb-
no mentaliteto, da nam je to uspelo. 
Pomembno je, da smo stopili skupaj, 
da smo odigrali kot ekipa, samo to 
je prava pot. Ko igramo vsak zase, 
potem je to misija nemogoče in je 
veliko težje prihajati do golov in os-
vajati točke. Po izenačenju smo si 
želeli zabiti še zmagoviti gol, saj je 
bil Bravo nekoliko v šoku, a nam ni 
uspelo akcij izvesti do zmagovitega 
konca,“ je po tekmi povedal strelec 
gola za domačine.

Rdeče-belim je uspelo zadržati 
pobudo vse do konca tekme, gostje 
pa so prežali na protinapade. Iz njih 
so prišli do najlepše priložnosti v 78. 
minuti, ko se je Matej Poplatnik zna-
šel sam pred Jovanovićem, a je mladi 
domači vratar izjemno posredoval in 
napadalcu Brava izbil žogo.

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija in Brava (na fotografi ji sta Tin Matić in Nemanja Jakšić) so se razšli z neodlo-
čenim izidom.

Nogomet � 1. SNL, 34. krog

Oboji so želeli zmago, uspelo ni nikomur ...

Le še dva kroga sta do konca sezo-
ne v 1. ligi, neznank pa je še kar nekaj. 
Povsem mirni so lahko v Celju, kjer 
so si že zagotovili naslov državnega 
prvaka, pa tudi v Domžalah, kjer so 
izven nevarnosti izpada, bistveno 
pa ne morejo napredovati. Vsi ostali 
klubi imajo tekmovalne cilje še odpr-
te: Olimpija in Maribor se dajeta za 2. 
mesto, Koper, Bravo in tudi še Mura 
se še borijo za 4. mesto (morebitna 
priložnost za Evropo?), Rogaška, 
Kalcer in Aluminij pa za neposredni 
obstanek in dodatne kvalifi kacije. 

Derbi kroga je bil odigran v 
Ljudskem vrtu, kjer sta se pred pra-
znimi tribunami (še zadnja, četrta 
tekma kazni zaradi dogodkov v Mur-
ski Soboti) merila domači Maribor in 
novi državni prvaki iz Celja. Vijoličasti 
so grofom ob vstopu na zelenico na-
redili „špalir“, kot pritiče prvakom, 
nato pa jim v igri prepustili bore 
malo možnosti za pozitiven rezultat. 
Varovanci trenerja Anteja Šimundže 
so odigrali odlično tekmo, z veliko le-
pimi potezami, ki bi ob polnih tribu-
nah zagotovo izvabljali aplavze navi-
jačev. V glavnih vlogah sta bila znova 
Josip Iličić in El Arabi Hilal Soudani. 

Zanimivo gesto je po koncu tek-
me naredil Ante Šimundža, ki je na 
sobotno tekmo med Mariborom in 
Olimpijo javno pozval disciplinskega 
sodnika NZS Boštjana Jegliča, pred-
sednika NZD Radenka Mijatovića 
in direktorja reprezentanc Mirana 
Pavlina. Gre za nestrinjanje s kaznijo 
NZS po neljubih dogodkih v Murski 
Soboti, predvsem kar se tiče zapira-
nja stadiona za navijače. 

Maribor se je z zmago proti Celju 
približal Olimpiji na vsega točko raz-
like, saj Ljubljančani na domačem 
stadionu niso uspeli ugnati Mure. 
Remi v Stožicah sam po sebi ne bi 
bil kakšno posebno presenečenje, a 
je pomemben podatek, da so muraši 
celotno tekmo odigrali brez enega 
igralca, saj je bil že na uvodu tekme 
izključen hrvaški igralec Ivan Šarić. A 
varovanci trenerja Zorana Zeljkovića 
kljub terenski pobudi in veliki razliki 
v strelih na gol (23:2) niso našli poti 
do mreže, v dveh primerih so stresli 

le vratnico (Florucz v 71. minuti) in 
prečko (Muhamedbegović v 93. mi-
nuti). Glede na razplet tekem v Ma-
riboru in Ljubljani je povsem jasno, 
kdo bo velik favorit v zadnjem več-
nem derbiju sezone med Mariborom 
in Olimpijo, ki bo v soboto ob 20.15 v 
Ljudskem vrtu ...

Podobno kot Olimpija v zadnjih 
krogih peša tudi drugi ljubljanski 
klub, Bravo, ki je sedaj v boju za 4. 
mesto v zaostanku za Koprom. 

Izjemno pomemben dvoboj za 
razplet v spodnjem delu lestvice se 
je odvil v Domžalah, kjer domače 
tekme igra Kalcer. Rogaška je v gos-
te prišla z odlično popotnico zmago-
valne serije na prvenstvu in uvrstitve 
v fi nale pokala, a tudi z bremenom 
zavrnitve licence na prvi stopnji za 
naslednjo sezono. Radomljani so to 
znali izkoristiti in z golom v drugem 
polčasu odločiti tekmo v svojo ko-
rist. S tem so v težak položaj posta-
vili tako Rogaško kot Aluminij: Sla-
tinčani so sedaj znova blizu nevarne 
cone kvalifi kacij, Kidričani pa nepo-
srednega izpada. V soboto se bo na 
medsebojni tekmi Rogaške in Alumi-
nija zagotovo iskrilo na vse strani ...

REZULTATI 34. KROGA: 
Aluminij – Bravo Kostel 1:1 (0:1); 
Maribor – Celje 3:1 (2:0); strelci: 

1:0 Šoštarič Karič (13.), 2:0 Soudani 
(28.), 3:0 Barišić (85.), 3:1 Adetunji 
(88.);

Koper – Domžale 3:1 (2:0); strelci: 
1:0 Sule (27.), 2:0 Jurić (40.), 2:1 Stu-
parević (78.), 3:1 Sule (95.);

Kalcer Radomlje – Rogaška 1:0 
(0:0); strelec: 1:0 Krolo (73.). Rdeči 
karton: Lovrić (95., Rogaška);

Olimpija – Mura 0:0. Rdeči kar-
ton: Šarić (4., Mura).
1. CELJE 34 23 6 5 72:32 75
2. OLIMPIJA 34 18 10 6 68:41 64
3. MARIBOR 34 18 9 7 64:33 63
4. KOPER 34 12 11 11 49:46 47
5. BRAVO KOSTEL 34 11 13 10 40:41 46
6. MURA 34 11 9 14 40:52 42
7. DOMŽALE 34 12 3 19 48:58 39
8. ROGAŠKA 34 9 6 19 34:59 33
9. KALCER RADOMLJE 34 7 10 17 31:49 31
10. ALUMINIJ 34 7 7 20 32:67 28

JM

Nogomet � 1. SNL

Maribor in Radomlje velika 
zmagovalca kroga

Aluminij – Bravo Kostel 
1:1 (0:1)

STRELCA: 0:1 Poplatnik (17.), 1:1 
Jagić (59.).

ALUMINIJ: L. Jovanović, Jovan, 
Koblar, Zeljković, Schaubach (od 90. 
Pečnik), Pišek (od 79. Bilji), Jagić, 
Kljun (od 90. Baskera), Gorenak (od 
65. Brkljača), Susso, Matić (od 90. 
Krapuhin). Trener: Robert Pevnik.

BRAVO: Orbanić, Kavčič, Jakšić, 
Gorenc, Španring, Selan, Trdin, Pe-
čar (od 61. Kerin), Gidado (od 63. 
Maher), Stanković (od 80. Tučić), 
Poplatnik. Trener: Aleš Arnol.

tevnosti tekme. Ob vsakem našem 
napadu so tudi gostje v napadu 
pustili tri ali štiri igralce, tako da 
so bili po odvzeti žogi nemudoma 
pripravljeni na hitro tranzicijo. Eno 
takšno situacijo so tudi izkoristili za 
vodstvo. Smo pa bili po tem, še po-
sebej pa v drugem polčasu, boljši 
tekmec na igrišču. Več smo držali 
žogo v svoji posesti in iskali drugi 
gol, a bili obenem zelo zbrani in zreli 
v obrambi. To je zame kot trenerja 
zelo pomemben podatek, saj se nam 
je prevečkrat dogajalo, da smo točke 
zapravili v zadnjih desetih minutah 
srečanja. Nazadnje se nam je to zgo-
dilo proti Muri, skupno pa v tej sezo-
ni že na desetih tekmah. Na ta način 
nam je iz rok spolzelo res veliko točk. 
Upam, da podobno mirnost kot pro-
ti Bravu pokažemo tudi na zadnjih 
dveh tekmah. Imamo še veliko re-
zerv, moramo jih boljše izkoriščati.“

Aleš Arnol, trener Brava: „Z remi-
jem nismo zadovoljni! Med tekmo 
smo si priigrali veliko situacij dva na 
enega ali trije na dva, ki bi jih morali 
zaključiti z golom. Potrebno bi bilo le 
nekaj več mirnosti in bi lahko 'zaklju-
čili tekmo'. Vseeno čestitam fantom, 
na zelo specifi čnem počasnem igri-
šču, kjer se je žoga ustavljala, je bilo 
težko razviti pravo dinamiko v igri. 
Moje mnenje je, da je to bolj ustreza-
lo domačinom. 

V zadnjih dveh krogih bomo posku-
šali nadoknaditi minimalni zaostanek 
za Koprom, smo povsem v igri za 4. 
mesto. Za naš klub in to mlado ekipo 
je to velika stvar, saj nam pred sezono 
nihče ni pripisoval veliko možnosti za 
uvrstitev v zgornji del lestvice. Želim 
si, da bi igralci to znali ceniti in da bi 
bili hvaležni za to priložnost, obenem 
pa bi pokazali ambicioznost.“

Jože Mohorič
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V Mariboru je potekal velik 
mednarodni atletski miting 
Poljane, imel je kategorijo 
E. Na njem se je zbralo 430 
nastopajočih atletov in 
atletinj iz Slovenije, Avstrije, 
Hrvaške, BiH in Italije. Močan 
pečat na mitingu sta pustila 
člana AK Ptuj Anej Čurin 
Prapotnik in Maja Bedrač.

Anej je na stadionu Poljane v teku 
na 100 m postavil odlični čas 10,16 se-
kunde, a je bil dosežen s premočnim 
vetrom v hrbet (+3,5 m/s, dovoljeno 
je 2 m/s). S tem dosežkom je le za tri 
stotinke sekunde zaostal za časom 
slovenskega rekorda (10,13), ki ga je 
Matic Osovnikar postavil 25. avgusta 
2007 v Osaki, kjer je tedaj tekel v fi -
nalu svetovnega prvenstva.

Najboljši veljavni izid Aneja Čurina 
Prapotnika tako ostaja 10,27 s, kar je 
dosegel lani junija na mitingu v av-
strijskem Gradcu. S tem dosežkom je 
še naprej četrti najhitrejši Slovenec. 

„Škoda zaradi smole z vetrom, to 
se mi je doslej zgodilo že nekajkrat. 
Po prihodu v cilj sem bil kar malo 
presenečen, ko sem zagledal čas. 
Nisem ga še pričakoval, tudi med 
tekom sem imel občutek, da nisem 
tako hiter. To je bila moja prva tekma 
v sezoni, moram pa popraviti še kar 
nekaj stvari. Moj glavni cilj bo nastop 
na evropskem prvenstvu v Rimu, 
upam pa tudi, da bom dobil prilož-
nost udeležbe na olimpijskih igrah v 
Parizu,“ je po nastopu povedal Čurin 
Prapotnik.

Poleg Čurina Prapotnika sta pod 
10,50 tekla še člana Massa Jernej Gu-
milar (10,36) in Andrej Skočir (10,40).

Oceno nastopa je podal tudi 
Anejev trener Gorazd Rajher: „Za 
odprtje poletne sezone je rezultat 
vsekakor dober, morda celo preveč 
dober, ne glede na veter. Z vetrom 
se je prav tako treba znati spoprijeti, 
treba ga je znati izkoristiti v svoj prid. 
Občutki so dobri, očitno smo pripra-
ve dobro začrtali in izpeljali in je Anej 
že sedaj sposoben odteči zelo hit-
ro. Kaj bo to pomenilo v naslednjih 
tekmah, pa sedaj še ne želim napo-
vedati. Sam s tehniko teka še vedno 
nisem zadovoljen: zame je pomemb-
na eleganca skoka, teka ali meta. Ko 
gledalci vidijo eleganco in mehkobo 
v teku, potem je to nekaj najlepšega, 
takrat pa je v teh primerih po navadi 

tudi hitrost velika. Ko se te tri stvari 
združijo v celoto, potem je to vred-
no občudovanja. Tukaj si sam želim 
še nekaj več, predvsem več sprošče-
nosti v zadnjih 30 ali 40 metrih.“

Maj bo glede urnika nastopov zelo 
natrpan, načrt v naslednjih tednih je 
stopnjevanje pripravljenosti do mi-
tinga na Ptuju, ki bo 21. maja, nato je 
na sporedu balkansko prvenstvo. Že-
lja je, da se skozi te nastope zagotovi 
norma za evropsko prvenstvo. 

Maja z izjemno serijo 
skokov

V Mariboru je fantastično nasto-
pala tudi Maja Bedrač, ki sicer trenira 
v Ljubljani. V skoku v daljino je pet-
krat presegla mejo 630 centimetrov, 
najdaljša skoka pa sta ji uspela v zad-
njih dveh serijah – 650 in 649 cm. Pri 
prvem je bil veter premočan (+2,2), 
pri drugem pa v mejah dovoljenega 
(+1,1). 

Serija skokov Maje Bedrač: 6,30 
m (+1,2 m/s), prestop, 6,46 (+2,3), 
6,35 (+3,6), 6,50 (+2,2), 6,49 (+1,1).

„Kar mi je uspelo videti, je bilo iz-
jemno, nad njenimi nastopi sem bil 
zelo pozitivno presenečen. Bila je 
odlična v teku, zanesljiva in natančna 
na odskočni deski – res velika spre-
memba v pozitivnem smislu, res lepi 
skoki,“ je o tem dejal Rajher. 

V isti konkurenci je Taja Pučko 
zmogla 5,60 m, kar je njen osebni re-
kord in obenem zelo dober obet za 
nadaljevanje sezone, kjer bo fokus 
na troskoku.

Jože Mohorič
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Rezultati, člani, 100 m: 
1. Anej Čurin Prapotnik Ptuj 10,16 s
2. Jernej Gumilar  MASS 10,36 s
3. Andrej Skočir MASS 10,40 s

Daljina, članice: 
1. Maja Bedrač  Ptuj 6,50 m
2. Urša Matotek  Dolenjske Toplice 6,29 m
3. Jana Bujan  Hrvaška 5,94 m
4. Magdalena Perić  Hrvaška 5,65 m
5. Taja Pučko Ptuj 5,60 m

200 m, članice: 
16. Sara Šeruga Ptuj 26,00 s

St. mladinci, 110 z ovirami: 
1. Blaž Jurgec Ptuj 15,57 s

Pionirji U-12, 60 m: 
2. Jurij Ferčič Ptuj 9,23 s

Atletika � Miting v Mariboru

Anej Čurin Prapotnik in Maja 
Bedrač izjemna v Mariboru

Foto: ČG

Anej Čurin Prapotnik (AK Ptuj)

Peta dirka sezone 
svetovnega prvenstva 
najmočnejšega razreda 
MXGP je potekala na 
Portugalskem, v mestu 
Agueda na SZ države. V 
izjemno zahtevnih razmerah, 
ko je tekmovalce v prvi dirki 
v konkurenci motil močan 
dež, je naš šampion Tim 
Gajser postal eden izmed 
zmagovalcev konca tedna, 
saj se je zavihtel na prvo 
mesto skupnega seštevka 
točkovanja za SP.

Zelo pomemben korak je storil 
že v soboto, ko je odlično odpeljal 

kvalifi kacije. V njih je z izjemnim 
manevrom v prvem krogu prehitel 
Prada in Herlingsa, nato pa povsem 
nadzoroval dogajanje na progi. Z 
osvojenim prvim mestom je vknjižil 
10 točk (Prado le štiri za 7. mesto) in 
že pred glavnima dirkama zmanjšal 
zaostanek za Špancem v skupnem 
seštevku. Za Gajserja je bila to druga 
kvalifi kacijska zmaga v sezoni, naj-
boljši je bil še na uvodni preizkušnji 
v Argentini. 

Odlična prva vožnja 
Tima

Eden od glavnih ciljev nastopa na 
skrajnem zahodu Evrope je bil za Gaj-
serja zmaga za veliko nagrado, prva 
v sezoni, saj je doslej vse štiri pobral 

Jorge Prado. V prvi vožnji mu je šlo 
odlično, v drugi pa se mu je nekoliko 
zalomilo … A razplet je Timu vseeno 
prinesel veliko zadovoljstva ...

Gajser je po osvojenem startu v 
prvi vožnji v uvodu vozil na prvem 
mestu. A hitro se mu je približal Her-
lings, po notranji liniji je poskušal z 
agresivnim napadom in se kmalu 
prebil mimo Slovenca, skupaj pa sta 
se tekmecem nekoliko odpeljala.

Na vse bolj blatni in mokri stezi 
se ni znašel Prado, ki je padel in po 
odhodu v bokse zdrsnil na 23. mes-
to, na koncu je bil 15. Gajser si je vzel 
čas za nov napad, iskal nove linije in 
se po zunanji strani prebil mimo Her-
lingsa. Smola je nato doletela tudi 
Nizozemca, saj mu je ugasnil motor, 
verjetno zaradi pregrevanja.

Tudi iz Gajserjevega motorja je 
skozi celo dirko prihajal dim in Fe-
bvre se mu je počasi približal. A je 
Francoz nato storil preveč napak in 
znova zaostal, potem pa je tudi sam 
imel tehnične težave in na koncu 
zasedel tretje mesto. Jonass je na 
drugem mestu za Gajserjem zaostal 
več kot 40 sekund. Odlično 9. mesto 
je osvojil Jan Pancar, ki je vozil zelo 
suvereno. 

Tudi v drugo je Gajser startal 
dobro in v prvi zavoj pripeljal 
kot vodilni. Vendar je zaradi 
nekoliko prevelike hitrosti 
zdrsnil in padel v ozadje, 
podobno pa se je zgodilo 
tudi Pradu.

V vodstvu je tako vozil Herlings, 
ki tega do cilja ni več izpustil. Precej 
bolj sončno drugo dirko je večino 
časa na drugem mestu odpeljal Jo-
nass, na tretjem pa Febvre, ki pa ga 
je pred koncem ujel in prehitel Nor-
vežan Cornelius Toendel.

Gajser je skozi celotno vožnjo lovil 
tekmece, pridobil nekaj mest, a pri 
tem naredil tudi precej napak. Ni šlo 
vse po maslu in zdrsnil je na 15. mes-
to, tudi za Prada. Počasi se je spet 
začel vzpenjati in na koncu končal 
kot deseti. Pancar je nekaj časa vozil 
v ozadju, nato pa počasi pridobival 
mesta za končni 16. dosežek druge 
vožnje.

Veliko nagrado je dobil Latvijec 
Pauls Jonass, ki je bil v obeh nasto-
pih drugi in je zbral 44 točk. Drugi je 
bil Febvre z 38, tretji pa Gajser s 36 
točkami. 

S tem je Gajser prevzel vodstvo 
v skupnem seštevku svetovnega 
prvenstva, kjer ima zdaj 252 točk. 
Prado, ki se v portugalskem blatu 
nikakor ni znašel in je skupaj s kvalifi -
kacijami zbral zanj skromnih 19 točk 

Motokros � Dirka za SP na Portugalskem

Gajser iz portugalskega blata z rdečo številko

Foto: HRC

Na eni najbolj blatnih dirk zadnjih let je bilo v določenih trenutkih pomembno le pripeljati do cilja ...
Foto: HRC

Tim Gajser

Dirka za SP na Portugalskem, rezultati: 
1. Pauls Jonass Latvija  Honda 22 22 44
2. Romain Febvre Francija  Kawasaki 20 18 38
3. Tim Gajser Slovenija  Honda 25 11 36
4. Brian Bogers Nizozemska  Fantic 16 14 30
5. Cornelius Toendel Norveška  KTM 9 20 29
…
11. Jan Pancar Slovenija  KTM 11 6 17

Skupni vrstni red v SP: 
1. Tim Gajser Slovenija  Honda 252
2. Jorge Prado Španija  Gasgas 238
3. Romain Febvre Francija  Kawasaki 220
4. Jefrey Herlings Nizozemska  KTM 198
5. Pauls Jonass Latvija  Honda 192
6. Jeremy Seewer Švica  Kawasaki 157
…
16. Jan Pancar  Slovenija  KTM 56

(4 + 6 + 9), ima sedaj 14 točk manj 
od našega šampiona (238), tretji je 
Francoz Romain Febvre (220).

»Ko smo dirko začeli, še ni bilo 
tako slabo, ampak potem je začelo 
deževati in razmere so se slabšale 
iz kroga v krog. Poskušal sem čim 
bolj voziti z občutkom in naoko-
li, saj so bile brazde na progi zelo 
globoke. Zelo sem vesel, da sem 
zmagal vsaj v prvi vožnji,« je dejal 
Gajser.

Po dirki na Portugalskem v na-
pornem ritmu sledijo še preizkuš-
nje za VN Galicije v španskem Lugu 

(12. maj), Francije (19.) ter po dveh 
tednih premora še VN Nemčije (2. 
junij), Latvije (9.) in Italije (16.).

Pred začetkom dogajanja na Por-
tugalskem so pri vodstvu tekmova-
nja sporočili, da so zapolnili prost 
termin zadnje dirke v sezoni. Po no-
vem bo gostitelj te preizkušnje 29. 
septembra španski Cozar, ki bo go-
stil dirko za VN Kastilje La Manche. 
To bo tretja španska dirka v sezoni, 
po marčevski v Madridu oziroma 
Intu Xanaduju – Arroyomolinosu in 
prihajajoči v galicijskem Lugu.

JM, sta

Foto: ČG

Maja Bedrač (AK Ptuj)
Foto:  osebni arhiv

Jurij Ferčič (AK Ptuj)
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Lendavska Nafta in ajdovsko 
Primorje sta kluba, ki sta dva kroga 
pred koncem sezone najbližje osvoji-
tvi 1. oz. 2. mesta, ki v prvem primeru 
vodi neposredno v 1. ligo, v drugem 
pa v dodatne kvalifi kacije (če bodo 
te sploh odigrane – vprašljiva licenca 
Rogaške). 

Lendavčani so v tem krogu zma-
gali v derbiju v Kranju, odločilni gol je 
rezervist Stjepan Igrec dosegel v 88. 
minuti. Minimalno zmago so dosegli 
tudi Ajdovci proti zadnjeuvrščenemu 
Fužinarju, za Primorje je zadel Mark 
Gulič.

Z minimalnim izidom 1:0 se je kon-
čala tudi tekma v Velenju, kjer se je 
pod edini zadetek na srečanju podpi-
sal Jure Matjašič. 

Zanimiva je bila tekma v Sežani, 
kjer gostom iz Nove Gorice ni uspelo 
osvojiti pričakovanih treh točk. To jih 
je sedaj precej oddaljilo od želenega 
napredovanja ...

V Tolminu so jo slabo odnesli 
Bistričani, saj so ostali brez točk, 
obenem pa so tekmo končali le z 
deseterico na igrišču – izključen je bil 
Domen Zajšek.

Odlične rezultate še naprej beleži 
Brinje Grosuplje, a jim bo za odločilni 
korak najbrž zmanjkalo časa …

Izjemno razburljivo je tudi v spo-
dnjem delu lestvice, saj v vsakem 
krogu katera izmed ekip preseneti 
in premeša vrstni red. Tokrat je to 
uspelo Iliriji, ki je zmagala v Beltincih. 

REZULTATI 28. KROGA: 
Tolmin – Kety Emmi&Impol Bi-

strica 4:1 (1:0); strelci: 1:0 Kavčič 
(18.), 2:0 Simic (50.), 3:0 Čilić (65.), 
4:0 Kujović (86., z 11 m), 4:1 Pesjak 
(87.). Rdeči karton: Zajšek (52., Bi-
strica);

Rudar Velenje – Jadran Dekani 1:0 
(0:0); strelec: 1:0 Matjašič (57.);

Beltinci Klima Tratnjek – Ilirija 1911 
1:2 (0:1); strelci: 0:1 Špernjak (45.), 1:1 
Černe (60.), 1:2 Glavas (63.);

Triglav Kranj – Nafta 1903 1:2 (1:1); 
strelci: 0:1 Okpolokpo (10., ag.), 1:1 E. 
Horvat (31.), 1:2 Igrec (88.):

Vitanest Bilje – Dravinja 0:0;
Brinje Grosuplje – Krka 2:1 (1:1); 

strelci: 1:0 Stojaković (2.), 1:1 Betriu 
(20.), 2:1 Zrnec (92.);

Tabor Sežana – Gorica 2:2 (1:1); 
strelci: 0:1 Baruca (37., z 11 m), 1:1 
Mpongo (42.), 1:2 Kadrić (54.), 2:2 
Petkov (76.);

Primorje eMundia – Fužinar Sij 
Systems 1:0 (0:0); strelec: 1:0 Gulič 
(57.).
1. NAFTA 1903 28 18 4 6 55:27 58
2. PRIMORJE EMUNDIA 28 16 8 4 45:25 56
3. GORICA 28 15 7 6 50:25 52
4. BRINJE GROSUPLJE 28 15 6 7 50:30 51
5. BELTINCI TRATNJEK 28 15 5 8 40:21 50
6. TRIGLAV KRANJ 28 14 6 8 43:29 48
7. K. E. BISTRICA 28 12 5 11 41:42 41
8. RUDAR VELENJE 28 10 6 12 33:44 36
9. TKK TOLMIN 28 8 8 12 33:44 32
10. VITANEST BILJE 28 8 7 13 41:50 31
11. DRAVINJA 28 8 6 14 27:42 30
12. JADRAN DEKANI 28 7 9 12 30:36 30
13. ILIRIJA 1911 28 7 7 14 29:42 28
14. KRKA 28 7 6 15 34:49 27
15. TABOR SEŽANA 28 6 8 14 36:58 26
16. FUŽINAR RAVNE 28 6 6 16 30:53 24

JM
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Štirje od petih tretjeligaških 
klubov iz območja MNZ Ptuj 
– IBLO Podvinci, Hajdina, 
Zavrč in Drava - so v minulem 
krogu prišli do zmag, prva 
dva doma, druga dva v 
gosteh. Le ZASE Videm je 
bil poražen in v zadnjem 
obdobju bistveno popušča, 
kar se vidi na rezultatih in 
tudi na lestvici. Na tej je na 
vrhu Drava, ki si je že tri 
kroge pred koncem sezone 
potrdila naslov prvaka in 
povsem v miru pričakuje 
nedeljsko tekmo s Šmartnim 
1928. Za to so delali vso 
sezono v ptujskem klubu, 
ki se v naslednji sezoni 
vrača nazaj v drugoligaško 
konkurenco. V trenerskem 
delu so se pod uspeh 
podpisali Simon Dvoršak 
(uvodni del sezone), Edo 
Flego (zaključek jesenskega 
dela) in Jura Arsić (pomlad). 

REZULTATI 23. KROGA: Krško – 
Zavrč 2:3 (1:2), Brežice 1919 Terme 
Čatež – ZASE Videm 3:0 (2:0), IBLO 
Podvinci – Rače 2:1 (0:1), Hajdi-
na – Koroška Dravograd 9:0 (3:0), 
Šmartno 1928 – Drava Ptuj 1:2 (1:0), 
Šampion – Avto Rajh Ljutomer 1:1 
(1:0), Premium Dobrovce – Korotan 
Prevalje 0:3 (0:2). 
1. DRAVA PTUJ 23 17 3 3 71:22 54
2. KOROTAN PREVALJE 23 12 5 6 46:30 41
3. ZASE VIDEM 23 12 5 6 43:35 41
4. BREŽICE ČATEŽ 23 13 1 9 63:45 40
5. KRŠKO 23 11 5 7 73:39 38
6. IBLO PODVINCI 23 10 5 8 44:35 35
7. ZAVRČ 23 10 5 8 42:36 35
8. ŠAMPION 23 10 4 9 42:48 34
9. HAJDINA 23 10 2 11 46:38 32
10. A. RAJH LJUTOMER 23 9 4 10 42:50 31
11. RAČE 23 7 5 11 29:34 26
12. ŠMARTNO 1928 23 7 3 13 31:53 24
13. P. DOBROVCE 23 6 4 13 23:48 22
14. K. DRAVOGRAD 23 1 1 21 14:96 4

Šmartno 1928 – Drava 
Ptuj 1:2 (1:0)

STRELCI: 1:0 Rec (32. ag), 1:1 Penič 
(76.), 1:2 Kmetec (83.)

DRAVA PTUJ: Gorenjak, Čuš (od 
76. Vidovič), Rec, Satler, Sakač (od 
51. Janežič), Erhatič, Lovenjak, Ro-
gina, Penič, Debelak (od 59. Karo), 
Kmetec. Trener: Jura Arsić.

Ves prejšnji teden je trener Dra-
ve Jura Arsić psihološko pripravljal 
svojo ekipo na obračun s Šmartnim 
1928, a po predčasni osvojitvi naslo-
va prvakov Ptujčani na sami tekmi 
niso bili popolnoma osredotočeni. 
Na drugi strani je Šmartno potrebo-
valo točke za obstanek v ligi ... 

Prvi polčas so bili domačini ena-
kovreden tekmec, medtem ko so v 
drugem polčasu prevladovali gostje, 
ki so v končnici s popolnim preobra-
tom postavili stvari na pravo mesto. 
Med tekmo si je Drava priigrala ne-
kaj priložnosti in polpriložnosti, a je 
bila premalo konkretna v zaključkih 
napadov. Domačini so s kančkom 
sreče v prvem polčasu povedli, saj je 
strel Semira Omerovića zadel Ange-
la Timoteja Reca, spremenil smer ter 
pristal v mreži – 1:0. Šmartno 1928 
bi lahko prišlo še do višje prednosti, 
a jim tega ni uspelo izvesti. To so v 
nadaljevanju izkoristili kakovostnejši 
in fi zično bolje pripravljeni ptujski 
nogometaši, ki so najprej izenačili 
po prodoru Filipa Janežiča in z na-
tančno odmerjenim diagonalnim 
strelom Maja Peniča – 1:1. Kmalu 
zatem je sledil rezultatski popolni 
preobrat, saj je kapetan Nik Erhatič 
izvedel prosti strel z leve stran, žogo 
pa je na oddaljenejši vratnici v gol 
spretno poslal vedno boljši napada-
lec Tai Kmetec – 1:2. 

Po novi zmagi je trener Jura Arsić 
dejal: „Dosegli smo rutinsko zmago, 
s katero sem zadovoljen. Videlo se 
je, da smo igrali z nepopolno pos-
tavo, saj so v ekipi manjkali nekateri 
standardni člani, ki so tokrat igrali za 
mladinsko ekipo. Ne glede na to smo 
predvsem v drugem polčasu prevla-
dovali in zasluženo prišli do zmage.« 

Tri kroge pred koncem prvenstva 
so tako dosegli glavni cilj sezone - 
preboj v 2. ligo. O tem uspehu je Ar-
sić dodal: „Cilj smo dosegli z dobro 
energijo v ekipi in smo ga zelo veseli. 
Mini proslavo smo že imeli, prava 
proslava pa bo po na vrsti zadnji tek-
mi sezone. Do takrat nas čakajo še tri 
tekme, na katerih bo naš cilj zabele-
žiti tri zmage.“

Hajdina – Koroška 
Dravograd 9:0 (3:0)

STRELCI: 1:0 Drevenšek (9.), 2:0 
Vogrinec (34.), 3:0 N. Medved (45.), 
4:0 I. Emeršič (49.), 5:0 Bojnec (59.), 
6:0 Bojnec (66.), 7:0 Jazbec (72.), 8:0 
I. Emeršič (85.), 9:0 I. Emeršič (89.)

HAJDINA: Zupanič, Horvat, Dre-
venšek (od 56. Cep), Rajh, R. Med-
ved, Vogrinec (od 68. Jazbec), Pal 
(od 42. Mesarič), I. Emeršič, N. Med-
ved (od 56. Bojnec), Tomanič (od 68. 
Wolf), Petek. Trener: Miran Emeršič.

Nogometaši Hajdine so proti ekipi 
iz Dravograda nadaljevali uspešno 
serijo, v kateri so na zadnjih petih 
tekmah zabeležili tri zmage (Videm, 
Drava. Dravograd) ter po en remi 
(Rače) in poraz (Zavrč). Delo proti 
Dravograjčanom so opravilu ruti-
nirano, tekma je bila igra mačke z 
mišjo. V določenih fazah igre so sicer 
gostje pokazali soliden nogometni 
repertoar, a je bilo to vseeno bistve-
no premalo za kakšen resnejši odpor 
četi trenerja Mirana Emeršiča. Med 
strelce so se v domači vrsti vpisali 
Ian Emeršič (3), Matija Bojnec (2), 
Marko Drevenšek, Nejc Medved, Va-
lentin Vogrinec in Blaž Jazbec. 

Marko Drevenšek, Hajdina: 
„Osnovna želja pred tekmo je bila, 
da čim prej zabijemo gol in vzposta-
vimo kontrolo v igri, kar nam je tudi 
uspelo. Ni bilo vse idealno, v določe-
nih fazah igre bi lahko odigrali bolj-
še, a smo vseeno brez težav prišli 
do visoke in zaslužene zmage. Ne 
glede na položaj v sredini lestvice 
želimo do konca sezone nabrati čim 
več točk, kar nam trenutno kar lepo 
uspeva. V zadnjih treh krogih nas ča-
kajo še tekme z Ljutomerom, Krškim 
in Šmartnim in tudi v teh bo naš cilj 
enak.“

IBLO Podvinci – Rače 2:1 
(0:1)

STRELCI: 0:1 Pipenbaher (40.), 1:1 
Zamuda Horvat (66.). 1:2 Orovič (72.)

IBLO PODVINCI: Cajnko, Šalamun, 
Ramšak, Orovič, Zajko (od 93. Kirbiš), 
Dumbović (od 93. Bratec), Modrič 
(od 72. Kolenko), Osterc (od 87. Čer-
nel), Anžel, Živič, Zamuda Horvat (od 
72. Akanni); Trener: Aleš Čeh.

Dinamičen nogometni obračun 
med IBLO Podvinci in Račami si je na 
igrišču v Podvincih ogledalo vsaj 300 
gledalcev. Ti so glasno spodbujali 
svoji ekipi, kar je igralcem dalo doda-
tni zagon in energijo. Tem prvinam 
občasno ni bila kos sodniška trojka, 
ki ji je poveljevala FIFA sodnica Tja-
šo Misja, ki ji je občasno zmanjkalo 
avtoritete. Ne glede na to so nogo-
metaši sprejemali njene odločitve, 
slabši je bil odziv pri gledalcih ... 

Ti so v prvem polčasu videli kar 
nekaj lepih priložnosti in zaključnih 
strelov na obeh straneh. Izstopajoči 
sta bili za Podvince po odbiti žogi 

Nogomet � 3. SNL - vzhod, 22. krog

Drava se vrača v drugo ligo

Foto: Črtomir Goznik

Podvinci so goste iz Rač ugnali po preobratu v drugem polčasu. 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Hajdine so zadnjeuvrščenim Korošcem nasuli kar devet zadetkov. 

vratnica Jerneja Oroviča in za Rače 
po protinapadu strel iz ugodnega 
položaja Michaela Rakarja v roke 
vratarja Tiborja Cajnka. Ta je moral 
ob koncu prvega polčasa po žogo v 
mrežo, saj je Gašper Pipenbaher za-
del s strelom z leve strani s kakšnih 
23 metrov – 0:1. 

Po odmoru se je nadaljevala inten-
zivna akcija na zelenici in tribunah. 
Na slednjih so bili »glasnejši« gostje, 
na igrišču pa domačini. Ti so doseg-
li dva zadetka v šestih minutah za 
popoln preobrat rezultata. Strelec 
prvega, izjemno borbeni napadalec 
domače ekipe Žan Zamuda Horvat, 
je po tekmi dejal: „Celotno tekmo z 
Račami smo si pred tremi prihajajoči-
mi lokalnimi derbiji z Vidmom, Dravo 
in Zavrčem, želeli vknjižiti tri točke. V 
prvem polčasu smo sicer zaostajali, 
a v drugem smo s pravim pristopom 
in igro prišli do preobrata ter smo za-
služeno zmagali.“

Izenačujoči zadetek je padel po 
podaji Jerneja Oroviča z desne stra-
ni, ko je žogo na prvi vratnici v mrežo 
zabil Žan Zamuda Horvat. Zmago-
valni zadetek je bil splet zanimivih 
okoliščin, saj je po dolgi podaji žogo 
le to z vztrajnostjo in kančkom sre-
če odnesel pred vratarjem Robert 
Osterc, ki jo je podal do samega Jer-
neja Oroviča, ki je zadel s kakšnih 10 
metrov. Ob teh zadetkih so si Pod-
vinčani v drugem polčasu ustvarili še 
nekaj priložnosti, medtem ko so bili 
nogometaši Rač premalo odločni, da 
bi lahko prišli do kakšne točke.

Krško – Zavrč 2:3 (1:2)
STRELCI: 1:0 Ribič (2.), 1:1 Koren 

(30.), 1:2 Potočnik (35. iz 11. m), 2:2 
Zakrajšek (48.), 2:3 Petrinec (68.)

ZAVRČ: Šibila, Predikaka (od 89. 
Tursanović), Petrinec (od 82. Kelc 
Vnuk), Potočnik, Letonja, Jambriško 
(od 74. Cesar), Zorko, Bojnec, Kajzer, 
Koren, Draškovič. Trener: Robert 
Hojnik.

Zavrč je po »debaklu« v Ljutome-
ru (6:2 v 20. krogu) obrnil krivuljo 
rezultatov v pozitivno smer in je v 
petek zvečer na težkem gostovanju 
zmagal tretjič zapored (Dravograd, 
Hajdina, Krško). Domačini so v boju 
za vrh nujno potrebovali zmago, a 
so tokrat naleteli na zelo organizira-
no in borbeno gostujočo ekipo, ki je 
domov odnesla vse tri točke. A pot 
do polnega izkupička ni bila lahka …

Že v uvodu so domačini izkoristili 
prvo priložnost, potem ko je že svoj 
21. zadetek v sezoni dosegel prvi 
strelec lige Žiga Ribič – 1:0. Zgodnji 
zaostanek Zavrčanov ni ustavil, saj 
so si v pol ure igre pripravili tri velike 
priložnosti. V 30. minuti so vendarle 
izenačili, z evrogolom je s kakšnih 30 
metrov v polno meril Marcel Koren – 
1:1. Varovanci trenerja Roberta Hojni-
ka so v prvem polčasu tudi povedli, 
ko so po izigrani akciji domačini v ka-
zenskem prostoru nepravilno zaus-
tavili Roka Zorka. Enajstmetrovko je 
uspešno izvedel Denis Potočnik – 1:2. 
Podobno kot v prvem polčasu so tudi 
v drugem nogometaši Krškega hitro 
dosegli zadetek. Po predložku s stra-
ni je s kakšnih treh metrov izenačil 

Tomaž Zakrajšek – 2:2. To izenačenje 
je dalo dodatni zagon domači ekipi, 
ki je na silo iskala naslednji zadetek in 
je bila več pri žogi, medtem ko so go-
stje odbili vse napade in so bili nevar-
ni iz protinapadov. Enega takšnih je 
za končni rezultat 2:3 realiziral Luka 
Petrinec. Krčani so bili aktivnejša, 
Zavrčani pa nevarnejša ekipa, kar jim 
je prineslo tri točke. Te haloško ekipo 
utrjujejo v sredini lestvice. 

Robert Hojnik, trener Zavrča: 
„Zadovoljen sem s pristopom in s 
taktično dobro odigrano tekmo. S 
pozitivno energijo v ekipi smo prišli 
do tretje zaporedne zmage, za kar 
čestitam svojim nogometašem. Že-
lim si, da do konca prvenstva nada-
ljujemo v tem ritmu.“

Brežice 1919 Terme 
Čatež – ZASE Videm 3:0 
(2:0)

STRELCI: 1:0 Zdovc (4. ag), 2:0 Pe-
tek (15. ag), 3:0 Lipec (65.)

ZASE VIDEM: Zajc, Mesarič, 
Zdovc, Ferčec (od 83. Fridl), Đuran 
(od 79. Plajnšek), Ploj, Petek, Krušič 
(od 86. Špurej), Cesar, Kelc (od 86. 
Kirbiš), Kurež (od 83. Žižek). Trener: 
Luka Gajšek.

Uprava brežiškega kluba je šele 
na dan tekme obvestila Videmčane, 
da se bo tekma igrala na igrišču z 
umetno travo (kot razlog so navedli, 
da zaradi slabega vremena na zeleni-
ci niso mogli začrtati igrišča, op. a.). 
Ta Videmčanom nikakor ne odgovar-
ja, obenem niso na njej opravili niti 
enega treninga, kar se je tudi videlo 
na obračunu. 

Tega so odlično odprli domači 
nogometaši, saj so po 15. minutah 
vodili z 2:0. Oba gola sta padla po 
avtogolih gostov, pri prvem po moč-
nem strelu žoga zadela Žiga Zdovca 
in spremenila smer, pri drugem pa se 
je v gol odbila od Žana Petka. To je 
bil dodaten šok za ZASE Videm, ki je 
drugače solidno odigral prvi del in si 
je priigral nekaj polpriložnosti. V za-
ključku je zmanjkalo nekaj odločnos-
ti, povezanosti in tudi sreče, saj je na 
primer poizkus Aljaža Ploja pristal v 
prečki. Domačini so v zaključku prve-
ga polčasa imeli še eno stoodstotno 
priložnost, a je strel Jana Klarića za-
ustavil vratar Denis Zajc. 

Po odmoru so Videmčani diktirali 
tempo igre in so bili boljši tekmec, a 
večina njihovih akcij se je zaključila 
na robu kazenskega prostora ali po 
predložkih brez nevarnega zaključ-
ka. Na drugi strani so igralci Brežic 
prišli po sreči še do tretjega zadetka, 
saj je nespretno odbito žogo s šestih 
metrov v mrežo pospravil Urban Li-
pec – 3:0. 

Luka Gajšek, trener ZASE Vidma: 
„Igralci trenutno z mislimi niso pov-
sem pri stvari in trenutno ni prave 
kemije v ekipi. Posledično žal izgub-
ljamo tekme, tudi zadnjo v Brežicah. 
Sedaj nas do konca prvenstva čakajo 
še tri pomembne tekme, na katerih 
moramo pokazati več, da bomo prišli 
do boljših rezultatov in bomo obdržali 
mesto pri vrhu prvenstvene lestvice.“

David Breznik / Jože Mohorič

Nogomet � 2. SNL

Nafta in Primorje blizu ciljne črte
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dobro. Nasprotnika v zadnjih dveh 
krogih, Celje Pivovarna Laško in Go-
renje Velenje, sta zelo zahtevna, a se 
tekem, ki bosta zagotovo prava ro-
kometna spektakla, zelo veselimo. 
Zdaj imamo 14 dni časa, da se čim 
bolje pripravimo na domačo tekmo s 
Celjem, ki bo odigrana v prepolnem 
Hardeku in v izjemnem vzdušju na-
vijaških skupin Ormožanov ter Flori-
janov. Pot do zmage proti Celjanom 
bo težka, vendar v naši trdnjavi je 
vse mogoče,“ je že o naslednjem 
nasprotniku Ormožanov spregovoril 
predsednik Mladen Grabovac.

V soboto, 18. maja, popoldan bo 
na Hardeku zelo pestro. Poleg zad-
nje domače tekme v sezoni 2023/24 

se bo od aktivnega igranja poslovil 
ormoški bombarder Rok Žuran. 17 
sezon, to je tudi njegova številka na 
dresu, je odigral Žuran v elitni druž-
bi. Trinajst sezon v dresu Jeruzalema 
in štiri sezone v dresu Celja. Še en 
statistični podatek je zelo zanimiv 
za 37-letnika iz Formina: do sedaj je 
„Žuki“ dosegel 1985 zadetkov v eli-
tni ligi, rojen pa je leta 1987. V igri šte-
vilk mu tako manjkata dva zadetka 
... V taboru Jeruzalema upajo, da bo 
levi zunanji presegel želeno številko 
1987 in bo s tem bistveno pripomo-
gel k uspešnemu zaključku sezone 
Ormožanov. 

Na zadnji domači tekmi se bodo 
predstavile tudi ostale mlajše selek-
cije ormoškega kluba. Predvsem bo 

zanimiva tekma starejših dečkov A 
Jeruzalema in Dobove ob 17.15, kjer 
bodo domači dečki lovili še eno uvr-
stitev na zaključni turnir generacije 
2009.

Poleg organizacije „poslovilne“ 
tekme Roka Žurana se v ormoškem 
klubu pripravljajo na izpeljavo 3. 
mednarodnega turnirja mladih Fa-
gus GIS Ormož 2024, ki bo potekal v 
soboto, 15. junija. Znan je tudi termin 
že 26. poletnega rokometnega tabo-
ra, ki bo tretjič zapovrstjo potekal v 
Poreču na Hrvaškem. Tabor bo po-
tekal od 24. do 28. avgusta 2024. Že 
na prvi pogled je jasno, da bosta maj 
in junij 2024 zelo zahtevna, v taboru 
Jeruzalema upajo, da tudi uspešna.

Uroš Krstič

Za ormoškimi rokometaši 
je kratek počitek ob 
prvomajskih praznikih. Ekipa 
je že v ponedeljek, 6. maja, 
na treningu znova zavihala 
rokave in optimistično zre 
k prihajajočim dogodkom v 
maju.

„Pred začetkom sezone smo zelo 
prevetrili igralski kader in sami nismo 
vedeli, česa je sposobna naša preno-
vljena ekipa. Kot osnovni cilj smo si 
zato zadali obstanek v ligi. Zdaj sta 
pred nami še dva kroga, kjer smo še 
vedno v boju za uvrstitev v Evropo. 
Odločamo sami o sebi, kar je zelo 

Mladinski golf center 
Stanežiče v Ljubljani je bil 
prizorišče prvega državnega 
footgolf prvenstva v 
matchplayu. Gre za 
tekmovanje na izpadanje, 
kjer za velike napake 
preprosto ni prostora ... Na 
devetih luknjah se je med 
seboj merilo 32 igralcev. 
Lansko premierno poskusno 
izvedbo v Olimju je dobil 
Dalen Simonič Dabič (Ptuj), 
ki pa je tokrat izpadel v 2. 
krogu.

Matchplay je tekmovanje, kjer 
je treba držati konstantno formo 
in koncentracijo skozi celoten dan. 

Že uvodni krog je bil izjemno za-
nimiv, saj je slab začetek polovici 
igralcev že odnesel sanje o boju 
za visoka mesta. V zaključne boje 
za medalje so se s po tremi zma-
gami na koncu prebili Dejan Novak 
(Ptuj), Mihael Wajs (Pomurje) ter 
Gaj Rosič in Simon Sladič (oba Po-
sočje Bovec).

Polfi nalna obračuna med No-
vakom in Rosičem ter Sladičem in 
Wajsom sta dobila druga (Rosič in 
Wajs), ki sta se med seboj pomerila 
za prestižni naslov prvaka, prva (No-
vak in Sladič) pa sta se podala v boj 
za bronasto kolajno. V velikem fi na-
lu je član FGK Pomurje nanizal peto 
zaporedno zmago in se okitil z nas-
lovom državnega prvaka, v malem 
fi nalu pa je Novak ugnal Sladiča in si 
priboril zadnje mesto na zmagoval-
nem odru.

V tolažilnem delu žreba so se za 
razvrstitev od 17. do 32. mesta med 
seboj pomerili poraženci prvega 
kroga. V fi nale sta se uvrstila člana 
ptujskega kluba Iztok Ogrizek in Mi-
lan Kristovič, po podaljšku pa je slavil 
mlajši Ogrizek.

Ekipo Footgolf kluba Ptuj so v Lju-
bljani zastopali: Damjan Turk, Viktor 
Hotko, Iztok Ogrizek, Jure Pignar, 
Dejan Novak, Miha Lešnik, Alen 
Huber, Dalen Simonič Dabič, Uroš 
Krajnc, Žan Susman, Milan Kristovič, 
Dani Huber, Klemen Rutar, Ian Emer-
šič in Narsej Anžel.

JM

Rokomet � 1. A DRL (ž), od 5. do 8. mesta
4. KROG: Velenje – ŽRK Žiher hiše Ptuj-Ormož (v torek ob 19.30), 

Izola – Krka (v sredo ob 20.00).

Nogomet � Veteranske lige MNZ Ptuj
+35 vzhod
RAZPORED 12. KROGA, V ČETRTEK OB 18.00: Središče – Gorišnica; 

V PETEK OB 18.00: Markovci – Grajena, Rogoznica Gostilna Muršič – 
Podvinci, Cirkulane – Dornava AAS. 

+35 zahod
RAZPORED 12. KROGA, V ČETRTEK OB 18.00: Skorba – Gerečja vas; 

V PETEK OB 18.00: Pragersko – Mons Claudius, Podlehnik – Apače, 
Tržec – Hajdina. 

+40
RAZPORED 12. KROGA, V ČETRTEK OB 18.00: Mladinec – Zgornja 

Polskava, Pohorje Oplotnica – Majšperk, Hajdoše veterani – Spodnja 
Polskava; V PETEK OB 18.00: Ormož – Videm.

Triatlon � 21. Ptujski triatlon
Tekaški klub Maraton v sodelovanju s Termami Ptuj v nedeljo, 12. 

maja 2024, organizira državno prvenstvo in odprto prvenstvo v sprint 
in super sprint triatlonu.

Prijave bodo potekale izključno preko portala PRIJAVIM.SE. Prijave 
so možne do vključno srede, 8. maja 2024. Za uspešno prijavo se šte-
je, kadar tekmovalec pravilno izpolni in odda prijavni obrazec preko 
portala PRIJAVIM.SE, poravna startnino preko portala PRIJAVIM.SE. 
Prijava na TRIATLON OSTALI je mogoča tudi na dan tekmovanja. Za 
prijavo ni potrebna tekmovalna licenca. Informacije v zvezi s prijava-
mi: marko.bezjak@yahoo.com ali 051 780 612 (Marko). 

Kategorije: 
- VZAJEMNA Akvatlon A (50 m plavanja, 500 m teka – cicibani);
- VZAJEMNA Akvatlon B (200 m plavanja, 1000 m teka - mlajši dečki/

deklice);
- Triatlon ostali (750 m plavanja, 20 km kolesarjenja, 5 km teka);
- Super sprint triatlon (300 m plavanja, 5 km kolesarjenja, 1,5 km 

teka);
- Sprint triatlon (750 m plavanja, 20 km kolesarjenja, 5 km teka).

JM

Športni napovednik
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DP v matchplayu, 
končni vrstni red: 

1. Mihael Wajs (Pomurje)
2. Gaj Rosič (Posočje Bovec)
3. Dejan Novak (Ptuj)
4. Simon Sladič (Posočje 

          Bovec)
...

Tolažilni del 
(od 17. do 32. mesta):

1. Iztok Ogrizek (Ptuj)
2. Milan Kristovič (Ptuj)
...

Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Optimistično v maj

Footgolf � Matchplay

Novak do bronastega odličja

Rok Žuran bo po 17 letih igranja na najvišjem nivoju pred svojimi 
navijači zaključil igralsko kariero.

Dubrovačko gorje in Konavle
5. do 12. junij 2024
Dalmacija vsako leto pritegne vedno več planincev in pohodnikov, 

saj sodi med najlepše pokrajine v Evropi. Njena lega ob Jadranskem 
morju in številne pohodne poti so kot nalašč za planinarjenje. Za vas 
smo pripravili povsem nov program, ki vključuje pohode po povsem 
novih planinskih poteh. Pot nas bo vodila v Južno Dalmacijo in mesto 
Cavtat, kjer bomo nastanjeni v Hotelu Albatros, ki bo naše izhodišče 
za izvedbo pohodov. Vabimo vas na lepe planinske poti Dalmacije.

Udeleženci izleta v Južno Dalmacijo se zberemo v sredo, 5. junija, 
ob 4.30 na železniški postaji Ptuj, od koder se bomo odpeljali mimo 
Zagreba, Karlovca in Splita do Stona, kjer bomo planinarili po prelepi 
obmorski pokrajini. Nato bomo pot nadaljevali mimo Dubrovnika do 
Cavtata in sledi nastanitev v hotelu Albatros. Na naših izletih se bomo 
podali na razgledno goro Srđ, od koder je najlepši pogled na starodav-
ni Dubrovnik. Obiskali bomo Konaveljsko planinsko pot, se povzpeli 
na vrh Snježnice in Stražišče z zanimivim spomenikom Ronald Brown. 
Seveda bomo obiskali tudi staro mesto Dubrovnik. Pot pa nas bo za-
nesla tudi na Elafi tske otoke. Podrobnejši dnevni program vam bomo 
posredovali po 18. aprilu.

Opremite se planinsko za hojo in običajno za vožnje ter drugo. 
Hrana je všteta v strošek izleta, za vožnjo priporočamo iz nahrbtni-
ka. Strošek izleta vključuje prevoz s posebnim avtobusom, cestnine, 
storitve v hotelu Albatros Cavtat, namestitev v dvoposteljnih sobah 
in znaša 657 EUR. 

Ob prijavi poravnate akontacijo 180 EUR, ostalo pa najkasneje do 
18. 5. 2024. Popusti za otroke so v skladu s cenami hotela Albatros. 
Možnost doplačila za enoposteljno sobo. V strošek izleta niso vključe-
ne vstopnine in vozovnica za ladjo.

Prijavite se na www.pdptuj.si ali v pisarni PD Ptuj do 9. maja 2024 
oz. do zasedbe prostih mest izleta. Priporočamo plačilo na TRR: 
SI56 0420 2000 0493 764 pri NKBM, koda namena: OTHR, sklic: SI00 
2024060512, namen Konavle.

Možnost odjave brez stroškov do 15. 5. 2024, z obvestilom na PD 
Ptuj. Število mest je omejeno. Za udeležbo na planinskem izletu/po-
hodu je treba imeti urejeno članarino v PZS-PD. Vodil bo Uroš Vidovič 
s sovodniki.

Planinski kotiček

Foto: Matija Brodnjak

Najboljša trojica v državnem prvenstvu v matchplayu: Dejan Novak 
(3.), Mihael Wajs (1.) in Gaj Rosič (2.)

Ljubljana je bila v podaljšanih 
prvomajskih praznikih prizorišče 
šestih šahovskih državnih prvenstev 
(članice, člani, mladinke, mladinci, 
veteranke, veterani). Organizator je 
bila Šahovska zveza Slovenije, teh-
nični izvajalec pa Tajfun ŠK Ljubljana, 
ki je dodal še mednarodni Ljubljana 
festival ter številne spremljevalne 
prireditve. Za številne naslove in 
nagrade se je merilo več kot 300 
šahistk in šahistov iz Slovenije ter še 
šestih drugih držav. 

Ptujčani na tekmovanju sicer niso 
imeli svojega predstavnika, je pa bilo 
kaj nekaj pomembnih nalog zaupa-
nih Ptujčanki Silvi Razlag. Kot članici 
UO ŠZS in častni članici zveze ji je 

bila zaupana vloga osrednje govor-
nice na svečanem odprtju, s svečano 
prvo potezo je odprla 7. krog prven-
stva, skupaj z bivšim predsednikom 
ŠZS Milanom Brglezom pa je na za-
ključku podelila številna priznanja, 
nagrade in pokale. 

»Zelo sem bila počaščena, da so 
mi organizatorji zaupali vse ome-
njene naloge, saj sem jih na tako 
visokem nivoju opravljala prvič. S 
tem so mi še enkrat več dali prizna-
nje za naziv častne članice zveze 
in upam, da sem njihovo zaupanje 
povsem upravičila,« je ob zaključku 
prvenstva strnila svoje občutke Sil-
va Razlag. 

UR

Šah � Državna prvenstva

Državna prvenstva 
s ptujskim pridihom

Foto: Darja Kapš

Prvo potezo je ob začetku 7. kroga naredila Ptujčanka Silva Razlag, 
častna članica ŠZS. 

Cerklje – Drava Ptuj 
3:0 (3:0)

DRAVA PTUJ: Neža Forštnarič, 
Tjaša Jasenc Jakop, Marina Kosta-
njevec, Ana Lenka Bedrač Plazov-
nik, Eva Vidovič, Nuša Štumberger, 
Anja Lončarič, Maša Potočnik, Lana 
Zalar, Taja Lončarič. Trener: Danilo 
Lončarič.

Igralke ptujske Drave so se v no-
gometni center Velesovo odpravile v 
močno okrnjeni zasedbi, le z deseti-
mi igralkami. Domača zasedba je to 
brez težav izkoristila in si z zadetki 
Varje Špiler (7.), Neže Čebašek (26.) 
in Marcele Kos (38.) že do odmora 
zagotovila zmago.

Dravo do konca sezone čaka 
še zaostala tekma 21. kroga 
proti Primorju, na sporedu 
bo 19. maja. 

V preostalih tekmah velja izposta-
viti novo zmago Mure, ki si je že pred 
tem krogom zagotovila nov naslov 
prvakinj. Prekmurke so v skupini za 
prvaka v Radomljah zmagale po za-

slugi Noelle Vilčnik in Jane Malaho-
ve, ki sta dosegli po dva gola in sta s 
24 oziroma 23 zadetki tretja in četrta 
strelka lige, po enega so prispevale 
Ines Skok, Tereza Bednarova in Lea 
Dolinar.

Ljubljanski obračun med tretje-
uvrščeno Ljubljano in drugouvršče-
no Olimpijo je dobila slednja z 1:0. 

Skupina za prvaka
REZULTATA 22. KROGA: Ljublja-

na – Olimpija Ljubljana 0:1 (0:1), 
Radomlje Medex – Mura Nona 0:7 
(0:4). 
1. MURA NONA 20 19 1 0 139:5 58
2. OLIMPIJA LJUBLJANA 20 15 2 3 105:10 47
3. LJUBLJANA 20 13 1 6 62:16 40
4. RADOMLJE MEDEX 20 8 3 9 29:37 27

Skupina od 5. do 9. mesta
REZULTATA 22. KROGA: Primor-

je Gaia Naturelle – Krim 6:1 (5:1), 
Cerklje – Drava Ptuj 3:0 (3:0). 
5. PRIMORJE GAIA  18 9 1 8 49:56 28
6. CERKLJE 19 7 3 9 26:53 24
7. DRAVA PTUJ 19 4 1 14 13:86 13
8. KRIM 19 3 3 13 15:70 12
9. GAŽON 19 1 1 17 3:108 4

JM

Nogomet � Ženska liga

Z deseterico prejele le tri gole
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Zeleni nasveti

Da bo paradižnik zdravDa bo paradižnik zdrav
Čeprav verjetno zdaj pričakujete sestavek, kaj narediti z rastlinami po mrazu, sem se odločila, da tega ne 
napišem. Zakaj ne? Ker je že prepozno. Naslednja najbolj zanimiva tema pa je, kako s paradižnikom, da 
bo ostal zdrav. Zdaj prihaja čas za prvo sajenje sadik, po mojih izkušnjah v vrtnarijah pa sadike tudi že na 
veliko kupujete. 

Foto: Miša Pušenjak

Paradižnik

Domača lekarna

Koleraba za boljši imunski sistem
Koleraba je nekoč veljala za hrano revežev, še iz tistih časov pa se 

je po krivici drži sloves precej zapostavljene vrtne kulture. Je namreč 
izjemno zdravilna, pa tudi zelo okusna zelenjava, ki jo lahko uživate 
vse leto.

V vrtnarstvu poznamo dve sorti kolerabe, ki ju preprosto ločimo 
na podzemno in nadzemno. Obe sta zelo okusni in nepogrešljivi v 
domači kuhinji, kjer ju uporabljamo v enolončnicah, juhah, mineštrah, 
hitro popečeno kot prilogo k mesu in še bi lahko naštevali. Razlogov, 
zakaj jo posaditi na domačem vrtu, je torej več kot preveč. 

Nadzemna koleraba
Nadzemna koleraba je križanec med zeljem in belo repo. Raste 

izjemno hitro, saj jo lahko že po mesecu dni uporabite kot odličen 
prigrizek ali dodatek juhi. Kot vrtnina ni zahtevna, zato jo lahko 
posadite na katerokoli prazno mesto od marca do septembra. 

Foto: Pexel

Sejemo jo lahko večkrat zapored, saj si bomo tako zagotovili 
zmeraj svežo kolerabo. A ne smemo je predolgo puščati v zemlji, 
saj olesenela izgubi okus in veliko hranljivih snovi, podobno kot 
redkvica. Marca jo sejemo v tople grede, medtem ko od aprila do 
julija na prosto, saj jo bomo imeli za poletno in jesensko rabo. 

Pobiranje in uporaba
Nadzemno kolerabo pobiramo, ko zraste do velikosti največ osem 

centimetrov.  Mlade kolerabe imajo svež in sočen vonj, odličen okus 
in so izjemno hrustljave. Olupljene lahko jemo surove, narezane na 
drobne palčke pomakamo v različne pomake ali z njimi začinimo 
spomladanske in poletne solate. Tako kot podzemna koleraba je 
nepogrešljiva pri pripravi juh, enolončnic, pa tudi za pripravo pirejev 
jo številni radi uporabljajo. Uporabite lahko tudi liste, ki jih pripravite 
v solati ali jih skuhate kot špinačo. 

Podzemna koleraba 
Tudi podzemna koleraba ni zahtevna za vzgojo. Sejemo jo vse 

od marca do začetka avgusta, čeprav je po mnenju strokovnjakov 
najugodnejši čas za poletne setve v začetku julija, ko je v zemlji še 
dovolj vlage, ugodna pa je tudi dolžina dneva. Pomembno je, da 
podzemno kolerabo sejemo v vrste in jo po rasti ustrezno redčimo, saj 
bomo le tako dobili želeno velikost plodov. Redčimo jo postopoma, 
dokler ne dosežemo optimalne razdalje med plodovi. A podzemno 
kolerabo sejemo bolj za spravilo za ozimnico, zato jo praviloma 
pobiramo šele, ko nastopijo poznojesenske temperature, saj hladno 
vreme izboljša okus podzemne kolerabe. Obiramo jo torej šele 
jeseni, ko gomolji dosežejo velikost v premeru okoli 20 centimetrov. 
Skladiščimo jo v toplih gredah, zasipnicah ali pesku v kleteh.

 M. Koren

nadaljujete z naslednjo sadiko. Ko 
pa delo končate, obilno in globoko 
zalijte celo gredo, ne samo rastlin 
ali samo vrste, v katero ste sadili. 
Suha zemlja vedno ukrade vodo 
mokri, večja je razlika v vlagi, hit-
reje se to zgodi. Zato sadike pred 
presajanjem ne zalijemo, naredimo 
pa to večer pred tem. Svetujem 
vam, da po končanem zalivanju 
preverite, kako globoko ste prišli z 
vodo. To velja seveda, če ste sadili 
v zelo suho zemljo. 

Sama svetujem tudi, da se sadi-
ke večer pred presajanjem zalijejo 
s pripravki, ki vsebujejo morske 
alge, in zadevo ponovimo ob 
prvem namakanju po presajanju. 
Po končanem delu pa okoli rastlin 
položite zastirko, ki je lahko samo 
pokošena trava z zelenice. 

Kako sadimo sadike: 
v globino ali polagamo 
vodoravno po zemlji

Večno vprašanje, sama pa ved-
no znova tudi enako odgovarjam. 
Želim si, da me tega sploh ne bi 
vprašali, ker to že pomeni, da so 
sadike prevelike. Manjša sadika ve-

liko hitreje in z manj stresa prenese 
presajanje. Če gre, je vedno boljše 
posaditi sadike v globino, globlji 
kot je koreninski sistem, kasneje 
bo začel trpeti sušo. Paradižnik in 
tudi druge plodovke sadimo vse 
do prvih pravih listov, saj bodo na 
steblu nastale nove korenine. Več 
jih je, več bo hrane in vode, višja 
bo tudi odpornost rastlin. Seveda 
pa ne vztrajamo pri preglobokem 
sajenju, ne sadimo v mrtvico oz. 
zemljo, ki ni obdelana in pognoje-
na v globini. 

Pri sajenju »na L« kot jaz pra-
vim, torej vodoravnim polaganjem 
sadik, polagajte le-te v vrsto ne iz 
vrste in pri rahljanju tal zelo pazi-
te, da ne boste teh stebel potem 
presekali.

Še na hitro nekaj 
o cepljenih sadikah

Mnogi so prepričani, da so cep-
ljenke odpornejše. To ni res. Res 
pa je, da imajo veliko močnejši 
koreninski sistem, zato lahko pre-
hranijo dva ali celo tri vrhe, med-
tem ko je treba klasičnim sadikam 
odstranjevati vse zalistnike, saj 
korenine za več, kakor en sam vrh, 
ne morejo poskrbeti. Tudi to je ena 
izmed napak vrtičkarjev, prenehali 
so odstranjevati zalistnike.

Cepljenke so samo tako od-
porne, kakor je odporna sorta, ki 
je cepljena na močan koreninski 
sistem. Za razliko od navadnih sa-
dik pa jih ne smemo saditi globo-
ko, cepljeno mesto mora biti nad 
zemljo. Drugače bo žlahtna sorta 
na steblu, ki je v zemljo pognala 
svoje korenine, potem pa običajno 
zavržejo cepljeni del, saj je tujek. 
Potem pa je korenin seveda kar 
nekaj časa veliko manj. Cepljenke 
zahtevajo več prostora, saj so mo-
gočnejše rastline. Sama svetujem, 
da vzgojite tri vrhe, vsakemu dajte 
svojo oporo, ostale zalistnike pa 
vseeno odstranjujte. 

Paradižnik je sicer plevelna 
rastlina, ki ne sme imeti večjih te-
žav. Ker pa prihaja iz toplih krajev 
Južne Amerike, ga pri nas dolgo 
časa zebe. Zato ima težave. V to-
plih, suhih poletjih težav ne bo. 
Prav tako jih ne bo v rastlinjaku, 
kjer pa je treba vzpostaviti vsaj 
dvoletni kolobar.

Miša Pušenjak

Foto: Miša Pušenjak

Pisani plodovi paradižnika

Zdrava in okusna kolerabina kremna juha
Sestavine: 40 g masla, 1 kg kolerabe, 400 g zelene, 400 g 

krompirja, 2 dl belega vina, 1,5 l zelenjavne jušne osnove, sol, 
poper, timijan, lovorov list, kumina, muškatni orešček, kisla 
smetana.

Priprava: kolerabo in krompir olupimo, operemo in sesekljamo; 
očistimo tudi zeleno. V loncu razpustimo maslo in zelenjavo na 
hitro prepražimo. Prilijemo vino in dušimo tako dolgo, dokler vino 
ne izpari. Dodamo začimbe in zalijemo z jušno osnovo. Kuhamo, 
dokler koleraba in krompir ne postaneta mehka. Nato juho 
odstavimo, odstranimo lovorov list in juho pretlačimo. Vrnemo jo 
na ogenj in nastrgamo še muškatni orešček. Ko zavre, odstavimo. 
Postrežemo z žličko kisle smetane in po želji okrasimo z rezino 
ocvrte kolerabe.

Foto: pexels

spremenjene rastline, gre samo za 
poseben način žlahtnjenja in pri-
delave semena. Večina hibridov je 
bolj odporna.

Tudi ostale sorte, to so tiste, ki 
za imenom nimajo črke F1, so ob-
čutljivejše. Volovsko srce gre torej 
samo v rastlinjak, pa še tam ima 
težave. Pri pridelavi na prostem pa 
tvegate velike težave v vlažnem in 
toplem poletju ali začetku jeseni.

Ob presajanju 
poskrbimo za dovolj 
vlage

Koreninski sistem je izredno po-
memben tudi za odpornost rastlin. 
Pri presajanju ga lahko pošteno 
prizadenemo. Pri nas je navada, da 
se pred presajanjem sadike obilno 
zalijejo. To je prva napaka. Potem 
pa se po presajanju zalije samo sa-
dika, in to šele, ko jo že presadimo. 
Tudi to ni najboljša odločitev. Zato 
svetujem, da, posebej v rastlinja-
kih, ob presajanju najprej zalijete 
jamico, v katero boste sadili sadi-
ko. Nato sadiko posadite, dobro 
prigrnite zemljo, da ne bodo ostali 
ob koreninah zračni žepki, in delo 

Najprej ne hitimo
Ta stavek ponavljam leto za le-

tom, pa nič ne pomaga. Zato ga 
bom ponavljala še naprej. Vsako 
živo bitje, ki se v začetku svojega 
življenja muči, bori, ima veliko več-
jo možnost, da bo za tem ali onim 
bolehalo celo življenje. Zakaj le me-
nite, da je z rastlinami drugače. Pa-
radižnik prihaja k nam iz toplih kra-
jev, kjer zima pomeni 20 oC. Rastli-
na ne zna živeti, ko je res mrzlo. In 
tudi letos je tako. Korenine rastlin 
ne bodo sprejemale hranil, dokler 
se zemlja ne ogreje vsaj na 15 oC. 
To pa pomeni manjši koreninski sis-
tem. Tega rastlina intenzivno razvi-
ja samo takoj po presajanju in do 
nastanka prvih cvetov. Kasneje pa 
gre vsa energija v cvetove in plo-
dove. Če ni korenin, ni dovolj hra-
ne. Ko pridejo krizne vremenske 
razmere, bodo te rastline zagoto-
vo prve zbolele. Če mi ne verjame-
te, poglejte samosevce. Mnogi jih 
obdržite. Ti le redko zbolijo. A kdaj 
se oni pojavijo, šele v sredini maja, 
ko je zanje dovolj toplo.

Torej velja, da paradižnika v raz-
merah, kot so bile pri nas pred 14 
dnevi pa do zadnjega vikenda, tudi 
v rastlinjak ne sadimo. Na prostem 
pa pred prvim majem nimajo kaj 
iskati. Za vse, ki sadike vzgajate 
sami, velja, da ga sejemo šele v sre-
dini marca in nič prej. Manjša sadi-
ka doživi manjši šok pri presajanju 
in ima večje možnosti za hiter ra-
zvoj tudi, ko pride na stalno mesto 
na vrtu ali v rastlinjaku. Vedeti mo-
rate še nekaj, manjši kot je rastli-
njak, prej se v njem temperature 
znižajo pod ničlo, ko je zunaj mraz. 

Izbor sort
Sorta nam pove, kakšne lastnos-

ti bo imela rastlina, ki jo sejemo 
ali sadimo. Med sortami je veliko 
razlik, med njimi so tudi različno 
odporne proti boleznim. Žal imam 
slabo novico za večino vrtičkarjev, 
volovsko srce, najbolj priljubljena 
sorta na večini vrtov, je najbolj ob-
čutljiva na paradižnikovo (krompir-
jevo) plesen. Zato poleg nje posa-
dite čim več hibridov. O razliki med 
sorto in hibridom sem se enkrat še 
pošteno razpisala, zato naj vam 
zdaj zadostuje samo, da pri hibri-
dih ne gre za kakršno koli mani-
pulacijo z geni, ne gre za gensko 
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Grajski dan s policisti organizira 
policijska postaja Ptuj, letošnja iz-
vedba bo tretja zapovrstjo. V par-
ku za gradom bodo svoje delo in 
opremo, ki jo uporabljajo, predsta-
vili policisti, gasilci, vojska, reševal-
ci zdravstvenega doma ter Civilna 
zaščita. Program bodo začeli ob 8. 
uri z otroško varnostno olimpijado, 
nato sledi predstavitev za uporab-
nike ZUDV, kasneje pa še za osnov-
nošolce iz Dornave in Juršincev. V 
primeru slabega vremena bo prire-
ditev pri večnamenski dvorani.

V petek se bodo osnovnošolci 
iz spodnjepodravske regije v Dor-

navi pomerili v znanju s področja 
prometne varnosti. Letošnje 24. 
medobčinsko tekmovanje Kaj veš 
o prometu organizirajo Občina 
Dornava, SPVCP občine Dornava 
in OŠ dr. Franja Žgeča Dornava. 
Udeleženci tekmovanja so učenci 
med 6. in 9. razredom OŠ. Pome-
rijo se v preverjanju teoretičnega 
znanja prometnih predpisov, tek-
mujejo pa tudi v praktičnem delu, 
in sicer s kolesi v spretnostni vožnji 
na poligonu ter praktični vožnji v 
dejanskem prometu. „Tekmova-
nja Kaj veš o prometu so dodatna 
spodbuda za učenje prometnih 

pravil, razvijanje spretnosti in pra-
vilne vožnje v prometu. So tradici-
onalna oblika preventivnih akcij za 
kolesarje, ki potekajo od ravni šol 
do mednarodne ravni,“ so navedli 
organizatorji. Dodali so, da bo za-
radi tekmovanja v petek dopoldan 
v okolici dornavske šole promet 
potekal počasneje. Voznike prosi-
jo, da bodo spoštovali navodila pri-
sotnih policistov in redarjev. Poleg 
vseh omenjenih bodo pri organiza-
ciji tekmovanja sodelovali še člani 
Združenja šoferjev in avtomehani-
kov Ptuj ter šola vožnje Prednost.

MZ

Foto: MZ

Utrinek z lanskega dneva s policisti pri dornavskem dvorcu – veliko zanimanja otrok vedno pritegne oprema 
Slovenske vojske, še posebej oklepno vozilo Patria. Lani se je z otroki v Dornavi družil tudi vrhunski nekdanji 
smučarski skakalec Peter Prevc.

Dornava � Ta teden o prometni varnosti

Grajski dan s policisti in tekmovanje 
Kaj veš o prometu
Občina Dornava bo ta teden gostila dva dogodka, ki sta pomembna z vidika prometnovarno-
stne vzgoje mladih. V četrtek bo pri dvorcu grajski dan s policisti, v petek pa pri šoli regijsko 
tekmovanje Kaj veš o prometu.

Prodaja je stekla že pred 
prvomajskimi prazniki in se bo na-
daljevala vse do konca maja oz. do 
razprodaje zalog. Največji obisk 
pričakujejo v tem in naslednjem 
tednu, ko so vremenske tempera-
ture že nekoliko primernejše za sa-
jenje rastlin na zunanjih površinah. 
Plodovke namreč potrebujejo 
dobro ogreto zemljo, zato je s sa-
jenjem boljše počakati. Med našim 
obiskom se je v steklenjaku ravno 
mudila gospa, ki je iskala določeno 
sorto paradižnika. Pri tem ji je z ve-
seljem pomagal dijak Dominik, ki 
je skoraj tretjino vseh sadik prepa-

kiral in pripravil za prodajo.
Steklenjak na Turniščah je od-

prt vsak dan med tednom med 
8. in 13. uro. »S prodajo smo zelo 
zadovoljni, večinoma prihajajo k 
nam stalne stranke, ki dobro poz-
najo naše rastline. Največ povpra-
ševanja je po paradižniku, papriki, 
jajčevcu in kumarah,« je povedal 
Mirko Lovrec, vodja šolskega po-
sestva. Na posestvu dajejo velik 
poudarek nakupu kakovostnih 
semen, sadike sproti presajajo, 
zato so različnih velikosti in vedno 
v dobri kondiciji. Kumare in bučke 
na primer sejejo sproti. Letos ima-

jo na zalogi sedem različnih vrst 
paradižnika in štiri sorte paprike 
pa razne začimbne in okrasne ra-
stline, nekaj malega je tudi rož za 
grobove. Ker pri delu pomagajo 
dijaki, so cene nekoliko ugodnejše 
kot drugje. Sadika plodovk stane 
1,10 evra, cvetače, zelje in solate 
pa 0,30 evra, za viseče pelargo-
nije je treba odšteti 1,70 evra, za 
stoječe pa 2,20 evra. Poleg sadik 
se kupci zanimajo tudi za nakup 
drugih izdelkov, kot so sok, kis in 
vino, ki jih prav tako pridelujejo na 
šolskem posestvu.

Estera Korošec

Foto: EK

Kupcem pri izbiri sadik zelenjave, zelišč in okrasnih rastlin pomaga dijak Dominik.

Ptuj � Na šolskem posestvu spomladanska prodaja sadik

Za plodovke 1,10 evra
Na šolskem posestvu Šole za ekonomijo, turizem in kmetijstvo dijaki kmetijskih smeri ob 
pomoči učiteljev pridelujejo sadike zelenjave, zelišč in okrasnih rastlin. Na tak način pri-
dobijo osnovno vrtnarsko znanje. Že vrsto let organizirajo tudi prodajo omenjenih sadik 
po konkurenčnih cenah.

Večina je v Zavrh prišla peš, 
in to mimo jezera Radehova, ob 
Šetarski gmajni preko Pesnice in 
skozi Gradenšak, mnogi pa tudi iz 
drugih smeri. Na cilju ni manjkalo 
kolesarjev, zgolj zabave željni pa 
so se na cilj pripeljali kar z avto-
mobilom.

Letošnja novost je sanacija 
završkega razglednega stolpa, 
za katero je Občina pridobila dr-
žavna sredstva za sofi nanciranje. 
Stolp je bil zaradi dotrajanosti 
nujno potreben temeljite obnove 
s čiščenjem jeklenih površin s pe-
skanjem, antikorozijsko zaščito 
in nanosom zaključnega opleska 
ter novimi lesenimi deli, torej sto-
pnicami in razgledno ploščadjo. 

Še naprej ostaja v značilni zeleni 
barvi, v novi podobi pa je stolp na-
menoma zasijal v letu, ko obeležu-
jemo 150. obletnico rojstva in 90. 
obletnico smrti generala Rudolfa 
Maistra, zaradi česar je vlada leto 
2024 razglasila za njegovo leto.

Poleg obnove stolpa je projekt, 
vreden dobrih 120.000 evrov, 
vključeval še nekaj drugih izbolj-
šav, natančneje ureditev dodatne-
ga parkirišča zraven obstoječega 
in postavitev lesenih stopnic na 
pešpoti skozi Bükovje. Iz Voliči-
ne se namreč do stolpa vije stara 
pešpot, po kateri so nekoč gene-
racije otrok hodile v šolo, kasneje 
pa sta jo nekoliko uredila občinski 
režijski obrat in lenarško planin-

sko društvo, čeprav je del poti še 
naprej ostal težko prehoden. Prav 
ta zadnji del, gre za 50 metrov na 
sicer 1.300 metrov dolgi poti od 
Voličine do Maistrovega stolpa, je 
dobil varne in uporabne stopnice, 
sestavljene iz lesenih pragov, ki so 
v sozvočju z naravo.

Prvomajski pohodniki so si v 
Štupičevi vili ogledali muzejsko 
zbirko Maister po Maistru in Vini-
čarski muzej v neposredni bližini, 
naredili svoj posnetek z genera-
lovo leseno skulpturo na ploščadi 
pred vilo, nato pa se okrepčali z 
domačimi dobrotami in žlahtno 
kapljico ter se zabavali ob zvokih 
ansambla Prisrčniki.

SD

Foto: SD

Kljub nekoliko slabšemu vremenu je bilo na prvomajskem srečanju na Zavrhu praznično in živahno.

Lenart � Prvomajsko praznovanje v Zavrhu

Maistrov stolp v novi podobi
Pohoda v Zavrh, ki ga za praznik dela tradicionalno organizirata Občina Lenart in Turi-
stično društvo Rudolfa Maistra Vojanova, se je kljub nekoliko slabšemu vremenu udele-
žilo veliko ljudi.

Učenci so ob pomoči mentoric 
začeli intenzivne priprave že me-
sec dni pred prireditvijo. Tokrat so 
si zamislili prav poseben scenarij, 
rdeča nit pa je bilo zavedanje, da 
lahko vsak nekaj prispeva k bolj-
šemu počutju tako doma kot v 
šoli. Dogodek so povezovali člani 
dramske skupine, vsi učenci pa so 
se predstavili v pevskih, glasbenih 
in plesnih točkah. Občinstvo je 
med drugim lahko izvedelo, kaj se 
zgodi, ko različni predmeti v šoli 

oživijo. Zgodbe šolskih oken, vrat, 
klopi so marsikomu dale veliko mis-
liti. »Prireditev ob dnevu šole je bila 
tokrat izjemno čustvena, z njo pa 
smo želeli povedati predvsem, da 
si moramo skupaj prizadevati za 
boljši jutri, hkrati pa krepiti vred-
note prijaznosti, medsebojnega 
spoštovanja in razumevanja,« je 
povedala ravnateljica Jasna Brec, ki 
je skupaj s ptujsko županjo Nuško 
Gajšek odgovarjala tudi na vpraša-
nja učencev. Slednje je zanimalo 

predvsem, kako se spominjata 
šolskih dni in kaj radi počneta v 
prostem času. Ob tej priložnosti je 
županja čestitala tako učencem kot 
vsem zaposlenim, jim zaželela veli-
ko uspehov pri učenju in doseganju 
zastavljenih ciljev. Prireditev je s 
svojim nastopom obogatila Nataša 
Majcen Trobentar, sicer mamica 
ene izmed učenk šole. Prav tako so 
izjemno ganljivo in prisrčno skupaj 
zapeli vsi nastopajoči.

EK

Foto: ČG

Na prireditvi ob dnevu šole so se z raznimi pevskimi, glasbenimi in plesnimi točkami predstavili vsi učenci.

Ptuj � Dan šole v znamenju skupnega sodelovanja

»Mi vsi za boljši jutri«
Na ptujski OŠ Breg so tradicionalno konec aprila obeležili dan šole. Eno izmed večjih prire-
ditev v šolskem letu so tokrat poimenovali Mi vsi za boljši jutri. Šolska telovadnica je bila 
zapolnjena do zadnjega kotička, saj so prišli svoje otroke spodbujat starši, pa dedki in babice 
ter drugi sorodniki in prijatelji.

torek � 7. maja 2024Ljudje in dogodki18
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Ljudje odprtih rok
Sv. Andraž � Počitniško delo za mlade 

Urejali bodo okolje
Občina Sveti Andraž letos ponovno organizira delovno pre-
življanje prostega časa za dijake in študente.

Foto: SD

Dijaki in študentje bodo poleti skrbeli za čisto in urejeno okolje v svoji 
občini.

Delo med počitnicami, ki poteka v okviru projekta Mladi za lepši 
Sveti Andraž, bo dobilo devet kandidatov, pogoja za prijavo pa sta 
dva: dopolnjenih 15 let in stalno bivališče v občini. Seveda vseh devet 
ne bo delalo hkrati, ampak vsak po pet dni z osemurnim delovnikom. 
Neto urna postavka bo vredna sedem evrov, kar je evro več kot lani, 
tako da bodo lahko mladi v enem tednu zaslužili 280 evrov. In kakšno 
delo jih čaka? Na območju občine bodo čistili okolje, kosili travo, urejali 
in vzdrževali otroška igrišča in druge javne površine ter podobna druga 
zunanja vzdrževalna dela. Pred začetkom počitniškega dela se bodo 
morali vsi »praktikanti« udeležiti predavanja iz varstva pri delu.

Na občini verjamejo, da tudi na tak način pri mladih spodbujajo 
pomen čistega in urejenega okolja, medsebojno ter medgeneracijsko 
povezanost in povezanost s krajem, v katerem živijo, počitniško delo 
pa je obenem priložnost za ustvarjanje novih poznanstev in sklepanje 
novih prijateljstev.

SD

Gozdarsko tekmovanje že skoraj 
četrt stoletja prireja stojni krožek 
Žetalanec. Namreč gozdovi prekri-
vajo več kot polovico občine Žeta-
le, to pa pomeni, da ima skorajda 
vsaka kmetija v lasti še kakšen del 
gozda. Letos se je gozdarskega 
tekmovanja, ki povezuje lastnike 
gozdov na območju mariborskega 
gozdarskega zavoda, udeležilo 21 
lastnikov gozdov, delavcev v goz-
darstvu oz. spretnih rokovalcev z 
motorno žago, med njimi tudi pet 
dijakov Srednje lesarske in goz-
darske šole Maribor. Pomerili so 
se v šestih disciplinah. »Če greva 
po vrsti,« je začel izkušeni Izidor 
Štajnberger, v preteklosti tudi dr-
žavni prvak sekaškega tekmovanja 
na sejmu Agra. »Najprej menjava 
verige in obračanje meča, sledi 
kombinirani rez, ko hlod režeš od 
spodaj navzgor in drugo polovico 
od zgoraj navzdol ter se srečaš na 
sredini, rez na podlagi oz. precizni 
rez, kjer je pod hlodom deska in 
če vrežeš vanjo, izgubiš vse. Sledi 
izdelava zaseka in podžagovanje, 

nato kleščenje 30 klincev pod raz-
ličnimi koti ter nazadnje še podira-
nje hloda na balon. Vse discipline 

zahtevajo hitrost, predvsem pa 
natančnost, namreč s kazenski-
mi točkami lahko veliko izgubiš.« 

Žetale � Že 24. pele motorke na gozdarskem prazniku

»Na tekmovanju lahko izgubiš le točke, 
v gozdu pa zdravje in tudi življenje«

Foto: MV

Na poligonu Hojka v Žetalah je Strojni krože Žetalanec izvedel 24. gozdarski praznik in v okviru praznika V. 
gozdarsko tekmovanje lastnikov gozdov, ki je bilo izborno za državno sekaško tekmovanje, ki bo konec avgusta na 
sejmu AGRA v Gornji Radgoni.

Tišino gozdov je na 24. Gozdarskem prazniku v Žetalah motril zvok motor-
nih žag, ki je med ogrevanjem nekaj kilogramov težkega orodja spominjal 
na hrup dirkalnih motorjev. Pripravljenost, skoncentriranost, štoparica in 
zamah, ki so mu sledili usklajeni gibi rok, nog in enega najbolj nevarnih 
delovnih orodij.

lahko rečem, da tudi s tekmovanji 
spodbujamo varno delo v gozdu z 
ustrezno zaščitno opremo, sicer pa 
naš krožek sodeluje pri organizaciji 
izobraževanj za pridobitev poklic-
ne kvalifi kacije gozdarski sekač,« 
je dejala vodja strojnega krožka 
Petra Plajnšek. Tudi Štajnberger 
je poudaril, da sta temelj za delo 
v gozdu znanje in oprema: »Vsem 
mladim pravim, pridite na poligon 
Hojka, trenirajte, vadite, tekmujte. 
Na tekmovanju lahko izgubiš le 
točke, v gozdu pa zdravje in tudi 
življenje. Namreč vsi tisti, ki se ude-
ležujejo tekmovanj, delajo v gozdu 
s primerno opremo, varno. Ne ra-
zumem namreč, da si nekdo kupi 
motorno žago za 1.000 evrov, nato 
pa ni pripravljen dati 150 evrov za 
gozdarske hlače. Namreč ureznine 

lahko zaradi nečistoč privedejo do 
resnih poškodb in zapletov.«

20 tekmovalcev in le 
ena tekmovalka – Nina

Vešči gozdarji so poskrbeli, da 
poškodb, razen kakšne manjše 
ureznine na prstu, ni bilo ter da je 
tekmovanje potekalo v dobrem, 
pozitivnem vzdušju, kjer še vedno 
velja pravilo: pomembno je sode-
lovati, ne zmagati. Namreč besede 
spodbude, nasveti niso umanjkali. 
Na gozdarskem tekmovanju se je 
pomerilo 21 tekmovalcev, največ 
spretnosti pa so pokazali Matjaž 
Butolen, Toni Butolen ter Slavko 
Širec. Pokal je prejela tudi edina 
ženska na tekmovanju – Nina Re-
pnik, dijakinja Srednje lesarske in 
gozdarske šole Maribor. Dosegla 
je odlično 11. mesto med moško 
konkurenco. Ekipno pa je slavila 
nepremagljiva ekipa Cepini (Toni 
Butolen, Slavko Širec in Izidor 
Štajnberger), ki je prejela tudi pre-
hodni pokal. Za nekaj deset točk so 
za zmagovalci zaostali člani ekipe 
Gojzerji (Robi Jus, Viki Žerak in Av-
gust Pulko), pokal za tretje mesto 
pa je pripadel ekipi Črebli (Mitja 
Širec, Poldi Gajšek in Joži Butolen). 
Nagrade so bile podeljene tudi 
zmagovalcem posamezne discipli-
ne: Matjažu Butolenu za obračanje 
letve, Avgustu Pulku za kombinira-
ni rez, Toniju Butolenu za precizni 
rez, Slavku Šircu za zasek in podža-
govanje, Mitju Šircu za kleščenje in 
Robiju Jusu, ki je najhitreje podrl 
drog na balon, pri čemer se šteje 
hitrost podiranja, s tem da balon 
poči. Letos je drog na balon podrlo 
kar šest tekmovalcev, med njimi 
tudi dijakinja Nina Repnik.

Mojca Vtič

Foto: MV

Izidor Štajnberger, izkušeni tekmo-
valec, državni prvak, lastnik gozda, 
poudarja pomen znanja in izobra-
ženosti, pa tudi zaščitne opreme.

Izkušeni tekmovalec, ki je bil tudi 
letos član nepremagljive ekipe Ce-
pini, še pravi, da se za tekmovanja 
ne pripravlja več. »Ko smo se ude-
leževali državnih srečanj, sem va-
dil, sedaj pa sem pripravljen toliko, 
kolikor me pripravi delo v gozdu.« 
Sicer pa imajo tekmovanja oz. sre-
čanja, ki jih Strojni krožek Žetala-
nec pripravlja že od leta 1998 tudi 
izobraževalno noto. »S ponosom 
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Zgodaj zjutraj sem se pač pos-
tavil na pločnik in čakal, da se kaj 
pripelje mimo. Z mano je čakala 
tudi starejša gospa, ki je sicer po-
tovala v drugo smer, meni pa je 
bilo pomembno, da se prestavim 
iz tega kraterja. Imela pa sva tudi 
učno uro izgovarjanja imen mest in 
krajev, ki jih tukaj zelo krajšajo – pri 
nas bi rekli, da imajo domača ime-
na. Gvatemala se reče ‚guate‘ in tu 

pri njihovi izgovorjavi dobesedno 
citirajo moško spodnje perilo; Pa-
najachel je ‚pana‘, Qetzaltenango 
se je reklo ‚xela‘, jaz pa sem po 
nekem naključju dobil prevoz v Hu-
etenango, ki mu pravijo ‚huehue‘. 
Vmes sem res naredil velik ovinek, 
vendar sem bil zgodaj popoldne 
že v mestu, ki pa ni pustilo simpa-
tičnega vtisa. Sploh ne vem, kaj bi 
normalen človek tam iskal, ker je 

bilo umazanije in blata vse polno, 
ulice pa so bile nabite s stojnicami, 
da je roba in hrana ležala vse po 
tleh. Temu primerna je bila tudi 
moja nastanitev, ki sem si jo izbral 
zgolj zaradi cene, skupaj pa sem si 
zaradi udobnosti zložil tri vzmetni-
ce, da je bilo podobno bolj med-
vedjemu brlogu. Kopalnica je bila 
še v prvi gradbeni fazi, obložena 
s časopisnim papirjem, namesto s 

čina mejnih prehodov zaprta. Te 
Gvatemale sem imel počasi dovolj, 
želel pa sem več časa izkoristiti 
še za kakšne majevske ruševine. 
Od doma me je kontaktirala ena 
prijateljica, ki je na svojem poto-
vanju v teh predelih našla v lekarni 
neko čudežno kremico za pomla-
jevanje in zdaj sem dobil misijo, da 
to kremico najdem in še kakšno 
prinesem domov. Tako sem med 
sprehodom zahajal v lekarne in 
spraševal, kako in kaj, da sem na-
posled našel želen zvarek in ga 
tudi prinesel domov. Pisal sem že 
o tem, da je v teh državah farma-
cevtska industrija zelo močna in da 
je celo prilagodila cene življenjske-

mu standardu prebivalcev. Groza, 
sploh ne veš, kaj ti podtaknejo.

Mesto mi res ni bilo nič kaj pre-
več všeč, zato me je raziskovanje 
kmalu minilo. V mojem bivališču 
sem srečal dve Kitajki, ki sta se 
očitno selili ven, in to očitno slabe 
volje. To mi je potrdil tudi moj go-
stitelj, ki ni mogel razumeti, kako 
jima bivališče ni všeč, če se pa tako 
trudi. Pa sem mu vseeno obzirno 
povedal, da imamo popotniki tudi 
neka pričakovanja glede čistoče in 
varnosti ter da pri njem ti standardi 
še dolgo ne bodo doseženi. Pa se 
je nasmejal in zamahnil z roko – iz-
gleda, da je moja zgodbica o saje-
nju brajde še vedno delovala.
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Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

Piše: Dani Zorko � Po poti Majev

Centralna Gvatemala
Ker je bilo v Panajachelu vreme zelo nepredvidljivo, sem se odločil kar hitro pobrati šila in 
kopita, vendar sem imel pri tem nekaj težav. Avtobusni šoferji so stavkali in pri najboljši 
volji mi nihče ni vedel povedati, kdaj pelje kak drug bus ali kombi.

ERITRIN - rožnat mineral, kobaltov arzenat z vodo, kobaltov cvet, NIKELIN - bakreno rdeč mineral, nikljev kršec, 
VAILLAND, Roger - francoski realistični pripovednik (Igra življenja)

Euclidia glyphica
Razpon kril je od 25 do 35 mm. Sprednja 
krila so zgoraj sivorjava z dvema širokima 
temnejšima prečnima črtama. Tretja črta 
je nakazana samo ob obrobju. Zadnja 
krila so rumena. Gosenica je rumenkasta 
s temnimi vzdolžnimi črtami. 
Hranilne rastline gosenic: Detelje in dru-
ge metuljnice. 
Razširjenost: Suhi in vlažni travniški svet. 
Doba letenja: Od maja do avgusta v dveh 
zarodih.

Foto: Dani Zorko

Centralna ulica v Huetenangu

Foto: Dani Zorko

Spalnica ni obetala dobrega spanca

Foto: Dani Zorko

Pripravljen, da gre na tržnico

ploščicami. Lastnik je bil nek raz-
glašeni hipi, kjer sva našla skupno 
točko v vinogradništvu, saj si je ho-
tel na vrtu nasaditi brajdo. Že kar 
nekajkrat je to poskušal in nikoli 
mu ni uspelo, zdaj pa sem mu pos-
redoval delček evropskega znanja, 
ki mu sicer ne bo pomagalo, ga pa 
je spravilo v dobro voljo.

Meni je bilo ta dan glavno, da se 
informiram glede prehoda meje z 
Mehiko, ker je bila ob vikendih ve-

Foto: Dani Zorko

Nedodelana kopalnica
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku �� Lažji Lažji

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka Tednikova nagradna razrezanka �� Z dodatno nagrado za vse!Z dodatno nagrado za vse!

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(velja za teden od 7. do 13. maja 2024)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� �� €€€ �

Bik �� � €€ ���

Dvojcka ��� �� € ��

Rak � ��� €€ �

Lev ��� � €€ ���

Devica � ��� €€€ �

Tehtnica �� �� € ���

Škorpijon � ��� €€ ���

Strelec �� ��� € ��

Kozorog ��� �� € ���

Vodnar �� ��� €€ �

Ribi ��� � €€€ ��

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _____________________________________________

Telefonska številka: _______________________________

�

Foto: ČG

1 9 5 7

2 3 8 4 9

4 2 7 6 5 1

2 9 6

5 4 3

1 9 4 8 7

8 7 5 9 6

1 8 9 7 4

6 8

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po 
črtah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s 
svojimi podatki pošljite na naslov Radio-
Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 
Ptuj, do ponedeljka, 13. maja. Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj 
s kupončkom z izpolnjenimi osebnimi podatki) in jo pošljete na 
elektronski naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed vseh poslanih rešitev razrezanke bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika zanimive in lepe nagrade, ki jo podarja Media Impex.

Zdaj pa veselo na delo!
Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je:
Tilen Klep Haladea, 2250 Ptuj
Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

SudokuSudoku �� Težji Težji
Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 

številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

2 7 1 3 9 4 8

4 9 1

6 3 2 8 5 7 9

2 9 6 7

7 1 8 4

8 5

2 8 6

1 8 5 2

9 6

Mitja kvintet je imel prvi 
večji javni nastop leta 2006 v 
Begunjah na Gorenjskem. To 
je bil enourni nastop v Gostilni 
Avsenik. Zasedba je takrat prvič 
želela obuditi manjkrat izvedeno 
glasbo Ansambla Avsenik, in to 
je bila prav razširjena kvinte-
tovska glasba s tremi klarineti. 
Danes Mitja kvintet sestavljajo: 
Matej Mastnak (trobenta), Mitja 
Skočaj, Jan Zver in Žan Trupej 
(klarineti), Tjaša Žgavec (vokal), 
Žan Stres (harmonika), Samuel 
Volasko (bariton, kontrabas) ter 
Mitja Mastnak, kitara.

Kvintetovska glasba je takrat ži-
vela na polno in predstavljala več 
kot polovico celotne narodno-za-
bavne glasbene scene takrat. „ Da 
je kvintetov manj oz. vedno manj, 
največji vzrok lahko najdem v ne-
verjetno velikem številu zasebnih 
glasbenih šol z diatonično harmo-
niko,“ pravi Mitja Mastnak.

Današnje razmere na slovenski 
narodno-zabavni sceni so seveda 

popolnoma drugačne in skoraj-
da neprimerljive z vsem do sedaj. 
„Množičnost je enostavno izgubila 
občutek za merila in pravila za to 
glasbeno smer, tudi besedila po 
večini nimajo več nikakršne spo-
ročilne vrednosti. Se bojim, da bo 

festivalov kmalu polovico manj, 
kot jih je bilo. Izgubili bodo svojo 
sporočilno vrednost in tudi zani-
manje glasbenih zasedb.«

Avsenikova glasba je za Mi-
tja umetnost v glasbi. „Zame je 
to glasbeni fenomen Slovenije, 

njen veliki razpoznavni znak. 
Žal bo Avsenikova glasba dobila 
svoje zasluženo mesto nekje med 
glasbo klasikov in jazza veliko 
prepozno. Bil sem tudi štiri leta 
ravnatelj Glasbene šole Avsenik 
in o vsem tem, prav v tistem času, 

od leta 2013 do 2017, napisal 
tudi diplomsko delo z naslovom 
Osnovno glasbeno izobraževanje 
v modulu Avsenikova glasba,“ je 
o Avsenikovi glasbi kot fenome-
nu Slovenije povedal vodja Mitja 
kvinteta, ki je doslej izdal dve 

zgoščenki. Tretjo pod naslovom 
Za lepši dan pa bo izdal letos. Za 
nosilno skladbo je glasbo napisal 
Mitja Mastnak, besedilo je podpi-
sala Alenka Grabner, aranžma pa 
Peter Tovornik. „Od leta 2009, ko 
smo posneli zgoščenko Avseniko-
va glasba treh klarinetov, so vse do 
danes vedno znova nastajale nove 
in nove priredbe prav za našo za-
sedbo, razširjeno s tremi klarine-
ti. Po 15 letih se je tako nabralo 
dovolj zanimivega gradiva, da 
smo spet izdali novo zgoščenko z 
naslovom Za lepši dan, ki je edina 
moja avtorska skladba do sedaj. 
Čudovito priredbo prav za našo 
zasedbo pa je napisal Peter Tovor-
nik. Skladbo redno zapojemo in 
zaigramo tudi na vseh naših na-
stopih v živo. Upamo in želimo, 
da se ta glasba vsaj delno spet vrne 
h koreninam naše kulturne glas-
bene dediščine,“ je pogovor skle-
nil vodja ansambla Mitja kvintet 
Mitja Mastnak.

MG

Foto: zasebni arhiv

Mitja kvintet je izdal novo zgoščenko Za lepši dan.

Skrinja domačih vižSkrinja domačih viž –  –  Mitja kvintetMitja kvintet

„Avsenikova glasba je umetnost v glasbi“„Avsenikova glasba je umetnost v glasbi“
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Osnovne šole Fram. 

in Osnovno šolo Fram vabi na 
prireditev

komorni zbor

KOR

MUSICA
V E R a

Nedelja, 12. maj 2024, ob 17.30
Cerkev sv. Petra in Pavla Ptuj

Zsofi Klacsmann, violončelo

Luka Gojkošek, orgle

Jakob Štefan Štrucl, tolkala

D I R I G E N T

Daniel Tement
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Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. HORVAT WOOD, d. o. o., Mo-
škanjci 1i. Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in preostalo kmetij-
sko mehanizacijo. Telefon 041 923 
197.

PRODAM bikca, starega 3 mesece. 
Tel. 041 893 594.

NAKLADALKO Sip Šempeter, 19 m3, 
in puhalnik Tajfun s cevmi, trifazni 
motor, 7,5 KW, prodam. Tel. 041 
650 959.

KUPIM male pujske od 25 do 30 kg. 
Tel. 041 261 676.

OSTALO

PRODAM štiri letne gume Goodye-
ar na alu platiščih, dimenzije 195 
/65/15. Tel. 040 810 380.

Ivana Mlinarič, roj. Vajda, 
Zgornja Hajdina 82, roj. 1930 
– umrla 25. aprila 2024; Franc 
Kores, Kočice 9, roj. 1950 – 
umrl 27. aprila 2024; Janez 
Kidrič, Čermožiše 26, roj. 
1932 – umrl 27. aprila 2024; 
Ljudmila Kirbiš, roj, Tušek, 
Draženci 78a, roj. 1939 – umrla 
29. aprila 2024.

Umrli so 
d

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ
NOVE 

ŠTEVILKE
orter.siwww.repo

SMOTRNOST NEPOVRATNIH SREDSTEV
Kako se je v zgodbo s teorijami zarote in igranja žrtve vpletla Erika Žnidaršič

BEVERLY HILLS V POLHOGRAJSKEM HRIBOVJU
Kaj piše v gradbenem dovoljenju o vili Klemna Jakliča

INTERVJU: VLADIMIR PREBILIČ
Za elektriko iz NEK 2 bomo plačali več, kot če bi jo uvažali

ADRENALINSKI LOV NA TUNE
Na barki z Robertom Renningerjem

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega očeta, dedka in 
pradedka

Jožefa Bedrača
IZ REPIŠC 3

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, darovali 
cvetje, sveče, za svete maše ter nam izrazili sožalje.
Hvala Domu upokojencev Muretinci, gospodu duhovniku za 
opravljen obred, pevcem ter podjetju Mir.

Vsi njegovi

Na pokopališču v Juršincih v Slovenskih 
goricah smo se 19. aprila 2024 še zadnjič 
poklonili spominu na cenjenega lovskega 
tovariša Štefana Gačnika iz Bodkovcev. Štefan 
se je rodil 1. oktobra 1936 očetu Štefanu 
in materi Tereziji v Bodkovcih v Slovenskih 
goricah. Otroštvo in mladost je preživljal 
na domačiji skupaj z bratom Milanom in 
sestro Gabrijelo. Po služenju vojaškega roka 
v Titovi gardi v Sarajevu in v Beogradu se je zaposlil v organih 
za notranje zadeve. Kot miličnik je delal najprej na Ravnah na 
Koroškem in nato v Laškem. Tam je spoznal življenjsko sopotnico 
Jožico, s katero sta se po poroki preselila v Maribor. Ob delu 
se je izobraževal in se leta 1966 zaposlil v SDV, v kateri je vse 
do upokojitve sredi osemdesetih let minulega stoletja odgovorno 
opravljal vodstvene naloge. Kljub temu da je z družino živel v 
Mariboru, se je zelo pogosto vračal v rodne Bodkovce in zgledno 
skrbel za domačijo. Po upokojitvi je na domači grudi tudi živel, 
saj sta s soprogo Jožico in sinom Miranom zgradila novo hišo in 
povsem preuredila domačijo. Štefan je bil še posebej ponosen 
na moderni višnjev nasad in na lep vinograd, v katerem so rasle 
žlahtne vinske trte in mu vračale ljubezen z bogatimi letinami.
Štefan je nadvse aktivno sodeloval v različnih društvih. V 
Turističnem društvu Gomila je bil več kot 25 let član upravnega 
odbora in predsednik nadzornega odbora. Sodeloval je pri 
izgradnji turističnega doma na Gomili in bil dolga leta družbeno 
nadvse aktiven v Krajevni skupnosti in nato v Občini Juršinci. 
Bil je član gradbenih odborov za izgradnjo in asfaltiranje 
cestne infrastrukture ter za izgradnjo lokalnega telefonskega 
in vodovodnega omrežja. Zaradi velikega osebnega ugleda in 
zaupanja ljudi je bil tudi član nadzornega odbora občine Juršinci. 
Za predano delo je prejel plaketo Občine Juršinci.
Njegova velika ljubezen je bila narava in že leta 1967 je postal 
član Lovske družine (LD) Juršinci. Nadaljeval je tradicijo očeta 
Štefana, ki je bil lovec že pred drugo svetovno vojno. V LD 
Juršinci je vse od začetka opravljal vodilne funkcije. Leta 1970 
je postal strelski referent in član upravnega odbora. Leta 1975 
je bil izvoljen za starešino in je to funkcijo izjemno odgovorno 
in zavzeto opravljal neprekinjeno 13 let. Skrbel je za krepitev 
lovskega tovarištva, za pomlajevanje članstva in za dobro 
sodelovanje z domačimi kmeti. Ena od njegovih poglavitnih nalog 
pa je bila skrb za izgradnjo novega lovskega doma v Juršincih, 
ki jo je uspešno vodil in tudi zaključil. Štefan je deloval tudi v 
območni Zvezi lovskih družin (ZLD) Ptuj-Ormož. Več kot 30 let je 
bil član Izvršnega odbora ZLD Ptuj-Ormož in predsednik komisije 
za lovsko izobraževanje. Poleg tega je bil cenjen predavatelj na 
tečajih za lovske pripravnike. Dragocen je tudi Štefanov delež pri 
prizadevanjih za ustanovitev skupine rogistov ZLD Ptuj-Ormož. 
Kot srčni lovec, poln strokovnega znanja in mnogih idej, je bil 
vključen tudi v delo organov Lovske zveze Slovenije (LZS). Med 
letoma 1988 in 1993 je bil član komisije za izobraževanje in stike 
z javnostmi, med letoma 2012 in 2020 je bil član odbora etičnega 
kodeksa in en mandat tudi član Disciplinskega razsodišča LZS. 
Leta 2006 je postal častni član LD Juršinci.
Krasile so ga vrednote pokončnega moža, poštenost, srčnost, 
pravičnost in svobodomiselnost. Z delom se je trajno vpisal v 
zgodovino slovenskega lovstva in lovske organizacije, za katero 
je živel in se razdajal v skladu z visokimi osebnimi moralnimi in 
etičnimi načeli. Kot lovec je na vsakem koraku dosledno sledil 
določilom etičnega kodeksa slovenskih lovcev. Zanj je bil lov stvar 
časti, predvsem pa velike osebne odgovornosti do narave, do 
vsega živega v njej in do svojih lovskih tovarišev. Med njimi je bil 
vedno enak med enakimi, zato je postal lovska legenda in je lahko 
svetel zgled za prihodnje rodove slovenskih lovcev. Spominjali se 
ga bomo častno in z veliko hvaležnostjo za vsa njegova dobra dela.

Dr. Marjan Toš

V spomin
ŠTEFAN GAČNIK (1936–2024)
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Prijave na razpis
www.ptujski-festival.si
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Danes bo spremenljivo do prete-
žno oblačno. Zjutraj in dopoldne 
bo na zahodu začelo deževati. 
Čez dan se bodo padavine razši-
rile proti vzhodu, vmes bo možna 
kakšna nevihta. Ponekod bo še 
pihal jugozahodnik. Najnižje jut-
ranje temperature bodo od 8 do 
12, ob morju okoli 15, najvišje 
dnevne od 14 do 20 °C.
V sredo bo spremenljivo s krajev-
nimi plohami in nevihtami. 

Vir: ARSO

3-dnevna napoved za Podravje

Sindikat je pred časom celo 
opozoril, da bi lahko bila zaradi 
premalo paznikov ogrožena var-
nost zaporov oziroma nacional-
na varnost omenjenih institucij. 
„Prenatrpanost zaporov, premalo 
zaposlenih in njihova preobreme-
njenost gredo z roko v roki. Delov-
no mesto pravosodnih policistov 
je ovrednoteno pod minimalno 
plačo, delo stresno in nevarno, ne 
omogoča dovolj počitka in normal-
nega zasebnega življenja, zato ni 
nič čudnega, da za ta poklic ni zani-
manja in se na stalne razpise ljudje 
ne javljajo. Posledica kadrovskega 
pomanjkanja je tudi to, da pravo-
sodni policisti nimajo socialnega 
življenja, nimajo počitka, saj opra-
vijo več kot 200 nadur letno, ki so 
obenem referenčno obračunane. 
To pomeni, da nekdo opravi nadu-
re, potem pa se mu redna izmena 
briše,“ je pojasnil Frančišek Verk, 
predsednik Sindikata državnih or-
ganov Slovenije.

Predsednik Konference sindi-
kata uprave reševanja kazenskih 
sankcij Leon Lobe je dejal, da so 
leta 2020 zaposlili 20 pravosodnih 
policistov, letos 16. Leta 2020 jih 
je odšlo 31 in lani 42. Lobe je pona-
zoril, da so od 35 razpisanih mest 
za pravosodnega policista dobili 
samo dva. „Občutno se povečuje 
delež bolniške odsotnosti in števi-

lo nadur. Od vlade zahtevamo nov 
plačni sistem in odpravo plačnih 
nesorazmerij ter sprejetje kolek-
tivne pogodbe, ki pri pravosodni 
ministrici čaka od februarja 2023.“

Ideja, da bi pomagali 
policisti

V Sindikatu policistov Slovenije 
so pred dnevi pridobili informacijo, 
da je vodstvo policije z dopisom 
naročilo, da bo policija pomaga-
la pri izvrševanju odredb sodišč. 
Temu odločno nasprotujejo in po-
udarjajo, da so tudi policisti preo-

bremenjeni. Hkrati zatrjujejo, da 
je razmejitev med pravosodjem 
ter policijo določena z razlogom 
in da jo je treba upoštevati. V sin-
dikatu menijo, da naročilo temelji 
na zahtevah in pritiskih Okrožne-
ga sodišča v Ljubljani, ki se sooča 
s številnimi primeri nerealiziranih 
privedb priprtih obtožencev v 
prostore sodišča zaradi izvedbe 
narokov oziroma glavnih obrav-
nav. Strinjajo se, da to predstavlja 
velik problem pri učinkovitem delu 
sodišč, in menijo, da je ključno 
nasloviti neustrezno organizacijo 

Podravje, Slovenija � Zapori polni, paznikov veliko premalo

Odpadle že tudi obravnave na sodišču
Konferenca sindikata Uprave za izvrševanje kazenskih sankcij že leta opozarja na 
kronično pomanjkanje pravosodnih policistov. Zapori so prenatrpani, paznikov pa 
premalo. Razlog za pomanjkanje delovne sile je nedvomno nestimulativna plačna po-
litika za določene segmente državnih organov.

Rojstva: Angelika Lajh – deklica Olivija; 
Sabina Gorjup – deklica Ana; Martina 

Ogrizek, Pokoše 6a, Pragersko – deklica 
Zala; Petra Zajšek, Ljubstava 25, Videm pri 
Ptuju – deklica Hana; Larisa Vršič, Podgorci 

40, Podgorci – deček Jaka; Nina Cungl – 
deklica Emili; Ingrid Visinski – deklica Nely; 

Tamara Rogina – deklica Gaja; Maja Mesarič 
– deklica Mija; Nina Mihaljčić – deklica Nika.

Na eno takih lokacij je opozoril 
tudi ptujski mestni svetnik Uroš 
Vek. Koncesionar urejanja okolja 
na območju ptujske občine podje-
tje Javne službe Ptuj ima te dni og-
romno dela. Zelenje v tem letnem 
času pospešeno raste. Vek je na 
občino naslovil pobudo, vezano 
prav na to problematiko: »Prosim, 
da Mestna občina uredi zelenje, 
ki prekriva razsvetljavo na Mlinski 

Ptuj � Urejanje okolja in prometna varnost

Zelenje zastira razsvetljavo in prometne znake

Foto: ČG 

Marsikje vejevje prerašča tudi prometne znake. 

Z zelenjem zaraščeni prometni znaki in celo javna razsvetljava pomenijo nevarnost v 
prometu. Marsikje namreč trava in vejevje niso porezani, kot bi morali biti. 
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Foto: MZ

Za delo paznikov v zaporih ni interesa.

dela in kadrovski primanjkljaj pra-
vosodnih policistov. Dodali so, da 
se tudi policija srečuje s kadrovski-
mi izzivi, pomoč pravosodju bi na 
nekaterih policijskih enotah lahko 
privedla do kolapsa pri opravljanju 
matičnih nalog policistov. S kombi-
niranjem dela bi policisti prekršili z 
ustavo določene postulate demo-
kratične in pravne države. Policija 
namreč ne more opravljati nalog, 
ki so v pristojnosti pravosodja, saj 
bi tako prišlo do prepleta sodne in 
izvršilne veje oblasti.

MZ, STA

Tuje zapornike v Tuje zapornike v 
njihove matične države?njihove matične države?

Slovenski zapori so polni, 
med zaporniki je veliko tujcev 
– tihotapcev ljudi. V sindikatu 
pozivajo, da bi obsojence iz tujih 
držav zaradi prostorske stiske 
poslali na prestajanje kazni v 
matične države, s tem bi bistveno 
razbremenili sodišča in slovenske 
zapore.

Kadrovska stiska je že tako 
huda, da več ni moč zagotoviti 
privedb na sodišča, posledično 
to pomeni preložitev narokov. 
Vodstvo policije je predlagalo, da 
bi pravosodnim policistom pomoč 
zagotovili policisti, vendar se 
policijski sindikat s tem ne strinja. 
Opozorili so tudi na ločenost 
izvršilne in pravosodne veje 
oblasti.

cesti (preko mlina) in posledično 
javna razsvetljava ne služi name-
nu.« 

Takoj po tem, ko so bili obveš-
čeni, so delavci Javnih služb zele-
nje odstranili. Takšnih lokacij pa je 
veliko tudi na zasebnih zemljiščih. 
Predvsem žive meje so marsik-
je problem, saj so tako visoke in 
neurejene, da slabšajo prometno 
varnost tako pešcev, saj prerašča-
jo pločnike, kot voznikov, ker prek-
rivajo prometne znake ali zastirajo 
pogled v križiščih. 

Dženana Kmetec

Ormož � Rudarska pravica za dve podjetji

Mnoge skrbijo posegi v naravo 
V Ormožu delujeta dva koncesionarja, ki jima je pristojno 
ministrstvo podelilo rudarsko pravico: družba Wienerber-
ger in Žiher. Ormoška opekarna Wienerberger območje 
Hardeške šume izkorišča za pridobivanje gline, podjetje Ži-
her pa v gramoznicah Jurkovec in Jurkovec - širitev koplje 
gramoz.

Foto: GPS

Koncesionar Žiher je v gramoznici Jurkovec odstranil most čez Pušenski 
potok, ki je na noge dvignil naravovarstvenike.

»Rudarsko pravico za Hardeško šumo (širitev 4) smo podelili do 
8. septembra 2025, za gramoznico Jurkovec do 10. decembra 2025, 
za Jurkovec (širitev) pa do 12. septembra 2026,« so pojasnili na 
ministrstvu za naravne vire. 

Zaradi degradacije stoletne Hardeške šume, ki jo je kot vetrobran 
dala zasaditi še Marija Terezija, se med Ormožani že več let sprožajo 
polemike; prenekatere občane namreč moti ogromna sečnja dreves 
in brutalno širjenje tamkajšnjega glinokopa. Opozarjajo, da so od 
nekdanjega gozda zaradi golosekov ostali tako rekoč samo še 
obronki, za povrh pa na del degradirane in puste planote še odlagajo 
odpadke gradbenega materiala. Na ministrstvu pravijo, da v zvezi z 
delovanjem glinokopa v Hardeški šumi niso prejeli nobene pritožbe 
civilne družbe, nameravajo pa tja v kratkem poslati inšpektorja, da 
opravi nadzor.

Rudarska pravica se nanaša na raziskovanje in 
izkoriščanje najrazličnejših mineralnih surovin v 
gospodarske namene. Kot naravni vir so te surovine 
državna lastnina, mednje pa spada cel spekter surovin, od 
nafte, železa, gline, gramoza do zlata in celo soli.  Tistemu, 
ki želi neko mineralno surovino izkoriščati, država kot 
lastnica podeli koncesijo, in to na točno določenem 
prostoru in za določen čas. 

Naravovarstvenike pa vsaj po objavah na družbenih omrežjih 
sodeč skrbi tudi dogajanje v gramoznici Jurkovec, in to zlasti 
zaradi neposredne bližine naravnega rezervata Ormoške lagune. V 
Civilni iniciativi Ormož in listi Gradimo prihodnost skupaj so zaradi 
prevelikega posega v naravo ostro nasprotovali širitvi gramoznice, 
koncesionarju pa med drugim lani očitali tudi nelegalno postavljeno 
cesto z mostom neposredno pred izlivom Pušenskega potoka v staro 
strugo reke Drave, na območju zaščitenega območja Nature 2000, 
ki naj bi celo popolnoma omejil njegov pretok. Zato so družbo Žiher, 
kjer so dejali, da so most tam postavili zgolj začasno zaradi sanacije 
tamkajšnjega območja, prijavili inšpekciji, koncesionar pa je most 
kmalu zatem odstranil.

SD
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